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Αθήνα, σήµερα στις 10 Ιανουαρίου 2011, ηµέρα ∆ευτέρα και
ώρα 18.02’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε Ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 22/12/2010
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα πρακτικά των συνεδριάσεων της 18ης, 19ης, 20ης,
21ης και 22ας ∆εκεµβρίου 2010 στις οποίες περιλαµβάνεται η
συζήτηση και η ψήφιση του κρατικού προϋπολογισµού και των
προϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών οι-
κονοµικού έτους 2011).

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι οι συνάδελφοι κύριοι Εµµανουήλ Σκουλάκης, Από-
στολος Κατσιφάρας, Ευστάθιος Κουσουρνάς και Σταύρος Αρ-
ναουτάκης µε επιστολές τους προς τον Πρόεδρο της Βουλής
γνωστοποίησαν τη δήλωση παραίτησής τους από το βουλευτικό
αξίωµα λόγω εκλογής του συναδέλφου κ. Εµµανουήλ Σκουλάκη
ως ∆ηµάρχου Χανίων, του συναδέλφου κ. Απόστολου Κατσιφάρα
ως Περιφερειάρχη ∆υτικής Ελλάδας, του συναδέλφου κ. Ευ-
σταθίου Κουσουρνά ως ∆ηµάρχου Ρόδου και του συναδέλφου
κ. Σταύρου Αρναουτάκη ως Περιφερειάρχη Κρήτης. Οι επιστολές
αυτές θα καταχωριστούν στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης.

Οι προαναφερθείσες επιστολές έχουν ως εξής:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ν’

∆ευτέρα 10 Ιανουαρίου 2011
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Καλούνται οι συνάδελ-
φοι κ.κ. Ευαγγελία Κουρουπάκη, Μαρία Κυριακοπούλου, Γεώρ-
γιος Κασσάρας και Ιωάννης Μιχελογιαννάκης να προσέλθουν και
να δώσουν το νενοµισµένο όρκο ενώπιον του εκπροσώπου της
Εκκλησίας.

(Στο σηµείο αυτό προσέρχονται οι Βουλευτές κ.κ. Ευαγγελία
Κουρουπάκη, Μαρία Κυριακοπούλου, Γεώργιος Κασσάρας και
Ιωάννης Μιχελογιαννάκης και δίνουν τον παρακάτω όρκο:

«Ορκίζοµαι στο όνοµα της Αγίας και Οµοούσιας και Αδιαίρετης
Τριάδος να είµαι πιστός στην πατρίδα και το δηµοκρατικό πολί-
τευµα, να υπακούω στο Σύνταγµα και τους νόµους και να εκ-
πληρώνω ευσυνείδητα τα καθήκοντά µου».)

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Άξιοι, άξιοι!
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Άξιοι, άξιοι!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχόµαστε στους µόλις

ορκισθέντες και στις ορκισθείσες, στις νέες και τους νέους συ-
ναδέλφους, να είναι καλορίζικοι. Καλή δύναµη στην επιτέλεση
αυτού του λειτουργήµατος που τους ανέθεσαν οι πολίτες των
εκλογικών τους περιφερειών. Υπογραµµίζω ότι έρχονται να αντι-
καταστήσουν συναδέλφους που τίµησαν µε την παρουσία τους
στην Αίθουσα αυτή το διάλογο στο εθνικό Κοινοβούλιο. Και εύ-
χοµαι µε τον ίδιο τρόπο -και είµαι σίγουρος γι’ αυτό- να τιµήσουν
και αυτοί την εντολή που έχουν πάρει και το λειτούργηµα που
τους έχει ανατεθεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας εύχοµαι καλή χρονιά. Εύ-
χοµαι σ’ αυτόν τον καινούργιο χρόνο που ξεκίνησε πριν από λίγες
µέρες τόσο ο διάλογος εδώ στον ναό της δηµοκρατίας, το εθνικό
Κοινοβούλιο, όσο και οι αποφάσεις που θα παίρνουµε να είναι
αποφάσεις σωστές, ορθές, δίκαιες για τον ελληνικό λαό, απο-
φάσεις καλές για την πατρίδα µας, για την Ελλάδα και την ελ-
ληνική κοινωνία. Καλή χρονιά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλείται ο κύριος Γραµ-
µατέας να ανακοινώσει τις αναφορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ουρανία Παπαν-
δρέου – Παπαδάκη, Βουλευτή Ευβοίας τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Καστορίας κ. ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία η Κοινότητα Αρρένων Νοµού Καστοριάς
αιτείται την επέκταση του δικτύου οπτικών ινών του ΟΤΕ στα
χωριά της Χρυσής και Πευκόφυτου.

2) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις εκθέ-
σεις εθελοντών για τον τρόπο λειτουργίας του ΚΕΠΕΠ Λεχαινών
Νοµού Ηλείας.

3) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ένωση Καταναλωτών
ΕΚΠΟΙΖΩ αιτείται την παράταση της αναστολής των πλειστη-
ριασµών µέχρι το τέλος του 2011.

4) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ένωση Αποφοίτων
Εθνικών Σχολών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης αιτείται τη συστηµατική και αποτελεσµατική αξιοποίηση των
αποφοίτων της.

5) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση
Εθελοντών Πυροσβεστικού Σώµατος αιτείται έµπρακτη υπο-
στήριξη του εθελοντισµού στο Πυροσβεστικό Σώµα µε την ανα-
βάθµιση του θεσµού και την αντιµετώπιση των προβληµάτων του
εθελοντικού προσωπικού.

6) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά, µε την οποία το Ινστιτούτο Ελιάς και Υποτροπικών Φυτών
Χανίων Κρήτης αιτείται για την αναδιάρθρωση του Ινστιτούτου
τη δηµιουργία κρίσιµης µάζας ερευνητών ανά Ινστιτούτο κ.λπ..

7) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ κατέθεσαν αναφορά, µε την
οποία ο Πρόεδρος της Αυτοδιοίκησης των Ελλήνων Ουγγαρίας
και της ∆ιευθύντριας του δωδεκατάξιου Συµπληρωµατικού Σχο-
λείου Ελληνικών αιτούνται την επίλυση διαφόρων προβληµάτων
που αφορούν στη διδασκαλία της ελληνικής γλώσσας στην Ουγ-
γαρία.

8) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά, µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Εθελοντών Πυροσβε-
στικού Σώµατος εκφράζει τη διαµαρτυρία της σχετικά µε την
καθυστέρηση που υπάρχει σχετικά µε την αναβάθµιση του θε-
σµού του εθελοντή πυροσβέστη κ.λπ..

9) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά, µε την οποία η Ιερά Σύνοδος της Εκκλησίας της Ελλάδος
εκφράζει τις θέσεις της και τις παρατηρήσεις της για συγκεκρι-
µένο θέµα που θίγεται στο σχέδιο νόµου περί εξορθολογισµού
και βελτίωσης στην απονοµή της ποινικής δικαιοσύνης.

10) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία η Ένωση Επιχειρηµατιών Ενοικιαζοµένων
∆ιαµερισµάτων - ∆ωµατίων Νοµού Ηρακλείου «Η ΦΙΛΟΞΕΝΙΑ» αι-
τείται να συµπεριληφθεί στις ενισχύσεις του νέου αναπτυξιακού
νόµου ο κλάδος των ενοικιαζόµενων δωµατίων.

11) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία οι Σύλλογοι Παραγωγών Πωλητών Λαϊ-
κών Αγορών Χανίων, Ρεθύµνου, Ηρακλείου και Λασιθίου Κρήτης
αιτούνται ώστε να µπορούν να χρησιµοποιήσουν ταµειακές µη-
χανές αλλά µε µεταβατική περίοδο ενός έτους και 1000 ευρώ
τεκµαρτό ποσό έκαστος παραγωγός ετησίως.

12) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµος Γαστούνης Νοµού
Ηλείας αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας της ∆ηµόσιας Οι-
κονοµικής Υπηρεσίας Γαστούνης.

13) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Τοπική Επι-
τροπή Συνταξιούχων ΟΤΕ Νοµού Μεσσηνίας ζητά άµεσες
ενέργειες για την εξοµάλυνση της λειτουργίας του γραφείου του
Ταµείου Ασφάλισης Προσωπικού ΟΤΕ στην Καλαµάτα.

14) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο Σύνδεσµος απόστρατων αξιωµατικών και
υπαξιωµατικών Στρατού, οι Σύλλογοι αποφοίτων ΣΤΥΑ και ΣΥ∆,
κ.α. αιτούνται την αναβάθµιση των Ανώτερων Στρατιωτικών Σχο-
λών Υπαξιωµατικών.

15) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Ιατρικός Σύλ-
λογος Αθηνών εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την αποδόµηση
του ΕΣΥ, την ιδιωτικοποίηση του, κ.λπ..

16) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Νικόλαος Καρανικόλας ζητά
όπως βρεθεί λύση για τα κτίσµατα χωρίς άδεια δόµησης.

17) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ κατέθεσαν αναφορά,
µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Πηλίου Εύβοιας «ΕΝΑΕ-
ΡΙΟΣ» αιτείται να παραµείνει µόνιµη η θέση του αγροτικού για-
τρού στο Πήλι.

18) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η προσπά-
θεια της Κυβέρνησης να καταστείλει τις αγροτικές κινητοποιή-
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σεις των αγροτών του Νοµού Πέλλας στέλνοντας τους κλήσεις
για ακροαµατική διαδικασία µε την κατηγορία της παρακώλυσης
συγκοινωνιών.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε αλλεπάλληλες
συµπλοκές µεταξύ πολυπληθών οµάδων µεταναστών στην
Πάτρα.

20) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σκιάθου Νοµού Μα-
γνησίας αιτείται την άµεση πρόσληψη αναπληρωτή φιλολόγου,
ο οποίος θα καλύψει το διδακτικό κενό που δηµιουργήθηκε στο
Γυµνάσιο Σκιάθου κ.λπ..

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρει την καταγγελία της
Εθνικής Συνοµοσπονδίας ατόµων µε αναπηρία για την διακοπή
λειτουργίας του Μεταµοσχευτικού κέντρου Ήπατος στο Λαϊκό
Νοσοκοµείο.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αλλαγή του
χάρτη της ανθρωπογεωγραφίας των µεταναστών που ζουν στην
Πάτρα και στην οµαδοποίηση τους που οδηγεί στην έξαρση της
εγκληµατικότητας.

23) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία οι Εκπαιδευτικοί ΠΕ11 Φυσικής
Αγωγής Νοµού Ηλείας εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους επειδή
δεν λαµβάνουν το επίδοµα των 176 ευρώ το οποίο δόθηκε από το
2002.

24) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η κ. Τεµπερεκίδου Βασιλική, κά-
τοικος Αξού Νοµού Πέλλας αιτείται την επίλυση του συνταξιο-
δοτικού της προβλήµατος σχετικά µε το ΕΚΑΣ.

25) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η Βιοτεχνία & Εµπορία Ετοίµων
Ενδυµάτων ΠΕΤΡΑΚΗΣ Α. Ε ζητά την εξόφληση της από τους
∆ήµους τους Νοµού Ηρακλείου για τις στολές που έχουν κατα-
σκευάσει για τους ∆ηµοτικούς Αστυνοµικούς υπαλλήλους.

26) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η κ. Βασιλική Κουτσεκίδου, κάτοι-
κος Μετεώρων Θεσσαλονίκης αιτείται την κατ’εξαίρεσιν
µετάθεση του γιού της που είναι στρατιώτης για σοβαρούς λό-
γους υγείας.

27) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ
και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑ-
ΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά, µε την οποία η Τοπική Επιτροπή
Συνταξιούχων ΟΤΕ Νοµού Μεσσηνίας αιτείται να στελεχωθεί
άµεσα το γραφείο του ΤΑΠ - ΟΤΕ Καλαµάτας.

28) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία το Βιοµηχανικό Πάρκο Ιεράπετρας
ζητά την επαναφορά της µεταβατικής διάταξης του Υπουργείου
Ανάπτυξης έτσι ώστε να εξετάζονται οι κατατεθειµένοι φάκελοι
και να εκδίδονται οι Κ.Υ.Α. σύµφωνα µε το ν. 2545/97.

29) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Σύνδεσµος Πολιτικών Συνταξιούχων
του Νοµού Ηρακλείου ζητά την κατάργηση της διάταξης της
παραγράφου 3 του άρθρου 14 του ν. 3867 «Περί ιδιωτικής ασφά-
λισης».

30) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύνδεσµος Ιδιωτικού Προ-
σωπικού Ναυστάθµου Σαλαµίνας εκφράζει τη διαµαρτυρία του

για τις επιπτώσεις από τις λειτουργικές αλλαγές στον Ναύ-
σταθµο Σαλαµίνας.

31) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η εταιρία «AGROCOM S.A.» αιτεί-
ται να επανέλθει το κεφάλαιο κινήσεως της, δηλαδή να λάβουν
χώρα οι αποδόσεις των οφειλοµένων από την Πολιτεία, στο ποσό
των 2.898.850 ευρώ.

32) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία το νοσηλευτικό προσωπικό του
Κέντρου Περίθαλψης παιδιών, Σιδηροκάστρου ζητά την άµεση
πρόσληψη νοσηλευτικού προσωπικού για την κάλυψη των ανα-
γκών των παιδιών που νοσηλεύονται.

33) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
και Λευκάδος κ. ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά,
µε την οποία το Νοµαρχιακό Συµβούλιο Λευκάδας εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για την ΚΥΑ 168040 και ζητά την άµεση ανά-
κληση της.

34) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η κ. Καλλιόπη Σπανού, Βοη-
θός Συνηγόρου του Πολίτη αιτείται να πληροφορηθεί ο Συνή-
γορος του Πολίτη για τις ενέργειες που έχει προβεί ή θα προβεί
το Υπουργείο Παιδείας, προκειµένου να ολοκληρωθεί ο διορι-
σµός των διοριστέων σε θέσεις εκπαιδευτικών λειτουργών.

35) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ελληνική Οµοσπον-
δία Θαλασσαιµίας αιτείται την άµεση χορήγηση υλικών
αποσιδήρωσης σε θαλασσαιµικούς ασφαλισµένους στον ΟΠΑ∆.

36) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία το Σωµατείο Οικοδό-
µων και συναφών επαγγελµάτων ∆εσκάτης αιτείται την
αποτροπή της ενδεχόµενης αναστολής λειτουργίας του Υποκα-
ταστήµατος ΙΚΑ στη ∆εσκάτη Γρεβενών.

37) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Λάρισας «Ο ΙΠ-
ΠΟΚΡΑΤΗΣ» αιτείται την αναστολή της απόφασης του πειθαρχι-
κού συµβουλίου της 5ης ΥΠΕ κατά της Μαρίας Χατζητάκη.

38) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία το Επιµελητήριο Σερρών δια-
µαρτύρεται για την επικείµενη κατάργηση των ∆ΟΥ Νέας Ζίχνης,
Ηράκλειας, Νιγρίτας και Σιδηροκάστρου.

39) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία το Κέντρο Αποκατάστασης Ατό-
µων µε Αναπηρίες Σερρών ζητά ενηµέρωση και επίλυση του
προβλήµατος της υπογραφής σύµβασης και πληρωµής των
εννέα εργαζοµένων του για το χρονικό διάστηµα 1/1/2009 έως
31/12/2009.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία οι Φορείς του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας
εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για τις τελευταίες εξελίξεις στο
ζήτηµα της κατάρτισης Σχεδίων ∆ιαχείρισης των Λεκανών Απορ-
ροής Ποταµών των Υδατικών ∆ιαµερισµάτων Θεσσαλίας Ηπεί-
ρου και ∆υτικής Στερεάς Ελλάδας.

41) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων
µε Τρία Παιδιά Νοµού Αττικής διαµαρτύρεται για την περικοπή
του επιδόµατος στις οικογένειες µε τρία παιδιά.

42) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Εµµανουήλ Χρύ-
σης Πτυχιούχος λογιστής Τ.Ε - Στέλεχος ΟΤΑ καταγγέλλει ως µη

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ N’ - 10 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3357



αντικειµενική και ισότιµη την επιλογή των µεταπτυχιακών φοιτη-
τών στο Πανεπιστήµιο Αιγαίου.

43) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία οι διοριστέοι εκπαι-
δευτικοί του ΑΣΕΠ 2008 διαµαρτύρονται για την καθυστέρηση
της πρόσληψής τους.

44) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Οµοσπονδία Φορ-
τηγών Αυτοκινητιστών Ελλάδος ζητεί την τροποποίηση της
ταχθείσας υπουργικής απόφασης Τ.1861/34/Β0019/2008, υπο-
χρέωσης χωριστής καταγραφής εσόδων-εξόδων της διαχείρισης
του καθεστώτος TIR.

45) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ένωση Αποφοίτων Εθνικών
Σχολών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Τοπικής Αυτοδιοίκησης αιτεί-
ται την άµεση αξιοκρατική και σύννοµη ολοκλήρωση των κρίσεων
στο δηµόσιο τοµέα κ.λπ..

46) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία οι ∆ιοριστέοι Εκπαι-
δευτικοί 2008 διαµαρτύρονται για την καθυστέρηση του διο-
ρισµού τους.

47) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η ∆ηµοτική Κοινω-
φελής Επιχείρηση «ΦΕΣΤΙΒΑΛ ΤΑΙΝΙΩΝ ΜΙΚΡΟΥ ΜΗΚΟΥΣ
∆ΡΑΜΑΣ» αιτείται την τροποποίηση των άρθρων 22. παράγρα-
φος 3.γ και 29 παράγραφος 1.γ του σχεδίου νόµου για την ενί-
σχυση και ανάπτυξη της κινηµατογραφικής τέχνης, σχετικά µε
τη διατήρηση του θεσµού του Φεστιβάλ ∆ράµας.

48) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων
µε Τρία Παιδιά Νοµού Αττικής διαµαρτύρεται για την λήψη µέ-
τρων εις βάρος των πολύτεκνων οικογενειών.

49) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ανώτατη Συνοµο-
σπονδία Πολυτέκνων Ελλάδος καταγγέλλει τη λήψη µέτρων εις
βάρος των πολύτεκνων οικογενειών.

50) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σκιάθου αιτείται την επα-
νεξέταση του θέµατος της συγχώνευσης τµηµάτων της Α’ τάξης
του Γυµνασίου της Σκιάθου και αιτείται την κάλυψη των κενών
θέσεων εκπαιδευτικών.

51) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων στην
Επιτροπή Ανταγωνισµού διαµαρτύρεται και καταγγέλλει τις τρο-
ποποιήσεις, στον ν. 703/1977 «Περί ελέγχου µονοπωλίων και ολι-
γοπωλίων και προστασίας ελεύθερου ανταγωνισµού».

52) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Πρόεδρος του ∆ιοικητικού Συµβουλίου
για τη ΒΙΠΑ Ιεράπετρας Α.Ε αιτείται να επανέλθει η παλιά διά-
ταξη- σύµφωνα µε την οποία οι φάκελοι που έχουν κατατεθεί στο
Υπουργείο Ανάπτυξης εξετάζονται κανονικά - και επίσης η ΚΥΑ
του ΒΙΠΑ Ιεράπετρας να εκδοθεί µε το ν.2545/97, άµεσα.

53) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο κ. Χριστόφορος Καλαµπόκης διαµαρ-
τύρεται για την αντικειµενικότητα αξιολόγησης της επενδυτικής
πρότασης της εταιρείας του στην θεµατική ενότητα της ενίσχυ-
σης µικρών και πολύ µικρών επιχειρήσεων που δραστηριοποιού-
νται στους τοµείς µεταποίησης-τουρισµού-εµπορίου-υπηρεσιών
στα προγράµµατα του ΕΣΠΑ 2007-2013.

54) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ένωση Καταναλωτών η Ποι-
ότητα της Ζωής (ΕΚΠΟΙΖΩ) αιτείται την παράταση αναστολής
των πλειστηριασµών µέχρι το τέλος του 2011, καθώς και την
διαλλακτικότητα των τραπεζών.

55) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Σύνδεσµος Πολιτικών Συνταξιούχων
Νοµού Λασιθίου αιτείται την κατάργηση των διατάξεων της πα-
ραγράφου 3 του άρθρου 24, του ν. 3867/3-8-2010.

56) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλ-
λόγων Προσωπικού Επιχειρήσεων Ραδιοφωνίας-Τηλεόρασης
διαµαρτύρεται για τη µεταφορά του ανταποδοτικού τέλους από
την ΕΡΤ στους συνταξιούχους.

57) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµαρχος Βόχας Νοµού Κο-
ρινθίας ζητά την ανάκληση της υπουργικής απόφασης
7001/2/1435, Φ.Ε.Κ Β’1901/3-12-2010, σύµφωνα µε την οποία κα-
ταργεί τον Αστυνοµικό Σταθµό Τ.∆. Ζευγολατιού Κορινθίας.

58) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η Ένωση Ελεγκτών Εναέριας Κυ-
κλοφορίας Ελλάδας αιτείται την επαναφορά της διαχείρισης των
τελών διαδροµής στην ΥΠΑ .

59) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β’
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ και Ευβοίας κ. ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά, µε την οποία οι ∆ιοική-
σεις των Πανελληνίων Ενώσεων Μηχανικών ΕΝ, Κατώτερων
Πληρωµάτων Μηχανής ΕΝ «Ο ΣΤΕΦΕΝΣΩΝ» κ.α καταγγέλλουν
ότι ο προϋπολογισµός του ΝΑΤ για το 2011 παρουσιάζει χαλ-
κευµένα στοιχεία σε βάρος του συνόλου των ασφαλισµένων ναυ-
τεργατών.

60) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία το Πανελλαδικό Συντονιστικό
Πρωτοβάθµιων Συνεργαζόµενων Σωµατείων Αυτοκινητιστών
Φορτηγών ∆ηµόσιας Χρήσης (Φ∆Χ) καταθέτει υπόµνηµα µε προ-
τάσεις και αιτήµατα του κλάδου των οποίων η υλοποίηση συνι-
στά προϋπόθεση επιβίωσης χιλιάδων αυτοκινητιστών αλλά και
εύρυθµης λειτουργίας των µεταφορών.

61) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµάτων Αλιέων
του Κόλπου Μιραµπέλου αιτείται τη λήψη µέτρων για την ανά-
πτυξη της αλιείας στην περιοχή όπως την επιστροφή του ειδικού
φόρου κατανάλωσης νωρίτερα τη βελτίωση και επισκευή των
υπαρχόντων λιµένων κ.λπ..

62) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµαρχος Οροπεδίου Λασιθίου
αιτείται άµεση σύσκεψη των αρµοδίων υπηρεσιών για την επί-
λυση του προβλήµατος που αντιµετωπίζουν οι πολίτες λόγω επι-
κινδυνότητας του δρόµου στην περιοχή Αυχήν Αµπέλου.

63) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Νοµάρχης Ιωαννίνων αιτεί-
ται την άµεση αποτίµηση των ζηµιών και την αποζηµίωση των
πληγέντων παραγωγών του νοµού από τις τελευταίες πληµµύ-
ρες.

64) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Γεώργιος Καλογεράτος ζητά
την παράταση -µέχρι το τέλος του 2011- ισχύος του ν. 3858 σχε-
τικά µε το πάγωµα των πλειστηριασµών έως 200.000 ευρώ.

65) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Μαλακάσης Γε-
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ώργιος αιτείται την επίλυση προβληµάτων που αφορούν στη λει-
τουργία των αθλητικών γυµνασίων και λυκείων.

66) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Κανελλόπουλος ∆ιονύσιος
απολυµένος εργαζόµενος στην Ολυµπιακή Αεροπορία διαµαρτύ-
ρεται για την καθυστέρηση της αποζηµίωσης των απολυµένων
εργαζοµένων στην Ολυµπιακή Αεροπορία και ζητά την εργασιακή
αποκατάσταση τους.

67) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων
και Κηδεµόνων Καλλιτεχνικού Σχολείου Νοµού Ηρακλείου «9
ΜΟΥΣΕΣ» διαµαρτύρεται για την έλλειψη µέριµνας στα καλλιτε-
χνικά σχολεία της χώρας καθώς σηµειώνονται κενά σε εκπαι-
δευτικό προσωπικό, ακατάλληλες υποδοµές κ.α.

68) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η κ. Αικατερίνη Ει-
ρήνη Γοργία διοριστέα ΑΣΕΠ του 2008 διαµαρτύρεται για την
καταστρατήγηση της τήρησης των ποσοστών 60% από τον πί-
νακα διοριστέων ΑΣΕΠ και ζητά αποκατάσταση της δικαιοσύνης
για τον µη διορισµό της.

69) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Βύρωνας Τσαφ-
κόπουλος προτάσει την λύση των µετατάξεων αντί νέων
διορισµών στο Υπουργείο Παιδείας.

70) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ανώτατη Συνοµο-
σπονδία Πολυτέκνων Ελλάδος διαµαρτύρεται για την πρόθεση
της Κυβέρνησης να καταργήσει τη χορήγηση του οικογενειακού
επιδόµατος όπως επίσης και την ίδια την πολυτεκνική ιδιό-
τητα, όταν το ετήσιο οικογενειακό εισόδηµα υπερβαίνει τα 40.000
ευρώ µεικτά.

71) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλ-
λογος Καθηγητών Ιταλικής Γλώσσας αιτείται την επίλυση
θεµάτων που αφορούν στη διδασκαλία της Ιταλικής Γλώσσας
σε σχολεία του Νοµού Καρδίτσας.

72) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Μ. Κοµπίτσας

Ερευνητής Β’ διαµαρτύρεται για το ανορθόδοξο της διπλής πε-
ρικοπής των απολαβών των ερευνητών.

73) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Π. Ε. Βάρδας, καθηγητής Καρ-
διολογίας του Πανεπιστηµίου Κρήτης και Πρόεδρος της
Ευρωπαϊκής Καρδιολογικής Εταιρείας αιτείται την άρση γρα-
φειοκρατιών ώστε να λειτουργήσει ο νέος όροφος του Πανεπι-
στηµιακού Νοσοκοµείου το συντοµότερο δυνατό.

74) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Οµοσπονδία Πε-
ριπτερούχων Καπνοπωλών Ελλάδος αιτούνται θεσµοθέτηση του
ποσοστού κέρδους των περιπτερούχων καπνοπωλών.

75) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ένωση Ελλήνων
Ερευνητών αιτούνται εξαίρεσης των Ερευνητικών Κέντρων
Ν.Π.Ι.∆. από το νοµοσχέδιο «Επείγοντα µέτρα εφαρµογής του
προγράµµατος στήριξης της Ελληνικής Οικονοµίας».

76) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η Αθλητική Μοτοσυκλετιστική Οµο-
σπονδία Ελλάδος (ΑΜΟΤΟΕ) αιτείται την άµεση ειδική αθλητική
αναγνώριση της Αθλητικής ΜΟΤΟΕ.

77) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία αιτείται όπως διερευ-
νηθούν οι λόγοι µη κάλυψης κενών θέσεων στο Γυµνάσιο-Λύκειο
εντός Φυλακών Ανηλίκων στον Αυλώνα- Ανατολικής Αττικής µε
αποτέλεσµα το σχολείο να παραµένει κλειστό.

78) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο κ. Αλέκος ∆. Αλεξανδράκης, Πολιτικός
Μηχανικός εκφράζει την αντίθεση του στο σχέδιο νόµου που
αφορά τη Βιοποικιλότητα και συγκεκριµένα στην παράγραφο 4.3
που αναφέρεται στα Καταφύγια Άγριας Ζωής και απαγορεύει
γενικά τη δόµηση εκτός σχεδίου πόλεως και ορίων οικισµών.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 5116/19-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ταλιαδούρου Σπυρίδωνος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/12119-
8-12-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 5568/26-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Στρατάκη Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1165008/1954/8-

12-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό 5807/02-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. οικ 70609/8-12-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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3364 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 6257/16-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/12081/8-

12-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 6315/17-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/8199/

11374/8-12-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:

3366 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 6377/18-11-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κουβέλη Φωτίου και Τσούκαλη Νικολάου δόθηκε µε το

υπ’ αριθµ. 7017/4/12109/8-12-2010 έγγραφο από τον Υπουργό
Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:
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3368 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3370 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7. Στην µε αριθµό 6446/19-11-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Νάνου Αποστόλου και Σκυλλάκου Αντωνίου δόθηκε µε το

υπ’ αριθµ. 7017/4/12116/8-12-2010 έγγραφο από τον Υπουργό
Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:

3372 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



8. Στην µε αριθµό 6602/24-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2/81730/8-12-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θα ήθελα πριν εισέλθουµε στην ηµερήσια διάταξη να
υπενθυµίσω στους επισκέπτες που βρίσκονται στα θεωρεία της
Βουλής ότι κατά τον Κανονισµό της Βουλής δεν επιτρέπονται εκ-
δηλώσεις, χειροκροτήµατα, επιφωνήµατα κ.λπ.. «Έκανα τα
στραβά µάτια» πριν λόγω της πανηγυρικότητας για τους συνα-

δέλφους και τις συναδέλφους που ορκίστηκαν σήµερα. Θα έλεγα
ότι είναι αυτονόητο για τους συγγενείς και τους φίλους που
ήρθαν µέχρι εδώ για να είναι παρόντες σ’ αυτή τη σηµαντική για
εσάς στιγµή να επιτρέψουµε µια παρατυπία. Από εδώ και πέρα
όµως, δεν επιτρέπεται καµµία εκδήλωση.

3374 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 15/9/9-12-2010 επίκαιρη επερώ-
τηση δεκαπέντε Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού,
των κ.κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη, Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη, Γε-
ωργίου Ανατολάκη, Βαΐτση Αποστολάτου, Κυριάκου Βελόπου-
λου, Μαυρουδή Βορίδη, Σπυρίδωνος-Άδωνι Γεωργιάδη, Άγγελου
Κολοκοτρώνη, Ιωάννη Κοραντή, Παύλου Μαρκάκη, Ουρανίας Πα-
πανδρέου-Παπαδάκη, Αθανασίου Πλεύρη, Ηλία Πολατίδη, Αστέ-
ριου Ροντούλη και Αλέξανδρου Χρυσανθακόπουλου προς τους
Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
τον ορυκτό και γεωθερµικό πλούτο της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας γνωστοποιώ ότι κατά τη συ-
ζήτηση αυτής της επερώτησης ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων
Χαλβατζής ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή
κ. Ιωάννη Ζιώγα.

Επίσης, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας ορίζει
ως Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο τη Βουλευτή κ. Ευαγγελία Αµ-
µανατίδου-Πασχαλίδου.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. Κυριάκος Βελόπουλος.
Κύριε Βελόπουλε, έχετε το λόγο για δέκα λεπτά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να καλωσορίσω τους καινούργιους συ-

ναδέλφους. Θα έλεγα ότι µπήκατε στην περιπέτεια. Εύχοµαι τα
καλύτερα για όλους. Και βεβαίως, εύχοµαι καλή χρονιά σε όλους
τους συναδέλφους.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα ξεκι-
νώντας τη σηµερινή µου οµιλία να πω το αυτονόητο: Αν αντιλη-
φθούµε τι σηµαίνει γεωστρατηγική, γεωπολιτική γεωοικονοµία
που είναι τρεις παράµετροι πολύ σηµαντικοί για την εξωτερική
πολιτική και για την οικονοµία, θα δούµε ότι η χώρα µας διαθέ-
τει αυτά τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα.

Θεωρώ όµως, κύριε Υπουργέ, ότι εδώ και σαράντα ολόκληρα
χρόνια δεν µπορέσαµε ποτέ να αντιληφθούµε το µέγεθος της
χρησιµότητας που έχει η άσκηση σοβαρής πολιτικής σε επίπεδο
πλουτοπαραγωγικών πηγών. Το λέω αυτό γιατί από αρχαιοτάτων
χρόνων, από την εποχή των σπηλαίων, κύριε Υπουργέ–τα ξέρετε
καλύτερα από εµένα, φαντάζοµαι- όλες οι διενέξεις γίνονταν για
τις πλουτοπαραγωγικές πηγές. Ποτέ δεν έγινε ο Τρωικός πόλε-
µος για τα µάτια της ωραίας Ελένης, αλλά για τον έλεγχο των
∆αρδανελίων. Είναι η απλή λογική. Όλες οι διενέξεις γίνονται για
συγκεκριµένα πράγµατα.

Ψάχνοντας λοιπόν, ως δηµοσιογράφος, κύριε Υπουργέ, να κα-
ταλάβω την επιθετικότητα της Τουρκίας, αναρωτιόµουν και εγώ
για ποιο λόγο η Τουρκία να διεκδικεί βραχονησίδες, για ποιο
λόγο να διεκδικεί και να προκαλεί συνεχώς. Είδα λοιπόν, κάτι
πολύ απλό: Έτσι ή αλλιώς, η χώρα µας διαθέτει πλουτοπαρα-
γωγικές πηγές και δη πετρέλαιο, φυσικό αέριο, ορυκτό πλούτο,
ουράνιο, χρυσό και ένα σωρό άλλα στρατηγικής σηµασίας ορυ-
κτά, τα οποία ουδέποτε, καµµία, µα καµµία κυβέρνηση δεν τα
πήρε σοβαρά.

∆εν θα εξετάσω για ποιο λόγο συνέβη αυτό, θα πω όµως το
εξής: Σας είπα πριν από λίγα λεπτά, κύριε Υπουργέ, ότι σήµερα
το Κονγκό διασπάται σε δυο µέρη. Γιατί; Γιατί στο νότιο µέρος
του Κονγκό είναι τα πετρέλαια, η πλουτοπαραγωγός περιοχή.
Άρα, λοιπόν, κάποιοι, επειδή θέλουν να νέµονται και να µοιρά-
σουν τα πετρέλαια του Κονγκό, χώρισαν το κράτος στα δυο.

Ξεκίνησα έτσι, γιατί θέλω να δείτε ότι όλες αυτές οι συγκρού-
σεις και οι διενέξεις στο Αφγανιστάν, στο Ιράκ, στο Σουδάν, στην
Αιθιοπία γίνονται για τις πλουτοπαραγωγικές πηγές. Εάν δεν βγά-
λουµε, κύριε Υπουργέ, συµπεράσµατα και δεν µας δώσετε σή-
µερα ηµεροµηνίες, φοβούµαι ότι θα πάµε στις καλένδες το θέµα
των πετρελαίων, του φυσικού αερίου και του ορυκτού πλούτου.
Αυτό θα συµβεί, εάν δεν µας δώσετε συγκεκριµένες ηµεροµη-
νίες για το πότε θα γίνει ο φορέας διαχείρισης. Είµαστε η µονα-

δική χώρα στα Βαλκάνια, στην Ευρώπη –γελώ µεν, αλλά είναι
τραγικό- που δεν έχει φορέα διαχειρίσεως του ορυκτού πλού-
του. Ξαναλέω, είµαστε η µοναδική χώρα! Η Βουλγαρία, η Αλβα-
νία, η Τουρκία, όλες οι όµορες χώρες έχουν φορέα διαχειρίσεως.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

∆υστυχώς, η Νέα ∆ηµοκρατία και εσείς επί σαράντα χρόνια
δεν κάνατε τίποτα. Τώρα έρχεστε µε βήµα σηµειωτόν -γιατί εδώ
και οκτώ µήνες συζητάµε αυτό το θέµα- να µας πείτε ότι κάτι
ετοιµάζετε. Περιµένουµε, λοιπόν, να µας πείτε νεώτερα.

Εγώ θα σας διαβάσω, κύριοι συνάδελφοι, κάτι που έγραφαν
οι «FINANCIAL TIMES». Είναι από τη «ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩ-
ΡΗΣΗ» τον Απρίλιο του 1978, σελίδα διακόσια πενήντα επτά.
Προσπαθώ να προσκοµίσω στοιχεία, αν και είµαι βέβαιος ότι τα
ξέρει ο κύριος Υπουργός. Λέει, λοιπόν, η έγκριτη εφηµερίδα, η
«ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ»: «Όταν η Ελλάδα γίνει το δέκατο
µέλος της Ευρωπαϊκής Οικονοµικής Κοινότητας, ο εκτεταµένος
ορυκτός της πλούτος θα προµηθεύσει την Κοινή Αγορά µε µια
µεγάλη ποικιλία πρώτων υλών που θα συµβάλουν» –ακούστε, κύ-
ριοι συνάδελφοι- «στην εξασφάλιση ουσιαστικής αυτάρκειας της
Κοινότητας ως προς τον ορυκτό πλούτο».

Όταν, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, η µικρή Ελλάδα έµπαινε στην
ΕΟΚ, έλεγαν όλοι της ΕΟΚ ότι η Ελλάδα θα δώσει ορυκτό
πλούτο, για να κάνει αυτάρκη την Ευρώπη. ∆εν τα λέω εγώ. Και
ερωτώ: Ποιος είναι ο ορυκτός πλούτος; Από το 1978 µέχρι σή-
µερα ουδέν πράξαµε. Από το «υπάρχουν λεφτά» αντιληφθήκατε
σήµερα ότι δεν υπάρχουν και από το «δεν υπάρχει πετρέλαιο»,
που µας είπε ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησής σας, ο κ. Πάγκα-
λος, εδώ πριν από οκτώ µήνες, τώρα λέτε ότι υπάρχει κάτι.

Άρα, λοιπόν, υπάρχει πρόβληµα, κύριε Υπουργέ. Και το πρό-
βληµα εστιάζεται στο ότι κόβουµε µισθούς, συντάξεις, κόβουµε
200 ευρώ από εδώ, 300 ευρώ από εκεί, 400 από αλλού. Πένονται
οι Έλληνες και διαµαρτύρονται δικαίως, δεν λέω αδίκως. Αφού,
λοιπόν, έχουµε ορυκτό πλούτο πολλών δισεκατοµµυρίων ευρώ,
εγώ δεν θα µιλήσω για Ελντοράντο ή για Κατάρ που είπε σήµερα
ο κ. ∆ρούτσας στον κ. Χατζηνικολάου, θα πω όµως ότι µια κυ-
βέρνηση -και αυτή η Κυβέρνηση και οι προηγούµενες- που δεν
έκανε σοβαρή έρευνα και µελέτη του θέµατος, δεν µπορεί να
λέει ότι «δεν είµαστε Κατάρ». Θα µπορούσαµε να πούµε ότι δεν
είµαστε Κατάρ ή ότι δεν έχουµε, εάν κάναµε έρευνα, κύριε
Υπουργέ. Άρα, λοιπόν, να προσέχετε τι δηλώνετε, διότι, όπως
σας είπα, από το «υπάρχουν λεφτά ή δεν υπάρχουν λεφτά», φθά-
σαµε στο «δεν έχει πετρέλαιο ή έχει πετρέλαιο η Ελλάδα». Απο-
φασίστε, επιτέλους.

Πάµε τώρα στην ουσία. Μου προκαλεί κατάπληξη, κύριε
Υπουργέ, το εξής: Θα ξέρετε ότι από τις 23 έως τις 25 Φεβρου-
αρίου γίνεται ένα παγκόσµιο συνέδριο στο Λονδίνο. Κουνάτε το
κεφάλι σας. Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι –και χαίροµαι που είναι
εδώ φίλοι για να ακούσουν- το εξής: Η µοναδική χώρα που απου-
σιάζει από το συνέδριο για τα πετρέλαια και το φυσικό αέριο των
περιοχών από την Ιταλία προς το Ισραήλ, δηλαδή όλη αυτή η λε-
κάνη που έχει φυσικό αέριο, είναι η Ελλάδα. Όλες οι άλλες
χώρες είναι εκεί.

Οι εταιρείες πετρελαίων, η «SHELL», η «BP», κάνουν αυτή την
ιστορία. Αν δεν κάνω λάθος, η «SHELL» κάνει το συνέδριο στις
23-25 Φεβρουαρίου. Έχω εδώ το διαφηµιστικό της εταιρείας και
αναρωτιέµαι: ∆εν έχουµε ένα άτοµο να στείλουµε ως χώρα; ∆εν
µπορούσε η Κυβέρνηση να στείλει κάποιον να πιέσει την εται-
ρεία; Για ποιο λόγο απουσιάζει η χώρα µας; Και κάνουν συνέδριο
µε αφορµή το Λεβιάθαν και το Ταµάρ, κύριε Υπουργέ, αλλά και
τη συνέχεια από το Ιόνιο, όπου υπάρχει φυσικό αέριο.

Οι καλοί συνάδελφοι του ΛΑΟΣ θα σας πουν πού υπάρχει πε-
τρέλαιο, εγώ απλώς θα καταθέσω στα Πρακτικά αυτούς τους
χάρτες µήπως και ενηµερωθεί κανείς από την ελληνική Κυβέρ-
νηση πού υπάρχει πετρέλαιο και πού φυσικό αέριο. Είναι χάρτες
του Γεωλογικού Ινστιτούτου του Χιούστον που λένε, κύριε
Υπουργέ, ότι µπορεί η Ελλάδα για εκατό περίπου χρόνια να δίνει
φυσικό αέριο στην Ευρώπη. ∆εν τα λέω εγώ. Τα παραδίδω στα
Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τους προαναφερθέντες χάρτες, οι οποίοι
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βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και το κάνω για έναν και µόνο λόγο, γιατί δεν είναι τυχαίο ότι
δηλώνει ο Υπουργός Εθνικής Επιτροπής Ενέργειας της Τουρ-
κίας, ο Νεστέντ Παµίρ, το εξής: «Πετρέλαιο δεν θα βγάλετε από
το Αιγαίο, ούτε φυσικό αέριο από το θαλάσσιο βυθό της Κρήτης,
αν δεν συνεργαστείτε και δεν το µοιραστείτε µαζί µας». Μιλάµε
για δισεκατοµµύρια ευρώ, τη στιγµή που η Ελλάδα χρεοκόπησε
από τις κακές επιλογές σας. Μιλάµε για χρήµα του ελληνικού
λαού, που µπορούµε να το δώσουµε και έρχεται ο Τούρκος και
σας το απαγορεύει. Το λέει ρητά.

Ξέρω τι θα µου πείτε: «Εµείς δεν δεχόµαστε, δεν διαπραγµα-
τευόµαστε, το Αιγαίο είναι δική µας θάλασσα.» Αυτά λέτε εσείς.
Μπορεί εσείς να τα λέτε, οι Τούρκοι τι κάνουν έχει σηµασία. Και
από το λέω µέχρι το κάνω έχει διαφορά.

Κάντε την Αποκλειστική Οικονοµική Ζώνη. Θα σας εξηγήσουν
και άλλοι συνάδελφοι, γιατί έχω πάρα πολλά να πω σήµερα.
Κάντε την Αποκλειστική Οικονοµική Ζώνη. Ξεκινήστε από το Ιόνιο,
κύριε Υπουργέ, αν φοβάστε τους Τούρκους. Ξεκινήστε από το
Ιόνιο. Για εµένα δεν υπάρχει φοβισµένη Κυβέρνηση, ούτε φοβι-
σµένοι Υπουργοί. Χρειάζεται πολιτική βούληση και συναίνεση
όλων των κοµµάτων για να δώσουµε χρήµατα στον ελληνικό λαό.

Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι, το τρελό και το παλαβό: Ινστι-
τούτο Γεωλογικών Μεταλλευτικών Ερευνών, ο υπεύθυνος φο-
ρέας για να δει τα µεταλλεύµατα και τα ορυκτά στην Ελλάδα. Το
ΙΓΜΕ, το συγκεκριµένο, δεν µπορεί να κάνει έρευνες πετρελαίου.
Από το καταστατικό του απαγορεύεται. Και ποιος κάνει έρευνες,
κύριε Υπουργέ; Ούτε το ΙΓΜΕ που υπάρχει εδώ και πενήντα χρό-
νια δεν µπορεί να κάνει έρευνες πετρελαίου και φυσικού αερίου
από το καταστατικό του. Είµαστε µια χώρα που ούτε φορέα
έχουµε, όταν, κύριε Υπουργέ, τώρα που µιλάµε σε δηµοσίευµα
της «HURRIYET», πριν µια εβδοµάδα λέει ότι οι Τούρκοι εκπαι-
δεύουν πράκτορες της ΜΙΤ -ακούστε, κύριοι συνάδελφοι- για θέ-
µατα ενεργείας και οικονοµίας. Εκπαιδεύουν πράκτορες οι
άνθρωποι για ενέργεια και οικονοµία. Και εµείς ούτε φορέα δια-
χειρίσεως δεν έχουµε. Ήδη, η Αλβανία κάνει εξόρυξη. Το παρα-
δεχτήκατε και εσείς. Η Αλβανία δυτικά, λίγο πιο πάνω από την
Ελλάδα, κάνει εξόρυξη πετρελαίου και στο χερσαίο έδαφος,
αλλά και στη θάλασσα ήδη κάνει έρευνες και εξόρυξη πετρε-
λαίου. Μόνο η Ελλάδα δεν έχει πετρέλαιο ή αν έχει, δεν έκανε
ποτέ πράξη το αυτονόητο. Να βγάλουµε το φυσικό αέριο.

∆εν είναι µόνο αυτό. Αισθάνθηκα ντροπή, κύριοι συνάδελφοι.
Ντρέποµαι που είµαι Βουλευτής και το λέω δηµοσίως. Κύριε
Υπουργέ, σας το είχα πει κατ’ ιδίαν και θέλω να το παραδεχτείτε
εδώ µέσα. Υπάρχει επιστολή σε προηγούµενο Υπουργό της Νέας
∆ηµοκρατίας, αλληλογραφία από Νορβηγική εταιρεία -θα την κα-
ταθέσω στα Πρακτικά σήµερα εγώ- που ακούστε τι του λέει:
«∆ώστε µας τη δυνατότητα να κάνουµε έρευνα δωρεάν.»

Εδώ σας θέλω, κύριε Υπουργέ. Γιατί ξέρετε ότι έτσι είναι τα
πράγµατα. Υπάρχει επιστολή σε Υπουργό της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, χωρίς να ενηµερωθεί ο Πρωθυπουργός, δυστυχώς! Και ο
Υπουργός δεν το είπε στον Πρωθυπουργό, τον κ. Καραµανλή!

«∆ώστε µας την άδεια να κάνουµε έρευνες δωρεάν, να σας
πούµε που έχει πετρέλαιο». Αρνείται η ελληνική Κυβέρνηση, δεν
απαντάει. Η ίδια εταιρεία πηγαίνει και συνεργάζεται µε τους
Τούρκους στο Καστελόριζο. Για να δείτε ότι είναι διαχρονικό το
έγκληµα, κύριοι συνάδελφοι. Επαναλαµβάνω, χωρίς να ενηµε-
ρωθεί ο Πρωθυπουργός ο Κώστας ο Καραµανλής. Καταθέτω στα
Πρακτικά την αλληλογραφία για να την πάρει όποιος ενδιαφε-
ρόµενος για να ξέρουµε ποιοι είναι οι Υπουργοί.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα αλληλογραφία, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και ένα έγκληµα διαρκείας -θα έχουµε και άλλο χρόνο να τα
πούµε σε λίγο- είναι το εξής: Αυτό, κύριε Υπουργέ, το ξέρετε; Το
ξέρετε. Γελάει ο Υπουργός. Είναι τα τέσσερα πλοία που κατα-
σκευάζουν Έλληνες εφοπλιστές, ship drills λέγονται, γνωστοί
εφοπλιστές της Ελλάδος, τα οποία το 2012-2013 θα µας έρθουν
στο Αιγαίο. ∆εν ξέρω πως θα µας έρθουν. Το καταθέτω στα Πρα-
κτικά και αυτό. Ship drills είναι σκάφη, πλοία που πηγαίνουν από

πάνω, κάνουν την εξόρυξη και φεύγουν. ∆εν µένουν εκεί στις εξέ-
δρες.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα φωτογραφία, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ένα, επίσης, έγκληµα ακόµα είναι η εκτροπή του Αχελώου,
γιατί µιλάµε για πλουτοπαραγωγικές πηγές. Κύριε Ροντούλη, ξέ-
ρετε ότι δεν µπορεί η Ελλάδα να κάνει την εκτροπή; Υπάρχει σύµ-
βαση Cooper, κύριε Υπουργέ! Λέγατε ψέµατα επί πενήντα χρόνια
στους Έλληνες ότι θα κάνετε την εκτροπή, όταν υπάρχει σύµ-
βαση µέχρι 31 ∆εκεµβρίου του 2010 ότι δεν µπορεί η Ελλάδα να
κάνει εκτροπή στον Αχελώο, ούτε να χρησιµοποιήσει το νερό,
γιατί είναι συµβεβληµένη µε αµερικανική κυβέρνηση. Το κατα-
λάβαµε αυτό; Και ο Αντρέας Παπανδρέου και όλοι έλεγαν ψέ-
µατα. Έλεγαν ψέµατα στους κατοίκους της Θεσσαλίας ότι
µπορούµε να κάνουµε την εκτροπή, κύριε Υπουργέ. Το καταθέτω
στα Πρακτικά και αυτό. Ένα µεγάλο παραµύθι, δυστυχώς, της
ελληνικής πολιτικής σκηνής.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κλείνοντας, θέλω να µου απαντήσετε, κύριε Υπουργέ -και δεν
θέλω άλλο χρόνο εγώ- στο εξής: Πόσο χρυσό βγάλαµε από τη
Χαλκιδική, κύριε Υπουργέ; Πόσο χρυσό βγάλαµε από τη Χαλκι-
δική; Περιµένω να σας ακούσω. ∆ιότι δεν µπορεί, κύριοι, να πω-
λείται εταιρεία 9,5 εκατοµµύρια ευρώ από τον κ. Ροκόφυλλο επί
ΠΑΣΟΚ και σήµερα να κάνει 10 δισεκατοµµύρια ευρώ. Πωλήθηκε
πριν επτά χρόνια η εταιρεία «ΧΡΥΣΟΣ» της Χαλκιδικής -ας µε δια-
ψεύσει ο Υπουργός- 9,5 εκατοµµύρια ευρώ και σήµερα κάνει 9,5
δισεκατοµµύρια χρηµατιστηριακή αξία. Αυτό δεν είναι έγκληµα;
∆εν είναι προδοσία; Τι είναι; Πέστε µου εσείς, θα τιµωρηθεί κα-
νείς από αυτούς; Σε επτά χρόνια 9,5 δισεκατοµµύρια ευρώ από
9,5 εκατοµµύρια ευρώ που την πούλησαν. Αν αυτό λέγεται απο-
κρατικοποίηση -γιατί έτσι το λέγατε κάποτε- εγώ το λέω ξεπού-
ληµα. Και ξέρετε ποιος το έκανε, κύριε Υπουργέ; Ο Σόρος είναι
από πίσω. Και θα σας πω και άλλα σε λίγο.

Κλείνοντας καταθέτω ένα ψηφιακό δίσκο, γιατί ο Πρωθυ-
πουργός αρέσκεται στην τεχνολογία την καινούργια. Αυτός ο ψη-
φιακός δίσκος είναι οµιλία του Κώστα Καραµανλή στη Καβάλα
το 1975. Ξέρετε τι λέει, κύριε Υπουργέ, ο Κωνσταντίνος Καρα-
µανλής; Λέει ότι υπάρχει ουράνιο στο Νοµό Σερρών για να δηµι-
ουργήσουµε µια πυρηνική µονάδα ανεξάρτητη, δηλαδή να
παράγει πυρηνική ενέργεια, για να δώσει σε όλη την Ελλάδα
ρεύµα, δωρεάν. Το ’75. Βγάλαµε ουράνιο, Υπουργέ µου, από το
‘75; Το παραδίδω στα Πρακτικά και αυτό, να το δείτε οι συνά-
δελφοι Βουλευτές ή όσοι ενδιαφέρονται.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέντα ψηφιακό δίσκο, ο
οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άρα, το ότι δεν υπάρχει ορυκτός πλούτος είναι ένα µεγάλο πα-
ραµύθι. Ας το σταµατήσουµε εδώ και συναινετικά, όλα τα κόµ-
µατα µαζί, ας παλέψουµε να βγει ο ορυκτός πλούτος, να πάρει ο
Έλληνας ψωµί, κύριε Υπουργέ.

∆εν είναι 320 δισεκατοµµύρια που χρωστάει η Ελλάδα. Είναι
πολλαπλάσια η αξία του ορυκτού πλούτου, κύριε Υπουργέ. ∆εν
τολµούµε να το πούµε και ευτυχώς υπάρχει ο Λαϊκός Ορθόδοξος
Συναγερµός, ευτυχώς υπάρχουµε εµείς –έχω κάνει δεκαπέντε
χρόνια ως δηµοσιογράφος, δεν ξέρω αν έχουν σηµασία- και προ-
σπαθούµε να ανοίξουµε τα µάτια όλων υµών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνοντας, θα καταθέσω και πάλι στα Πρακτικά της Βουλής
σχετικό έγγραφο για τον φίλο µου τον Kίσινγκερ που το ‘75 µε
τον κ. Esso-Pappas -τα διυλιστήρια, κύριε Υπουργέ µου και δεν
είναι τυχαίο που λέγεται Esso-Pappas, είναι η «STANDARD OIL»,
για να µην κρυβόµαστε- στο Λευκό Οίκο συζητάει για το γεγονός
ότι δεν πρέπει να βγάλει η Ελλάδα πετρέλαια. Εδώ είναι τα Πρα-
κτικά: Λευκός Οίκος, Kίσινγκερ κ.λπ..
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(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε και τη δευτερο-
λογία σας, κύριε Βελόπουλε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κλείνω εδώ.
Κύριε Υπουργέ, ξέρετε πως σας σέβοµαι, αλλά αυτό που φο-

βούµαι είναι ότι επειδή καταντήσαµε την Ελλάδα προτεκτοράτο
της τρόικας, να µην γίνουµε και για την υπόθεση των πετρελαίων,
του ορυκτού µας πλούτου προτεκτοράτο των ξένων πολυεθνι-
κών εταιρειών.

Στη δευτερολογία µου θα σας δώσω και άλλα στοιχεία γιατί
πιστεύω ότι θα κάνετε δουλειά. Εύχοµαι, έτσι προσωπικά, αλλά
έχω τις επιφυλάξεις µου για την ελληνική πολιτεία συνολικά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον κ.
Βελόπουλο.

Πριν καλέσω στο Βήµα τον επόµενο οµιλητή, θα µου επιτρέ-
ψετε και εγώ µε τη σειρά µου να σας ευχηθώ καλή χρονιά µε
υγεία και δύναµη σε όλους.

Θέλω να σας γνωστοποιήσω ότι οι Υπουργοί Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Εσωτερικών, Αποκέντρω-
σης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, Οικονοµικών, Εθνικής
Άµυνας, Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας, Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και
Προστασίας του Πολίτη κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «∆ιατήρηση
της βιοποικιλότητας και άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Επίσης, οι Υπουργοί Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, Εσω-

τερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, Οι-
κονοµικών, Εθνικής Άµυνας, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και Προστασίας
του Πολίτη κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Αναδιοργάνωση της Υπη-
ρεσίας Πολιτικής Αεροπορίας και άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης, Βουλευτής

του ΛΑΟΣ στη Β’ Αθήνας.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Καλή χρονιά σε όλους.
∆έκα τρισεκατοµµύρια ευρώ, αυτή είναι η αξία των πετρελαϊ-

κών κοιτασµάτων και του φυσικού αερίου στο Αιγαίο. Έτσι απο-
φάνθηκαν οι Αµερικανοί ειδικοί µετά από µελέτη που έκαναν.
Καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής το δηµοσίευµα του περιο-
δικού «ΕΠΙΚΑΙΡΑ», όπου φαίνεται η µελέτη των Αµερικανών ειδι-
κών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆ηλαδή, ξοφλάµε µια φορά το δηµόσιο χρέος µας και έχουµε
άλλες είκοσι εννέα φορές για να γίνουµε µία από τις πέντε πλου-
σιότερες χώρες του κόσµου. ∆έκα τρισεκατοµµύρια ευρώ, λένε
οι Αµερικανοί ειδικοί.

Κάποιοι σ’ αυτήν την Αίθουσα ήταν Ευρωβουλευτές το ’94,
όταν εγώ ήµουν ένας ταπεινός κοινοβουλευτικός συνεργάτης
του, επίσης, τότε Ευρωβουλευτή Νικήτα Κακλαµάνη. Είχαµε
διοργανώσει σε ένα ξενοδοχείο κοντά στην Κοµισιόν ανοιχτή συ-
ζήτηση για τα πετρελαϊκά αποθέµατα του Αιγαίου και επανελή-
φθη αυτό που είπε ο κ. Βελόπουλος πιο πριν: η ρήση του
Γκαστόν Τορν, ο οποίος ήταν Πρόεδρος της Κοµισιόν και είχε µι-
λήσει για τον ορυκτό πλούτο της Ελλάδας.

Αυτά τα δεκατέσσερα χρόνια συνεργάστηκα µε προσωπικό-
τητες, όπως ο Νικήτας Κακλαµάνης, ο Γιάννης Μαρίνος, ο Σταύ-
ρος Ξαρχάκος και φυσικά ο Γιώργος Καρατζαφέρης. Όταν ήταν
Ευρωβουλευτές βοήθησαν την πατρίδα τους και προσπάθησαν
όλοι αυτοί που ανέφερα να αναδείξουν το ζήτηµα των πετρε-
λαίων και του φυσικού αερίου. Είχαµε πλήρη σιωπή από τα µέσα
ενηµέρωσης, πλήρη σιωπή από τις ελληνικές κυβερνήσεις.

Ο κ. Κακλαµάνης έκανε την πρώτη κοινοβουλευτική του ερώ-
τηση ως Ευρωβουλευτής για τα πετρέλαια του Αιγαίου πριν δε-
καέξι χρόνια και αυτή θάφτηκε τελείως από όλα τα µέσα
ενηµέρωσης, όπως θάφτηκε και η απάντηση του Προέδρου της
Κοµισιόν ο οποίος είπε ότι πράγµατι η Ελλάδα είναι γεµάτη από
πετρέλαια και έριξε το µπαλάκι τότε στον Ανδρέα Παπανδρέου,
τον Πρωθυπουργό, ο οποίος δεν έκανε απολύτως τίποτα.

Μάλιστα να θυµίσουµε και το mea culpa, να θυµίσουµε και τη
συµφωνία του Νταβός, που δεν µπορούσαµε να κάνουµε γεώ-
τρηση πέρα από τα έξι µίλια. Αυτό συνοµολογήσαµε µε τους
Τούρκους. Ήταν άλλη µια εγκληµατική απόφαση, η οποία χρεώ-
νεται δυστυχώς στο κόµµα του ΠΑΣΟΚ.

Ακολούθησαν άλλες τέσσερις κοινοβουλευτικές ερωτήσεις
του Κακλαµάνη για το πετρέλαιο και το αέριο στα όργανα της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, πέντε ερωτήσεις του Γιάννη Μαρίνου για
το ίδιο θέµα, εννέα ερωτήσεις του Σταύρου Ξαρχάκου, έντεκα
παρεµβάσεις του Γιώργου Καρατζαφέρη την περίοδο 2004-2007,
ο οποίος διοργάνωσε -και είναι ο µόνος Ευρωβουλευτής που το
έκανε- σχετική συζήτηση στην Ευρωβουλή αναφορικά µε το θέµα
του πετρελαίου και του φυσικού αερίου.

Άρα, οι τέσσερις κορυφαίοι Ευρωβουλευτές, µε τους οποίους
είχα την τιµή να συνεργαστώ, παρενέβησαν τριάντα φορές συ-
νολικά σε µια εποχή που υπήρχε πλήρης σιγή στην Ελλάδα. Κα-
νένας δεν µιλούσε για το πετρέλαιο και το αέριο. Παρενέβησαν
τριάντα φορές αυτοί οι τέσσερις άνθρωποι που βοήθησαν την
πατρίδα τους από τη θέση που τους έταξε ο ελληνικός λαός, πα-
ρεµβαίνοντας στην Κοµισιόν και στο Συµβούλιο Υπουργών.

Επειδή, λοιπόν, τα ντοκουµέντα πρέπει να δίνονται στη δηµο-
σιότητα, θα σας καταθέσω την ιστορική ερώτηση του Γιώργου
Καρατζαφέρη και την απάντηση του Επιτρόπου κ. Πίµπαλγκς για
τα χωρικά µας ύδατα και το πετρέλαιο στο Αιγαίο.

Επίσης, έχουµε την ερώτηση του Σταύρου Ξαρχάκου για τη
«Λαδόξερα». Τα έχει γράψει ο κ. Βελόπουλος στο βιβλίο του.
Αναβλύζει το πετρέλαιο και οι µόνοι που δεν έπαιρναν χαµπάρι
είναι οι ελληνικές κυβερνήσεις. Καταθέτω την ερώτηση του Σταύ-
ρου Ξαρχάκου στα Πρακτικά της Βουλής. Αυτά όλα είναι στην
Ευρωβουλή.

Ακόµα είναι η ερώτηση του Γιάννη Μαρίνου για τα πετρελαϊκά
κοιτάσµατα νοτίως της Κρήτης, στη Γαύδο µε ηµεροµηνία 22 Ιου-
λίου 2002, σχεδόν εννέα χρόνια από σήµερα. Άλλη µια ερώτηση
του Γιάννη Μαρίνου προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επί δεκαπέντε, λοιπόν, χρόνια παλεύαµε να αναδείξουµε αυτό
το ζήτηµα το οποίο έκπληκτοι ανακαλύπτουν κάποιοι σήµερα.
Έκαναν ότι δεν έβλεπαν αυτά τα χρόνια ό,τι γινόταν στην Ευρω-
βουλή και µάλιστα πολλοί από αυτούς έθαβαν και τις πρωτο-
βουλίες µας εντός και εκτός Ελλάδας.

Ήµουν το 2003 µπροστά σε ένα εκπληκτικό τηλεφώνηµα.
Ήµουν µάρτυρας ενός εκπληκτικού τηλεφωνήµατος από τα κε-
ντρικά της Νέας ∆ηµοκρατίας και συγκεκριµένα από το γραφείο
του εκπροσώπου τότε της Νέας ∆ηµοκρατίας, του κ. Ρουσό-
πουλου προς τον τότε Ευρωβουλευτή και κορυφαία µορφή του
πολιτισµού, τον Σταύρο Ξαρχάκο. Ήταν στις Βρυξέλλες και του
µεταφέρθηκε από το γραφείο του εκπροσώπου της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, του κ. Ρουσόπουλου, η ενόχληση του Άγγλου Επιτρό-
που κ. Πάτεν για τη συνεχή πίεση που υφίστατο η Comission από
τον Ξαρχάκο για τα πετρέλαια του Αιγαίου, µια ενόχληση που ο
Πάτεν εκµυστηρεύτηκε στον Καραµανλή µε την υπόδειξη να συµ-
µαζευτεί ο Ξαρχάκος και να σταµατήσει τις ερωτήσεις για τα πε-
τρέλαια και παράλληλα, να συµµαζέψει και τον ενοχλητικό
συνεργάτη του, τον Αϊβαλιώτη. Ήταν φυσική η απάντηση του
Σταύρου Ξαρχάκου, ενός ανθρώπου που τίµησε και την ιστορία
του και την πολιτική του προσφορά και το εκτόπισµά του, αλλά
στην επόµενη ευρωλίστα της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν συµπεριε-
λήφθη. Τυχαίο; ∆εν νοµίζω.

Η πρώτη οµιλία που έκαναν στη Βουλή στα τέλη Σεπτεµβρίου
2007 ήταν για τα πετρέλαια και το Αιγαίο. Στα δελτία των οκτώ
δύο τηλεοπτικών σταθµών εµένα, έναν Βουλευτή άγνωστο ενός
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µικρού κόµµατος, µε λούσανε µε ψευτιές, χαρακτηρισµούς και
λάσπη. Τυχαίο; ∆εν νοµίζω.

Και φυσικά όλα αυτά τα χρόνια µιλούσαµε για την υφαλοκρη-
πίδα, την ΑΟΖ. Την ΑΟΖ είχε το θάρρος να την οριοθετήσει η Κύ-
προς µε το Ισραήλ. Εµείς το κάναµε;

Και από την άλλη είναι οι Αλβανοί που παίζουν το παιχνίδι των
Τούρκων στο Ιόνιο. Γιατί δεν πατάτε πόδι στην Αλβανία στο πλαί-
σιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, να τους ρίξετε veto, να µη συνεχι-
στεί η σύσφιξη των σχέσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε την
Αλβανία, αφού παίζουν το παιχνίδι των Τούρκων και δεν οριοθε-
τούν ούτε την υφαλοκρηπίδα, ούτε την ΑΟΖ µε την Ελλάδα;

∆εν θα επεκταθώ. Οι µελέτες δείχνουν ότι µόνο µε το κοίτασµα
των Ιωαννίνων ξενοιάζει ενεργειακά η Ελλάδα για πέντε χρόνια.
Έχουν βρεθεί τα κοιτάσµατα «Αχιλλέας» και «Πύρρος» στην Κέρ-
κυρα, όπως ξέρετε. Η «ΒΡ» εντόπισε νοτιοδυτικά της Κρήτης ένα
τρισεκατοµµύριο κυβικά µέτρα πετρέλαιο. Στην Κρήτη έχουµε
τρεις φορές το κοίτασµα της Αλάσκας. Σας παραπέµπω στη νορ-
βηγική εταιρεία TGF-MOR.

Απαντήστε µας όµως, πότε θα εκµεταλλευτούµε όλα αυτά που
έχουµε και τι γίνεται µε τον χρυσό στον Έβρο και στη Χαλκιδική.
Είναι τετρακόσιοι πενήντα τόνοι χρυσού αξίας 16 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ. Καταθέτω αυτό το χάρτη στα Πρακτικά της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα χάρτη, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Οι Τούρκοι και οι Βούλγαροι έχουν από τρία χρυσωρυχεία και
εµείς είµαστε ακόµα στα χαρτιά. Για ποιον λόγο εσείς που είστε
ένας σοβαρός Υπουργός, ένας σοβαρός πολιτικός µε συγκεκρι-
µένο αποτύπωµα στο δηµόσιο βίο δεν προχωράτε την εξόρυξη
χρυσού τριάντα χιλιόµετρα έξω από την Αλεξανδρούπολη στην
περιοχή Πέραµα και στην περιοχή Στρατώνι; Σας παρακαλώ,
απαντήστε µας για να έχει και νόηµα ο διάλογος στη Βουλή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος, Βουλευτής
Αχαΐας του ΛΑΟΣ.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, το θέµα το οποίο έχουµε θέσει εκ µέρους του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού σαν επερώτηση, έχει ένα θεµελιώδες
υπόβαθρο. Γιατί µας πτωχεύουν; Γιατί επιχειρούν την αποµείωση
της ισχύος της χώρας µας; Γιατί επιχειρούν να µας γονατίσουν;
Πού θέλουν να υποχωρήσουµε; Σε τι επιδιώκουν η Ελλάδα να
βάλει την υπογραφή της;

Γιατί ξέρετε πολύ καλά ότι το παιχνίδι της πτώχευσης είναι µια
µεθόδευση, γνωστή άλλωστε από τους ίδιους κύκλους που µας
δανείζουν. Ξέρουµε πολύ καλά πώς µπήκαµε στο ευρώ, µε την
πολιτική συµφωνία, όπως ειπώθηκε τότε.

Προηγουµένως µας πήραν για µια δεκάρα –το λέω µε την έν-
νοια της χαµηλής τιµής- τα αποθέµατα χρυσού της χώρας. Ήταν
το αντάλλαγµα στην «GOLDMAN SACHS», η οποία ήταν η µεσο-
λαβούσα, ήταν αυτή που κανόνισε την υπόθεση για να κάνουν
στραβά µάτια κάποιοι. Βέβαια τους συντελεστές δεν τους τη-
ρούσαν ούτε άλλες ευρωπαϊκές χώρες. Πράγµατι ήταν πολιτική
υπόθεση η ένταξή µας στο ευρώ, και όχι µόνο για µας, αλλά και
για τις άλλες χώρες που συνέχισαν να συµµετέχουν.

Εδώ ακριβώς, ψάχνοντας στο διαδίκτυο, βρήκα τα εξής: Επί
µια δεκαετία είδα την «GOLDMAN SACHS» να επιτίθεται στα
ΕΛΠΕ, να ζητάει να πωληθούν. Στην ίδια έκθεση, ετησίως, είδα να
ζητάει να αποµειωθεί η µετοχή της, να προτρέπει να τελειώνουµε
µε τα διυλιστήρια, τα οποία «δεν είναι, λέει, και υψηλής ποιότη-
τας».

Καταλαβαίνετε τι σηµαίνει αυτό. Βλέπουµε ποιοι είναι πίσω απ’
αυτόν το σχεδιασµό και τι επιδιώκουν. Επιδιώκουν την υφαρ-
παγή. Υπάρχουν συµφωνίες από την Κυβέρνηση του Βενιζέλου.
Ανανεώθηκαν σε πολλές κυβερνήσεις, ακόµα και την εποχή του
Μεταξά. Είχαµε συµφωνίες να µην προχωρήσει η χώρα στην
άντληση πετρελαίου, διότι από τότε ήταν γνωστό ότι σε κάποιες
περιοχές υπήρχε πετρέλαιο.

Υπάρχουν νόµοι τους οποίους δεν χρειάζεται να επανακατα-
θέσω. Από εκείνη την εποχή υπάρχουν δεσµεύσεις. Το χειρότερο
απ’ όλα είναι ότι υπάρχει µια σιωπηρή συµφωνία, ότι αυτός ο
χώρος, ο τοµέας δεν άπτεται εθνικής κυριαρχίας. Είναι στα χέρια
άλλων.

Όταν άνθισε η συζήτηση για τη συνεκµετάλλευση του Αιγαίου,
είδαµε ακόµη και TEXACO-ARAMCO. Αν θυµάστε, ήταν µια φάση
διαπραγµάτευσης και φτιάξαµε µάλιστα και κοινοπραξία µε 1%,
µε πετρελαιοπηγή του Τέξας, για να υπάρχουν δίαυλοι.

Έχει περάσει πολλές φάσεις το ζήτηµα. Το θέµα είναι το εξής:
Εµείς γιατί δεν έχουµε σήµερα µια εταιρεία έρευνας; Γιατί οι
έρευνες που έγιναν πριν από δεκαπέντε χρόνια στη ∆υτική Ελ-
λάδα -επί εποχής που ήταν και ο κ. Σαφάκας, ο καθηγητής Πα-
νεπιστηµίου, επικεφαλής- σταµάτησαν στα µισά; Είχα κάνει
γραπτές ερωτήσεις εκείνη την περίοδο και οι απαντήσεις ήταν
«δεν ξέρουµε».

Οι έρευνες σταµάτησαν στη µέση. Ο ίδιος ο καθηγητής µε δια-
βεβαίωνε –γιατί και εγώ ανησυχούσα- ότι τα πράγµατα πάνε πολύ
καλά, µιλάµε για υψηλής ποιότητας πετρέλαιο, για µεγάλες πο-
σότητες. Οι γεωτρήσεις σταµάτησαν στα χίλια εννιακόσια µέτρα
αντί για τα δύο χιλιάδες οκτακόσια µέτρα που ήταν εντοπισµένο
το πετρέλαιο, γιατί είχαν γίνει προηγούµενες έρευνες µε σει-
σµικά κύµατα.

Απέναντι σ’ αυτά τα φαινόµενα, εµείς στεκόµαστε µε το
πνεύµα της σηµερινής Κυβέρνησης, που έχει εναποθέσει τα
πάντα στη µυστική διπλωµατία; Για τρεις ώρες ο κ. Παπανδρέου
πρέπει να έµαθε αρκετά για το πώς χαράζονται οι χάρτες µε τον
κ. Ερντογάν, όταν τους άπλωσαν στο τραπέζι και κοίταζαν ποια
εταιρεία διεκδικεί εκ µέρους ποιου για να µην συµπλακούν µε-
ταξύ τους στην επόµενη συζήτηση. Αυτή η µυστική…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Πότε έγινε αυτό;
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν επί τρεις ώρες

ο Πρωθυπουργός συζητάει µε τον Ερντογάν κεκλεισµένων των
θυρών, δεν µιλάει για λαθροµετανάστες, κύριε Πρωτόπαπα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Το υποθέτετε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν µιλάει για λα-

θροµετανάστες! ∆εν τρώµε κουτόχορτο! Ο ελληνικός λαός δεν
καταπίνει τα καουµποϊλίκια της µιας στιγµής για να συγκαλυ-
φθούν τα υπόλοιπα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Καθ’ υπόθεση το λέτε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ξέρετε πολύ καλά τι

σηµαίνει αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα απαντήσετε µετά,

κύριε Πρωτόπαπα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Λέει, όµως, για τον Πρωθυπουργό,

κυρία Πρόεδρε!
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και βέβαια θα απα-

ντήσετε και θα ανταπαντήσουµε και εµείς.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Έχουµε να σας πούµε το εξής και µε αυτό ολοκληρώνω, κυρία

Πρόεδρε.
Το Σύνταγµα στο άρθρο 106 λέει µε σαφήνεια: «Για την εδραί-

ωση της κοινωνικής ειρήνης και την προστασία του γενικού συµ-
φέροντος, το κράτος προγραµµατίζει και συντονίζει την οικονο-
µική δραστηριότητα στη χώρα, επιδιώκοντας να εξασφαλίσει την
οικονοµική ανάπτυξη των τοµέων της εθνικής οικονοµίας και λαµ-
βάνει τα επιβαλλόµενα µέτρα για την αξιοποίηση των πηγών του
εθνικού πλούτου, από την ατµόσφαιρα και τα υπόγεια ή υποθα-
λάσσια κοιτάσµατα, για την προώθηση της περιφερειακής ανά-
πτυξης κ.λπ.». Αν καταλαβαίνετε, σε επίπεδο συνταγµατικής
επιταγής είστε «στην απ’ έξω». Ανήκετε στη µυστική διαπραγµά-
τευση!

Στη σελίδα εκατόν δεκαεννιά του µνηµονίου υπάρχει το γιατί
πήραµε δάνειο. Προσέξτε, δεν πήραµε δάνειο από ιδιωτικούς φο-
ρείς. Πήραµε δάνειο από το ∆ΝΤ για να µας βάλει συγκεκριµέ-
νους όρους, υποθήκη του εθνικού πλούτου, της εθνικής
περιουσίας.

Στη σελίδα εκατόν δεκαεννιά λέει: «∆εν µπορούµε να πάρουµε
δάνειο από άλλο δανειστή, καθώς, επίσης, δεν µπορούµε να υπο-
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θηκεύσουµε, ούτε να ενεχυριάσουµε για άλλον περιουσία ή
έσοδα ή να µεταφέρουµε το χρέος µας». Αυτό λέει η Σύµβαση.

Κατά συνέπεια, το ξεπούληµα που ετοιµάζεται µε αυτούς τους
µυστικούς παράγοντες, που κανονίζουν τη λεηλασία του εθνικού
πλούτου για να µας έρθουν ως σωτήρες, αφού µας πτωχεύουν
τεχνητά, δεν θα περάσει. Αυτό το Κοινοβούλιο θα πρέπει να
δώσει µία µεγάλη µάχη κοινοβουλευτικής διαφάνειας, για να ξε-
καθαρίσουµε λογαριασµούς.

Και αν, κύριε Πρωτόπαπα –και κλείνω µ’ αυτό- ο κύριος Πρω-
θυπουργός δεν έχει να φοβηθεί τίποτα, να µας δηµοσιοποιήσει
τα Πρακτικά της κατ’ ιδίαν συζήτησής του τώρα. Τώρα να µας
δηµοσιοποιήσει τα Πρακτικά της κατ’ ιδίαν συζήτησης, για να ξε-
καθαρίσουµε λογαριασµούς. Τα δικά σας ωραία λόγια θα είναι
ευχές. Η πραγµατικότητα είναι ότι στο Αιγαίο ο ίδιος ο Γιώργος
από παλιά –τον θυµόµαστε στον Καναδά- έλεγε «και κανένα νη-
σάκι να δώσουµε για να κλείσουµε τις διαφορές, δεν υπάρχει
πρόβληµα».

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον κ.
Χρυσανθακόπουλο.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Σερρών του ΛΑΟΣ κ. Ηλίας
Πολατίδης.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Καλή χρονιά σε όλους και εύχοµαι, όπως είπε ο προλαλήσας

συνάδελφος, το Κοινοβούλιο αυτό να σταθεί στο ύψος των πε-
ριστάσεων, οι οποίες είναι πολύ δύσκολες για την Ελλάδα µας.

Ανέφερε ο κ. Βελόπουλος πρώτος την οµιλία του Κωνσταντί-
νου Καραµανλή στις Σέρρες.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, αλλά δεν είναι η Νέα ∆ηµο-
κρατία εδώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Η Νέα ∆ηµοκρατία κοιµάται τον ύπνο του
δικαίου.

Ήµουν παιδί τάξεων του δηµοτικού, όταν θυµόµουν να περι-
φέρονται διάφορα οχήµατα του ΙΓΜΕ που έψαχνε, καθώς ήταν
γνωστό τότε σε όλη την τοπική κοινωνία ότι στις Σέρρες έχει βρε-
θεί ουράνιο. Αναµέναµε και λέγαµε ότι αυτό θα είναι το µεγάλο
όπλο τότε ενώπιον της εντάξεως της Ελλάδος στην τότε ΕΟΚ.
Τα χρόνια πέρασαν, τα µαλλιά µου άσπρισαν, έγινα Βουλευτής
και ακόµη το εργοστάσιο αυτό δεν υπάρχει. Ακόµη συζητάµε,
ακόµη κάνουµε µελέτες, ακόµη µιλάµε και θα αναφέρω παρα-
κάτω ποιοι είναι οι τρόποι µε τους οποίους απαξιώνονται όποιοι
µιλούν γι’ αυτή την ανάπτυξη.

Ο χρυσός της Μακεδονίας αναφέρεται πολλές φορές. Είναι
γνωστό ότι υπάρχει ο χρυσός της Μακεδονίας. Άλλοτε ήταν η
µεγάλη οικονοµική δύναµη και πάλι του Νοµού των Σερρών, του
Παγγαίου και του Στρυµόνα. Ήταν, µάλιστα, η µεγάλη οικονο-
µική δύναµη του Φιλίππου. Έκοψε νόµισµα και µε βάση αυτό µπό-
ρεσε να χρηµατοδοτήσει την εκστρατεία ο Αλέξανδρος στην
Περσία.

Αυτό, όµως, το οποίο, κάποτε ή το ’50 είχε απορριφθεί ως µη
οικονοµικό, σήµερα µε τη σύγχρονη τεχνολογία µπορεί να γίνει.
Υπάρχουν και επιστολές του κ. Μάρτη, του τέως Υπουργού Μα-
κεδονίας-Θράκης, ο οποίος λέει ξεκάθαρα ότι υπήρχαν µελέτες.
Με κάποιο θαυµατουργό τρόπο, το 1982, σταµάτησε η εκµετάλ-
λευση και πήγαµε στην εκµετάλλευση της Χαλκιδικής, όπου ξαφ-
νικά ο κ. Τζωρτζ Σόρος έγινε µεταλλωρύχος, έκανε την εταιρεία
«TVX» και ω του θαύµατος, εκτοξεύτηκε η πολιτική πορεία της
Υπουργού Ανάπτυξης η οποία έδωσε την άδεια από εκεί και
πέρα.

Έχουµε, λοιπόν, πυρηνική ενέργεια στην Ελλάδα. Τι θα µπο-
ρούσαµε να κάνουµε; Εάν κάναµε το εργοστάσιο αυτό, έχουµε
ταυτοχρόνως και βωξίτες. Η µετατροπή των βωξιτών σε αλουµί-
νιο είναι µία ιδιαίτερα ενεργοβόρος διαδικασία. Σήµερα τι κά-
νουµε; Καίµε το λιγνίτη, που είναι κάτι πολύ ακριβότερο, για να
παράγουµε την ενέργεια µε την οποία θα γίνει το αλουµίνιο, ένα
προϊόν το οποίο έχει τεράστια σηµασία και χρησιµοποιείται πα-
ντού στην καθηµερινότητά µας. Γνωρίζετε πολύ καλά, κύριοι
Υπουργοί, ότι οι επόµενες γενιές των αυτοκινήτων θα χρησιµο-

ποιούν το αλουµίνιο πάρα πολύ, διότι είναι ελαφρύτερο από το
χάλυβα κ.λπ..

Ο κ. Παπουτσής εδώ, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, σε
παλαιότερη συζήτηση, όταν αναφέρθηκε από τον αξιότιµο δικό
µας Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο ότι πρέπει και εµείς, επιτέ-
λους, να χρησιµοποιήσουµε πυρηνική ενέργεια, απήντησε ότι
«δεν µπορούµε να το κάνουµε, διότι είµαστε ένα ανοργάνωτο
κράτος».

Όταν εγώ τον ρώτησα «µα, είναι δυνατόν να είναι οργανωµένο
κράτος η Αλβανία και τα Σκόπια και να αποδεχόµαστε χωρίς την
παραµικρή αντίρρηση ότι µπορούν εκεί να γίνουν και να λει-
τουργήσουν πυρηνικά, ατοµικά εργοστάσια και ότι δεν µπορούν
εδώ;» είπε ο κ. Παπουτσής, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, ότι «ναι, είµαστε
χειρότερο κράτος από την Αλβανία. Μπορεί η Αλβανία να λει-
τουργήσει πυρηνικό εργοστάσιο και δεν µπορεί η Ελλάδα». Αυτά
είναι που λέτε.

Είµαστε περικυκλωµένοι από πυρηνικά εργοστάσια. Στην
Τουρκία υπάρχουν πυρηνικά εργοστάσια, δύο τον αριθµό, ένα
ρωσικής και ένα νοτιοκορεατικής τεχνολογίας. Στην Αλβανία, επί-
σης. Στη Βουλγαρία υπάρχουν δύο, ρωσικής κατασκευής.

Γιατί, λοιπόν, γίνεται όλο αυτό το «έγκληµα» εις βάρος της Ελ-
λάδος; Γιατί πολύ απλά η «βιοµηχανία» του δηµοσίου χρέους
είναι η µεγαλύτερη βιοµηχανία στην Ελλάδα. Φέτος αυτή η κα-
τάπτυστη «βιοµηχανία», αυτή η «βιοµηχανία» του ψεύδους, της
τοκογλυφίας και της απάτης θα έχει έσοδα 15,6 δισεκατοµµύρια
ευρώ εις βάρος του ελληνικού λαού και πολύ περισσότερα στο
µέλλον. Και όλα αυτά τα παίρνουν κάποιοι δικοί σας, της Νέας
∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, πολιτικοί σπόνσορες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Κι εκτός των άλλων, θέλουµε να έχουµε ανεξάρτητο κράτος ή

θέλουµε να έχουµε µία «Μπανανία», µία επαρχία ενός ευρωπαϊ-
κού υπερκράτους; Αισθάνονται άνετα κάποιοι να είναι Πρωθυ-
πουργοί ενός ανεξάρτητου και ελεύθερου κράτους ή προτιµούν
τη θέση του νοµάρχη ενός ευρωπαϊκού υπερκράτους; Αυτή είναι
η πραγµατικότητα.

Προκειµένου, λοιπόν, να συκοφαντηθούν όσοι µιλάνε για όλα
αυτά, υπάρχει η εξής τακτική. Κατ’ αρχάς όποιος µιλάει για την
αξιοποίηση του ορυκτού πλούτου αντιµετωπίζεται µε σιωπή.
Είναι αυτό που ανέφερε ο κ. Αϊβαλιώτης. ∆εν αναφέρετε το πα-
ραµικρό.

Το δεύτερο βήµα είναι ότι οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της
Νέας ∆ηµοκρατίας λένε: «Θα κάνουµε µία µελέτη». Φυσικά ποτέ
αυτές οι µελέτες και αυτές οι επιτροπές δεν δίνουν αποτέλεσµα.
Ελπίζουµε να αλλάξει κάτι τώρα.

Τρίτον, αυτοί που τα λένε χαρακτηρίζονται «γραφικοί». Και
όταν πλέον ούτε αυτό το επιχείρηµα µετράει, τότε έρχεται ο µπα-
µπούλας της Τουρκίας. Λένε, δηλαδή: «Κοιτάξτε, έχετε δίκιο σ’
όλα αυτά, αλλά πρέπει να κάνουµε πίσω διότι µας απειλεί η Τουρ-
κία µε πόλεµο». Αυτά είναι δικαιολογίες. Όλα αυτά µπορούν να
λυθούν. Όπως η Κύπρος, η µικρή Κύπρος, η κατεχόµενη µε το
40% κατόρθωσε και είπε «όχι», εάν θέλουµε όλοι εµείς να µη χα-
ρακτηριστούµε -και ειδικά εσείς που ασκείτε την εξουσία- ένο-
χοι εσχάτης προδοσίας, πρέπει να αξιοποιήσετε τον ορυκτό
πλούτο. Οτιδήποτε άλλο είναι απλώς υπεκφυγή!

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

προς το Σώµα ότι:
1. Οι Υπουργοί Εθνικής Άµυνας, Οικονοµικών, Εξωτερικών, ∆ι-

καιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και Θα-
λασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας, κατέθεσαν σχέδια
νόµων:

Α) «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Memorandum of Un-
derstanding) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελλη-
νικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας
της Σλοβακίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυεθνι-
κού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφο-
ρών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ –AMSCC) και της Τεχνικής
Συµφωνίας (Technical Arrangement) µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου
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Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Σλοβακίας σχετικά µε την εφαρ-
µογή του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Σλοβακίας που αφορά στη συνερ-
γασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγι-
κών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ-
AMSCC)».

Β) «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Memorandum of Un-
derstanding) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελλη-
νικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας
της Ουγγαρίας που αφορά στη συνεργασία εντός του Πολυε-
θνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μετα-
φορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ –AMSCC) και της Τεχνικής
Συµφωνίας (Technical Arrangement) µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Ουγγαρίας σχετικά µε την εφαρ-
µογή του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Ουγγαρίας που αφορά στη συ-
νεργασία εντός του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρα-
τηγικών Θαλασσίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ
–AMSCC)».

Γ) «Κύρωση του Μνηµονίου Συναντίληψης (Memorandum of
Understanding) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της Κυπρια-
κής ∆ηµοκρατίας που αφορά στη συνεργασία εντός του
Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων
Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ –AMSCC) και της Τεχνι-
κής Συµφωνίας (Technical Arrangement) µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας σχετικά µε την εφαρµογή
του Μνηµονίου Συναντίληψης µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας
της Κυπριακής ∆ηµοκρατίας που αφορά στη συνεργασία εντός
του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασ-
σίων Μεταφορών της Αθήνας (ΠΟΣΚΕΣΘΑΜ –AMSCC)».

2. Οι Υπουργοί Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, Οικονο-
µικών, Εξωτερικών και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης της ∆ηµοκρατίας του Αζερµπαϊτζάν για Συνεργασία στον
τοµέα των Τεχνολογιών Πληροφορικής και Επικοινωνιών».

3. Οι Υπουργοί Πολιτισµού και Τουρισµού, Οικονοµικών, Εξω-
τερικών, ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων
και Προστασίας του Πολίτη κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση
του Μνηµονίου Συνεργασίας (M.O.U.) µεταξύ του Υπουργείου
Πολιτισµού της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Κρατικού Φορέα
∆ιαχείρισης της Πολιτιστικής Κληρονοµιάς της Λαϊκής ∆ηµο-
κρατίας της Κίνας σχετικά µε συνεργασία για την πρόληψη της
κλοπής, της παράνοµης ανασκαφής, εισαγωγής και εξαγωγής
πολιτιστικών αγαθών».

4. Οι Υπουργοί Πολιτισµού και Τουρισµού, Οικονοµικών, Εξω-
τερικών, ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων
και Προστασίας του Πολίτη κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση
της Συµφωνίας µεταξύ του Οµοσπονδιακού Συµβουλίου της Ελ-
βετικής Συνοµοσπονδίας και της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆η-
µοκρατίας περί εισαγωγής, διαµετακόµισης και επαναπατρισµού
πολιτιστικών αγαθών».

5. Οι Υπουργοί Προστασίας του Πολίτη, Οικονοµικών, Εξωτε-
ρικών, Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και Πολιτισµού και
Τουρισµού κατέθεσαν σχέδιο νόµου: Κύρωση της Συµφωνίας
µεταξύ της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
της ∆ηµοκρατίας της Σερβίας σχετικά µε τη συνεργασία για την
πρόληψη και την καταπολέµηση του εγκλήµατος και ιδιαίτερα
των οργανωµένων µορφών του».

6. Οι Υπουργοί Προστασίας του Πολίτη, Οικονοµικών, Εξωτε-
ρικών, Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης, ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων
∆ικαιωµάτων και Πολιτισµού και Τουρισµού κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-

ληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Κυπριακής ∆ηµο-
κρατίας, σε θέµατα ασφάλειας και αστυνοµικής συνεργασίας».

(Παραπέµπονται στις αρµόδιες ∆ιαρκείς Επιτροπές)
Συνεχίζουµε µε τον κ. Άγγελο Κολοκοτρώνη, Βουλευτή του

ΛΑΟΣ, στην Α’ Θεσσαλονίκης.
Ορίστε, κύριε Κολοκοτρώνη, έχετε το λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτελεί κοινό τόπο στον πολι-

τικό και επιστηµονικό κόσµο το γεγονός της ύπαρξης αξιοποιή-
σιµων ορυκτών και γεωθερµικών κοιτασµάτων διάσπαρτων σε
πολλές περιοχές της χώρας. Θα σταθώ δι’ ολίγων µόνο στις εκτι-
µήσεις επιστηµόνων, ότι µπορεί να καταστεί άµεσα εκµεταλλεύ-
σιµο το φυσικό αέριο. Μάλιστα, από τις λεγόµενες «γκρίζες
ζώνες» θα µπορούσε µέσα σε δύο χρόνια, κύριε Υπουργέ, να εξο-
φληθεί το διεθνές χρέος της χώρας.

Θα σταθώ, επίσης, στις εκτιµήσεις ειδικών επιστηµόνων ότι
µόνο στη βόρεια Ελλάδα η αξία των βεβαιωµένων αποθεµάτων
νικελίου, µολύβδου, ψευδαργύρου, χαλκού, χρυσού και αργύ-
ρου ξεπερνά τα 20 δισεκατοµµύρια καθιστώντας την µια από τις
πλουσιότερες κοιτασµατολογικές περιφέρειες της Ευρώπης, γε-
γονός που µπορεί να χαρακτηριστεί επιεικώς κωµικοτραγικό τη
στιγµή που η βόρεια Ελλάδα έχει τα υψηλότερα ποσοστά ανερ-
γίας, τα οποία κατά τόπους φτάνουν το 50%, όπως στη Βέροια
και στη Νάουσα.

Την ίδια ώρα η βόρεια Ελλάδα χάνει επενδύσεις ύψους του-
λάχιστον 2 δισεκατοµµυρίων µόνο από την ελλειπή εκµετάλ-
λευση των σηµαντικών αποθεµάτων χρυσού που διαθέτει στο
υπέδαφός της.

Οι διαπιστώσεις είναι πολλές και οι εκτιµήσεις ακόµη περισ-
σότερες. Το θέµα είναι, αν η Κυβέρνηση -από την οποία και µόνο
από αυτήν εξαρτάται η υλοποίηση της αξιοποίησης του εθνικού
ορυκτού πλούτου- θα δείξει την αποφασιστικότητα και την πυγµή
που επιβάλλεται -και επιβάλλεται από την κρισιµότητα των στιγ-
µών που περνάει η χώρα- ώστε να επιλύσει άµεσα τα χρόνια προ-
βλήµατα που ταλαιπωρούν τον εξορυκτικό κλάδο, ο οποίος
κλάδος µπορεί να αποτελέσει την ατµοµηχανή της οικονοµίας,
ικανός να βγάλει την Ελλάδα από την κρίση.

∆εν µπορεί, για παράδειγµα, ο µέσος χρόνος για την εξασφά-
λιση µιας άδειας στην Ελλάδα να είναι περίπου έξι µε επτά χρό-
νια, τη στιγµή που στις άλλες χώρες της Ευρώπης ο απαιτού-
µενος χρόνος δεν ξεπερνά τους έξι ή επτά µήνες.

∆εν µπορεί, επίσης, να µην έχει ολοκληρωθεί ο χωροταξικός
σχεδιασµός και να συνεχίζουν να υπάρχουν δυσκολίες πρόσβα-
σης στους φυσικούς πόρους. Ούτε µπορεί το νοµοθετικό πλαίσιο
να εξακολουθεί να περιέχει τόσες ασάφειες και τόσες αντικρου-
όµενες και πολυδαίδαλες διαδικασίες που ουσιαστικά ακυρώ-
νουν την όποια επενδυτική προσπάθεια.

Επίσης, δεν µπορεί να συνεχίζεται η παρεµπόδιση αυτής της
εθνικής σηµασίας προσπάθειας από αντιδράσεις ορισµένων το-
πικών κοινωνιών που είτε από ελλιπή ενηµέρωση είτε από περι-
βαλλοντικές υπερευαισθησίες δυναµιτίζουν τις όποιες επενδυ-
τικές πρωτοβουλίες, παρ’ όλο που οι τεχνολογικές εξελίξεις αλλά
και η διεθνής εµπειρία επιτρέπουν το συνδυασµό της εκµετάλ-
λευσης των φυσικών πόρων και της περιβαλλοντικής προστασίας
ταυτόχρονα.

Σ’ αυτά τα σηµεία πρέπει να εστιάσει το ενδιαφέρον της η Κυ-
βέρνηση και να δώσει άµεσα λύσεις και γι’ αυτά θα την κρίνει η
ιστορία. Είµαστε στο σηµείο µηδέν και αυτά που µπορούν να γί-
νουν σήµερα επ’ ουδενί λόγω δεν πρέπει να µετατεθούν για
αύριο, διότι λόγω της ρευστότητας που επικρατεί δεν είναι προ-
βλέψιµο το αύριο και για να µην επαληθευτούν οι Κασσάνδρες
που ισχυρίζονται ότι υπάρχει σχέδιο παράδοσης των πλουτοπα-
ραγωγικών πηγών της χώρας σε ξένα συµφέροντα, που µε πρό-
σχηµα το υψηλό χρέος θα οικειοποιηθούν τον εθνικό πλούτο για
ένα κοµµάτι ψωµί.

∆εν µπορώ να καταλάβω αν η Κυβέρνηση ασπάζεται πράγµατι
τη θέση ότι ο ορυκτός πλούτος της Ελλάδας µπορεί να λύσει το
οικονοµικό µας πρόβληµα. Το βέβαιο, όµως, είναι ότι υπάρχει
ένας κρυµµένος θησαυρός –το αποδεικνύουν όλες οι επιστηµο-
νικές έρευνες- που παραµένει αναξιοποίητος και που η εκµετάλ-
λευσή του θα µπορούσε να αποφέρει δισεκατοµµύρια ευρώ στην
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Ελλάδα.
Γιατί δεν το κάνετε; Γιατί τόση αβελτηρία; Γιατί τόση ατολµία;

∆εν µπορεί να έχουµε ένα σεντούκι µε θησαυρό και επειδή δεν
έχουµε το κλειδί να το ανοίξουµε, δεν µπαίνουµε στον κόπο να
φτιάξουµε ένα κλειδί και γυρίζουµε δεξιά και αριστερά ζητια-
νεύοντας δανεικά, προκειµένου να επιβιώσουµε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Επιτέλους, πρέπει να συναισθανθείτε την ιστορική ευθύνη που

έχετε! Και βέβαια ο παριστάµενος Υφυπουργός σηκώνει το
σταυρό αµαρτηµάτων άλλων και το γνωρίζουµε αυτό, αλλά ση-
κώνει κι έναν άλλον, µικρότερο σταυρό, σε ό,τι αφορά τις δικές
του ευθύνες ή, αν θέλετε, του Υπουργείου του.

Τέλος, δεν έχω να καταθέσω κάποιο έγγραφο, κυρία Πρόεδρε,
στα Πρακτικά. Καταθέτω, όµως, την οργή µου για όσα δεν έγιναν
τόσα χρόνια.

Σας ευχαριστώ θερµά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Επικρατείας του Λαϊκού Ορθόδο-

ξου Συναγερµού κ. Ιωάννης Κοραντής για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Εύχοµαι χρόνια πολλά σε όλους και καλώς ήρθαν οι νέοι συ-

νάδελφοι.
Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όποιος παρα-

κολουθεί τις διεθνείς εξελίξεις, θα έχει διαπιστώσει ότι ξαφνικά
στην Κύπρο συσσωρεύονται οι επισκέψεις του Προέδρου της
Ρωσίας, της Γερµανίδας Καγκελαρίου, του Πρωθυπουργού του
Λιβάνου, του Προέδρου της Συρίας, η µία µετά από την άλλη.
Γιατί άραγε όλα αυτά; ∆ιότι πολύ απλά, κύριε Υπουργέ, «µυρί-
ζει» πετρέλαιο, πολύ πετρέλαιο και φυσικό αέριο στα ανοικτά της
Κύπρου µε τη Συρία, την Αίγυπτο, το Λίβανο και το Ισραήλ και
όλοι σπεύδουν να κλείσουν συµφωνίες.

Όµως, η Κύπρος προχώρησε κι ένα βήµα παραπέρα. Προ ολί-
γων εβδοµάδων υπέγραψε συµφωνία οριοθέτησης της Αποκλει-
στικής Οικονοµικής Ζώνης µε το Ισραήλ, παρά τους λεοντα-
ρισµούς της Άγκυρας.

Γιατί τα λέω αυτά, κύριε Υπουργέ; Μα, διότι η Ελλάδα δεν έχει
κάνει τίποτα εν προκειµένω. Την ίδια στιγµή, η Ελλάδα απουσιά-
ζει ανεξήγητα αποφεύγοντας να κηρύξει δική της ΑΟΖ, κάτι που
έχουν κάνει τα περισσότερα από τα κράτη της Νοτιανατολικής
Μεσογείου, αλλά και η Τουρκία –σας υπενθυµίζω- στη Μαύρη
Θάλασσα.

Για την ακρίβεια, η Ελλάδα δεν έχει προχωρήσει σε καµµία
συµφωνία για τον καθορισµό ΑΟΖ µε καµµία από τις γειτονικές
χώρες. Η µοναδική είναι µε την Αλβανία, αλλά γνωρίζετε ότι βρί-
σκεται στον αέρα µε ευθύνη της κυβέρνησης των Τιράνων. Οι
διαπραγµατεύσεις µε Αίγυπτο και Λιβύη καρκινοβατούν, αλλά το
χειρότερο είναι ότι εδώ και λίγα χρόνια, επί κυβερνήσεως Νέας
∆ηµοκρατίας, η Κύπρος µάς είχε προτείνει να προχωρήσουµε σε
διµερή συµφωνία για την οριοθέτηση της µεταξύ των δύο χωρών
ΑΟΖ. Και, όµως, η Ελλάδα κώφευσε, δεν αντέδρασε.

Η κατάσταση αυτή είναι τραγελαφική. Είµαστε κυριολεκτικά
πνιγµένοι στο Αιγαίο, κύριε Υπουργέ, από ένα πλέγµα δεσµεύ-
σεων. Αναφέρω το Πρωτόκολλο της Βέρνης, τη Συµφωνία Πα-
πανδρέου – Οζάλ, τη Συµφωνία της Μαδρίτης.

Τα γνωρίζετε πάρα πολύ καλά αυτά νοµίζω. Είναι µια κατά-
σταση τραγελαφική. Εδώ και πάνω από τριάντα χρόνια η Ελλάδα
επιµένει µονότονα ότι η µοναδική διαφορά της µε την Τουρκία
είναι νοµικής φύσης και αφορά την οριοθέτηση της υφαλοκρη-
πίδας στο Αιγαίο. Οκτώ χρόνια, σαράντα οκτώ συναντήσεις των
λεγοµένων διερευνητικών επαφών που δεν έχουν καταλήξει που-
θενά. Εν τούτοις, η έννοια της υφαλοκρηπίδας είναι ξεπερα-
σµένη. Αυτό πλέον είναι δηµόσια παραδεκτό από όλους, από
εκείνη της ΑΟΖ, βάσει σύµβασης του ∆ιεθνούς ∆ικαίου της Θά-
λασσας.

Γνωρίζετε πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, ότι στην ΑΟΖ το παρά-
κτιο κράτος ασκεί κυριαρχικά δικαιώµατα σε ό,τι έχει να κάνει µε
εξερεύνηση, εκµετάλλευση, διατήρηση και διαχείριση των φυσι-
κών πηγών ζώντων ή µη, των υδάτων του βυθού και του υπεδά-
φους της θάλασσας, ενώ η υφαλοκρηπίδα αφορά µόνο στους
µη ζωντανούς πόρους. Κλειδί, όµως, στην όλη υπόθεση είναι το

ακριτικό Καστελόριζο που αποτελεί το σηµείο οριοθέτησης της
ελληνικής ΑΟΖ µε αυτές της Αιγύπτου και της Κύπρου.

Να επεκταθώ, κύριε Υπουργέ, τώρα, στα όσα γνωστά, τις
τουρκικές προκλήσεις µε τις απόπειρες πραγµατοποίησης γεω-
φυσικών ερευνών λίγα µίλια από το Καστελόριζο. Ο στόχος της
Άγκυρας είναι προφανής, είναι η επέκταση της γεωπολιτικής της
ζώνης, συµφερόντων και βέβαια τα µεγάλα κοιτάσµατα νοτίως
του Καστελόριζου ως και νοτίως της Κρήτης και της Κύπρου.

Να υπενθυµίσω εν προκειµένω, µια που µιλάµε για Καστελό-
ριζο, ότι το 2009 η τότε κυβέρνηση άρχισε συνοµιλίες µε την Αί-
γυπτο χωρίς να πάρει κάποια ρητή και σαφή διαβεβαίωση από
αυτήν ότι θα δοθούν πλήρη δικαιώµατα στο Καστελόριζο. Η Αί-
γυπτος καίτοι ειδοποίησε, ενηµέρωσε την ελληνική πλευρά ότι
θα έχει και συνοµιλίες µαζί της στο Κάιρο στις 20 Ιουνίου του
2009 και αµέσως µετά στις 22 Ιουνίου µε την τουρκική πλευρά
παρ’ όλα αυτά αντί να αντιδράσει έντονα η Ελληνική Κυβέρνηση,
κυριολεκτικά το έχαψε µε αποτέλεσµα να µπλοκαριστεί η όλη
υπόθεση.

Η Ελλάδα έχει καθυστερήσει πολύ, κύριε Υπουργέ. Οφείλει,
ακολουθώντας το παράδειγµα άλλων χωρών να προχωρήσει
άµεσα σε διακήρυξη της κυριαρχίας της σε ΑΟΖ, µε βάση τη σύµ-
βαση του ’82 του ∆ιεθνούς ∆ικαίου Θαλάσσης.

Εδώ θα ήθελα να κάνω µια παρατήρηση. Όλοι οι διπλωµατι-
κοί, αλλά και όχι µόνο, µε θλίψη διαπίστωσαν ότι ο Πρωθυπουρ-
γός στο Ερζερούµ δεν είπε κουβέντα περί ΑΟΖ. ∆εν ξέρω αν την
είπε κατ’ ιδίαν, αλλά δηµοσίως δεν είπε κουβέντα και αυτό µόνο
σε θλιβερά συµπεράσµατα µπορεί να µας οδηγήσει.

Τι πρέπει να γίνει; Ανακήρυξη της ελληνικής ΑΟΖ τώρα, κύριε
Υπουργέ, όχι αύριο, µε έναν απλό νόµο. Θα κατατεθεί στον ΟΗΕ,
θα κατατεθεί στην Ευρωπαϊκή Ένωση και αµέσως µετά θα γίνουν
διαπραγµατεύσεις βεβαίως µε την Κύπρο και µε την Αίγυπτο,
προκειµένου να καθοριστούν οι διαχωριστικές γραµµές των αντί-
στοιχων ΑΟΖ. ∆εν έχουµε καιρό να περιµένουµε. Θα µου πείτε
ότι θα ενοχληθεί η Τουρκία. Μα, όλα αυτά τα χρόνια τι κάνει η
Τουρκία; Μας απειλεί και εµείς µονίµως υποκύπτουµε. Φτάνει. Τι
θα της κάνουµε; Θα της κάνουµε πόλεµο εάν η Τουρκία, παρα-
δείγµατος χάριν, εκήρυσσε εκείνη ΑΟΖ;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι κηρύσσοντας ΑΟΖ θα βάλουµε
έναν οριστικό φραγµό στο κλίµα αµφισβήτησης και διαµοιρα-
σµού που καλλιεργεί η Άγκυρα, επαναφέροντας κάθε δεύτερη
µέρα τη δέσµευση εκµετάλλευσης…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Κοραντή.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µε την άδειά σας, θα
κάνω χρήση της δευτερολογίας µου, παραιτούµενος στη συνέ-
χεια αυτής.

Παράλληλα, θα ήθελα να υπενθυµίσω –αυτό όµως θα λεχθεί
και στη συνέχεια- ότι η ανακήρυξη ΑΟΖ θα µας βάλει, κύριε
Υπουργέ, στο παιχνίδι των πολύ µεγάλων γεωπολιτικών και ενερ-
γειακών αλλαγών που συντελούνται στο χάρτη της Νοτιοανατο-
λικής Μεσογείου. Αυτό είναι ένα θέµα το οποίο ασφαλώς θα
αναπτύξουν και άλλοι συνάδελφοί µου στη συνέχεια. Η ουσία
όµως είναι µια και την επαναλαµβάνω, δεν έχουµε καιρό για χά-
σιµο. Η Κυβέρνηση οφείλει να προχωρήσει τώρα, άµεσα στην
προκήρυξη ΑΟΖ. ∆εν είναι απλά θέµα ενεργειακό, το οποίο
ασφαλώς είναι µεγίστης σηµασίας, είναι πρωτίστως θέµα εθνικό,
προστασίας και εµπέδωσης της εθνικής µας κυριαρχίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Γεώργιος Ανατολάκης, Βουλευτής του
ΛΑΟΣ στη Β’ Πειραιά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, στη χώρα µας
συµβαίνει κάτι εντελώς παράλογο. Ο ελληνικός λαός περνάει µια
τεράστια οικονοµική κρίση, ενώ η χώρα µας έχει ένα πολύ πλού-
σιο υπέδαφος. Όµως, καµµία Κυβέρνηση ως τώρα δεν επεδίωξε
σοβαρά να εκµεταλλευτεί τους µεγάλους θησαυρούς που κρύβει
το υπέδαφός µας.
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Στις 23 Φεβρουαρίου 1996 η εφηµερίδα «Ο ΕΠΕΝ∆ΥΤΗΣ» απο-
κάλυψε απόρρητη έκθεση του ΙΓΜΕ που µιλάει για 300 εκατοµ-
µύρια τόνους ουρανίου στην Καβάλα.

Στις 28 Απριλίου 1999 η «ΑΘΗΝΑΪΚΗ» είχε ως τίτλο «Θησαυ-
ροφυλάκιο η βόρεια Ελλάδα» και παρουσίασε στοιχεία για πλού-
σια κοιτάσµατα ουρανίου, χρυσού και πετρελαίου στη Θράκη.

Στις 7 Μαρτίου του 2010 η εφηµερίδα «ΜΑΚΕ∆ΟΝΙΑ» παρου-
σίασε µελέτες του ∆όκτορα Κωνσταντίνου Νικολάου. Σύµφωνα
µε τις εκτιµήσεις του υπάρχουν στην Ελλάδα τουλάχιστον 4 δι-
σεκατοµµύρια βαρέλια πετρελαίου και 60 µε 70 δισεκατοµµύρια
κυβικά µέτρα φυσικού αερίου.

Ο πρώην πρεσβευτής της Αµερικής στην Ελλάδα Νίκολας
Μπερνς σε εκποµπή στο «MEGA» είχε πει και επισήµως ότι όντως
υπάρχει πετρέλαιο στο Αιγαίο. Παραδέχθηκε ότι το πετρέλαιο
ουσιαστικά δηµιουργεί την ένταση µεταξύ Ελλάδας και Τουρκίας.

Ο ελληνικός λαός είναι καταδικασµένος να πεινάει και να ζη-
τάει δανεικά από τους ξένους, επειδή φοβόµαστε τους Τούρ-
κους, κύριε Υπουργέ; Ακόµα και αν είναι έτσι, τότε γιατί δεν
εκµεταλλευόµαστε τα πετρέλαια στο Ιόνιο; Εκεί τι φοβόµαστε;
Την Αλβανία ή την Ιταλία;

Η Αλβανία παράγει ήδη πετρέλαιο λίγο πιο βόρεια από την
Ερεικούσα, γι’ αυτό δεν αποδέχεται εκεί το διαχωρισµό των θα-
λάσσιων συνόρων µας. Είναι τραγικό να αναλογιστεί κανείς ότι η
Ζάκυνθος είναι ξακουστή για τις πετρελαιοπηγές της από την
εποχή του Ηροδότου. Στο Ακρωτήρι Κερί το πετρέλαιο αναβλύ-
ζει από µόνο του και όµως απαγορεύεται να το αγγίξει κανείς.

Το 1926 το αντιτορπιλικό «ΠΕΡΓΑΜΟΣ», που έπαιρνε µέρος σε
γυµνάσια στο Ιόνιο, έµεινε από καύσιµα και χρησιµοποίησε αυ-
τούσιο πετρέλαιο από την περιοχή Κερί. Στη διάρκεια του Β’ Πα-
γκοσµίου Πολέµου η Ελλάδα έφτιαχνε λιπαντικά για το στρατό
της από το πετρέλαιο της Ζακύνθου.

Τώρα πώς τα πληρώνουµε αυτά για το στρατό, κύριε Υπουργέ;
Από πού τα αγοράζουµε; Γιατί δεν µπορούµε να κάνουµε εµείς
αυτό που γινόταν πριν από µερικά χρόνια; Τι µας εµποδίζει; Γιατί
το ελληνικό κράτος σταµάτησε το 1977 την εξόρυξη πετρελαίου,
που έκανε ο κ. Σοφιανόπουλος στη Ζάκυνθο;

Είναι πολύ εύκολο να ισχυριστείτε, κύριε Υπουργέ, ότι τίποτε
από όλα αυτά δεν ισχύει. Όµως, δεν θα σας πιστέψουµε. Για
εµάς είναι σαφές ότι υπάρχουν διεθνή συµφέροντα, που δεν επι-
θυµούν µία Ελλάδα οικονοµικά δυνατή. Εάν πραγµατικά ενδια-
φέρεστε για την οικονοµική ανάπτυξη της χώρας µας, θα πρέπει
να το αποδείξετε εδώ και τώρα. Πολύς χρόνος έχει πάει χαµέ-
νος και δυστυχώς δεν έχουµε άλλο χρόνο για χάσιµο.

Θα πρέπει κάποια στιγµή να αντιληφθείτε ότι τόσο εµείς όσο
και ο κ. Χαρδαβέλας στις εκποµπές που κάνει προσπαθούµε να
σας δώσουµε να καταλάβετε το µέγεθος της ευθύνης που έχετε
κι εσείς για τα σαράντα χρόνια απραξίας στο θέµα των πετρε-
λαίων της πατρίδας µας.

Εδώ, κύριε Υπουργέ, ξέρετε τι ισχύει; Ισχύει το «κάλιο αργά
παρά ποτέ».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-

λαγής κ. Μανιάτης έχει το λόγο για είκοσι λεπτά.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θέλω να ευχηθώ καλή χρονιά
και υγεία σε όλους τους συναδέλφους και τις συναδέλφισσες και
να ευχηθώ η χρονιά αυτή να είναι πιο δηµιουργική, πιο όµορφη,
πιο χαρούµενη από την προηγούµενη.

Θέλω, επίσης, να ευχαριστήσω τους συναδέλφους του ΛΑΟΣ,
που κατέθεσαν τη συγκεκριµένη επερώτηση. Το λέω αυτό, διότι
προετοιµαζόµενος για να απαντήσω στην επερώτηση, προσπά-
θησα να βρω τι έχει συζητηθεί κατά το παρελθόν στην Αίθουσα
της Ολοµέλειας. ∆ιαπίστωσα µε δυσάρεστη έκπληξη ότι είναι
ελαχιστότατες οι φορές που κατά τα τελευταία χρόνια το θέµα
που ορυκτού πλούτου της πατρίδας µας έχει συζητηθεί στο ναό
της δηµοκρατίας, στη Βουλή των Ελλήνων.

Ακριβώς γι’ αυτόν το λόγο θα µου επιτρέψετε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, να µην πω τίποτε στην πρωτολογία µου για πε-
τρέλαια, για υδρογονάνθρακες, για φυσικό αέριο –θα το πράξω

στη δευτερολογία και στην τριτολογία µου- διότι θεωρώ ότι έχω
χρέος ως εκπρόσωπος της Κυβέρνησης να αναδείξω τον άλλο,
εκτός υδρογονανθράκων, ορυκτό πλούτο της πατρίδας µας που
σε αρκετό βαθµό και εσείς αναδείξατε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην πορεία µιας χώρας υπάρ-
χουν στιγµές που καθορίζουν το µέλλον της. Είναι στιγµές ιστο-
ρικές και κρίσιµες, γιατί απαιτούν, όπως αυτήν τη στιγµή, να
κάνουµε πολύ σύντοµα ό,τι δεν κάναµε για πολλές δεκαετίες.

Οφείλω εξαρχής να πω ευθέως και χωρίς περιστροφές πως
ενέργεια και ορυκτός πλούτος µπορούν να µας ξανακάνουν πρω-
ταγωνιστές. Με όραµα, µε σχέδιο, µε αποφασιστικότητα και κα-
θηµερινή επιµονή µπορούν να δώσουν απαντήσεις στο ζητού-
µενο µιας σύγχρονης, βιώσιµης και ανταγωνιστικής οικονοµίας.

Υπάρχουν, όµως, δύο βασικές προϋποθέσεις: Πρώτον, ξεκά-
θαρη πολιτική αξιοποίησης του εθνικού πλούτου και αξιόπιστη
υλοποίηση αυτής της πολιτικής και, δεύτερον, να προτάξουµε το
«εµείς» έναντι του «εγώ», να αναδείξουµε την αξία του ορθού
έναντι του βολικού.

Ο στόχος της δηµιουργίας αξιόπιστων και σταθερών θεσµικών
ρυθµιστικών και ελεγκτικών πλαισίων, καθώς και της θέσπισης
αποτελεσµατικών κανόνων και της ορθολογικής αξιοποίησης των
πλουτοπαραγωγικών πηγών της πατρίδας µας απαιτεί διαρκή
προσπάθεια. Οι µεγάλοι εθνικοί στόχοι απαιτούν συλλογική
εθνική προσπάθεια από όλους και σε όλα τα επίπεδα. Όλοι µπο-
ρούµε και πρέπει να είµαστε µέρος της λύσης και όχι µέρος του
προβλήµατος.

Θέλω, λοιπόν, στην πρωτολογία µου να αναδείξω τη σηµασία
του «άλλου» εθνικού ορυκτού πλούτου, ο οποίος µπορεί και πρέ-
πει να αποτελέσει βάση πραγµατικής και διατηρήσιµης ανάπτυ-
ξης. Αυτή η προοπτική έχει ιδιαίτερο, ξεχωριστό βάρος σήµερα
που η διεθνής κρίση έχει δυστυχώς επαναφέρει επιτακτικά την
απαίτηση για στροφή από την εικονική οικονοµία της χρηµατο-
πιστωτικής κερδοσκοπίας, του λογιστικού πλούτου, της αεριτζί-
δικης αρπαχτής, σε µια άλλη οικονοµία υπέρ των δηµιουργών
του πραγµατικού κοινωνικού πλούτου, υπέρ της πραγµατικής οι-
κονοµίας της εργασίας, υπέρ της παραγωγής και του δηµιουρ-
γικού µόχθου. Ο ορυκτός µας πλούτος είναι µια πραγµατική
ελπίδα σ’ αυτήν την κατεύθυνση.

Πάντα, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να έχουµε
το σωστό µέτρο. ∆εν χρειάζεται πια η πατρίδα µας νέους µύ-
θους. ∆εν θα γίνουµε ξαφνικά ούτε Ελντοράντο ούτε Σαουδική
Αραβία. Σίγουρα, όµως, από πλευράς ορυκτού πλούτου δεν εί-
µαστε «Ψωροκώσταινα». Έχουµε δυνατότητες και προοπτικές
που πρέπει να τις µετασχηµατίσουµε σε υπαρκτά αποτελέσµατα.
Γι’ αυτό και η πολιτική που ακολουθούµε δεν εστιάζει στους εφή-
µερους εντυπωσιασµούς, αλλά στα διαρκή και σταθερά αποτε-
λέσµατα.

Λέµε πολλές φορές στην πατρίδα µας ότι ζούµε σε ευλογη-
µένο τόπο, ωστόσο, δεν ξέρω πόσοι από εµάς το πιστεύουµε. Ε,
λοιπόν, πρέπει να το πιστέψουµε, τουλάχιστον σε ό,τι αφορά τον
ορυκτό πλούτο. Η Ελλάδα είναι µια από τις χώρες της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης που διαθέτει σηµαντικό ορυκτό πλούτο και σε πο-
σότητα και σε ποιότητα. Αν, µάλιστα, λάβει κανείς υπ’όψιν του
την έκταση της χώρας, ίσως να είµαστε αναλογικά στην κορυφή
των πλέον προικισµένων από τη φύση χωρών. Αρκεί να αναλογι-
στεί κανείς ότι σήµερα απασχολούνται στα θέµατα αξιοποίησης
του ορυκτού πλούτου περίπου είκοσι τρεις χιλιάδες εργαζόµε-
νοι και υπάρχουν ακόµη περισσότερες από εκατό χιλιάδες θέ-
σεις εξαρτηµένης εργασίας.

Η Ελλάδα κατέχει σηµαντική θέση στην ευρωπαϊκή και παγκό-
σµια αγορά των ορυκτών πρώτων υλών. Τα τελευταία είκοσι χρό-
νια στις πρώτες θέσεις παραγωγικής δραστηριότητας βρίσκονται
τα αδρανή υλικά και τα µάρµαρα, καθώς και µια σειρά ορυκτών
πρώτων υλών. Ενδεικτικά αναφέρω ότι η Ελλάδα σε παγκόσµια
κλίµακα είναι η µοναδική χώρα παραγωγής χουντίτη, πρώτη
χώρα παραγωγής περλίτη, δεύτερη χώρα παραγωγής κίσσηρης
και µπεντονίτη, τέταρτη παραγωγός χώρα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση σε αλουµίνα και πρώτη σε εξαγωγή προϊόντων λευκόλι-
θου στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Το παραγόµενο σιδηρονικέλιο εξά-
γεται στις ευρωπαϊκές βιοµηχανίες ανοξείδωτου χάλυβα και
καλύπτει το 7% των αναγκών της ευρωπαϊκής αγοράς.

3382 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Οι πωλήσεις µεταλλευµάτων βιοµηχανικών ορυκτών, µαρµά-
ρων και κατεργασµένων µεταλλουργικών προϊόντων το 2008 ξε-
πέρασαν το 1,1 δισεκατοµµύρια ευρώ, από τα οποία πάνω από
800 εκατοµµύρια, δηλαδή, πάνω από 72% ήταν εξαγωγές. Προ-
σθέστε σε αυτά πάνω από 400 εκατοµµύρια από αδρανή υλικά.

Και, ασφαλώς, γνωρίζετε όλοι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ότι το 2010 υπήρχε µια κάµψη. Το 2009, επίσης, υπήρχε κάµψη.
Όµως, ήδη τους τελευταίους µήνες αρχίζουµε να βλέπουµε µια
άλλη πορεία, µια πορεία που αρχίζει να δίνει ελπίδες ανάκαµψης.
Με βάση τις κοιτασµατολογικές έρευνες του ΙΓΜΕ, τα µετρηµένα
µεταλλευτικά αποθέµατα της χώρας -για να αρχίσω να απαντώ
πια στα σχόλια και τις παρατηρήσεις των συναδέλφων- είναι συ-
νολικής οικονοµικής αξίας περίπου 38 δισεκατοµµυρίων ευρώ,
µε βάση τις τρέχουσες τιµές των µετάλλων.

Ασφαλώς, όµως, η αξία αυτή αναφέρεται σε βάθος τριακο-
νταετίας, χρονικό διάστηµα που αποτελεί και το χρονικό όριο εκ-
µετάλλευσης των αντίστοιχων αποθεµάτων.

Τα ελληνικά λατοµικά ορυκτά, τα διακοσµητικά πετρώµατα και
οι δοµικοί λίθοι, το µάρµαρο αποτελούν παραδοσιακές πρώτες
ύλες µε έντονη παγκόσµια παραγωγή. Σήµερα στην πατρίδα µας
-και το αναφέρω αυτό διότι µπορεί να µην είναι βαρύγδουπο,
εντυπωσιακό και ελκυστικό για το δηµόσιο διάλογο, είναι, όµως,
εξόχως χρήσιµο για την τρέχουσα καθηµερινότητα της πραγµα-
τικής οικονοµίας- λειτουργούν περίπου διακόσια τριάντα λατο-
µεία αδρανών υλικών, το 99% των οποίων εξορύσσουν αδρανή
υλικά χρήσιµα στην καθηµερινή οικονοµική δραστηριότητα. Πριν
την κρίση είχαµε ένα συνολικό όγκο παραγωγής πάνω από εκατό
εκατοµµύρια τόνους που την προηγούµενη χρονικά έπεσε στα
εβδοµήντα εκατοµµύρια τόνους.

Πρέπει να σας πω ότι πριν λίγο καιρό, πριν δύο µήνες περί-
που, ολοκληρώσαµε µια πολύ µεγάλη προσπάθεια που ξεκινή-
σαµε στο Υπουργείο. Προσπαθήσαµε να δηµιουργήσουµε -και
το καταφέραµε- ένα επικαιροποιηµένο Μητρώο Λατοµείων της
χώρας σε πλήρη συνεργασία µε τις πενήντα δύο τέως νοµαρχίες
της χώρας και τις δεκατρείς περιφέρειες. Έχουµε, λοιπόν, σή-
µερα στη διάθεσή µας ένα επικαιροποιηµένο, δυναµικά ενηµε-
ρούµενο µητρώο για τα δηµοτικά, κοινοτικά, δηµόσια και ιδιωτικά
λατοµεία αδρανών υλικών που µπορούν να µας δώσουν τα πλήρη
ποσοτικά και ποιοτικά χαρακτηριστικά τους.

Στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ, το ΙΓΜΕ προχωρά σε συστηµατική
έρευνα δώδεκα κοιτασµατολογικών στόχων, που βρίσκονται στο
επίκεντρο του µεταλλευτικού και λατοµικού ενδιαφέροντος. Στην
αιχµή του δόρατος βρίσκεται ο εντοπισµός κοιτασµάτων που πε-
ριέχουν σαράντα και είκοσι τόνους χρυσού αντίστοιχα σε περιο-
χές του Κιλκίς και των Σερρών.

Το αποθεµατικά βεβαιωµένο δυναµικό περίπου τετρακοσίων
είκοσι τόνων χρυσού στη Μακεδονία και Θράκη αποτελεί οικο-
νοµικό στόχο υψηλής προτεραιότητας. Στην κατεύθυνση αυτή η
παραγωγική αξιοποίηση τριών κοιτασµατολογικών περιοχών χρυ-
σού αποτελούν σηµαντικές µεταλλευτικές επενδύσεις.

Πιο συγκεκριµένα, η εταιρεία «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ» προβλέ-
πει την εκµετάλλευση των διακοσίων σαράντα τόνων χρυσού και
άλλων µετάλλων από τα κοιτάσµατα της Ολυµπιάδας, του Στρα-
τωνίου-Στρατονίκης και των Σκουριών στη Χαλκιδική µε άµεση
επένδυση της τάξεως του 1 έως 1,5 δισεκατοµµυρίου ευρώ, τη
δηµιουργία χιλίων διακοσίων άµεσων θέσεων εργασίας και περί-
που έξι χιλιάδων έµµεσων θέσεων απασχόλησης. Το ετήσιο λει-
τουργικό κόστος επένδυσης είναι 2 δισεκατοµµύρια ευρώ,
εφόσον εγκριθεί η περιβαλλοντική µελέτη που ήδη έχει αρχίσει
να συζητείται και βρίσκεται και σε δηµόσια διαβούλευση.

Η Χαλκιδική αποτελεί πραγµατικά µια βιώσιµη και πλουτοπα-
ραγωγική δεξαµενή µετάλλων µε πάνω από 12 δισεκατοµµύρια
ευρώ τρέχουσα αξία σε περιεχόµενα µέταλλα των κοιτασµάτων
που απαντώνται στο υπέδαφος της συγκεκριµένης περιοχής.

Επίσης, πρέπει να σας πω ότι στο Υπουργείο Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής έχουν κατατεθεί σχετικοί φά-
κελοι για αξιοποίηση των περίπου ενενήντα τόνων χρυσού που
υπάρχουν στις περιοχές Περάµατος Έβρου και Σαπών Ροδόπης.

Εργαζόµαστε συστηµατικά για την ενίσχυση των ελεγκτικών
µηχανισµών, ώστε να πραγµατοποιούνται περισσότεροι έλεγχοι
και να επιβάλλονται οι προβλεπόµενες από το νόµο ποινές. Το

2010 οι δύο Επιθεωρήσεις Μεταλλείων - η Επιθεώρηση Μεταλ-
λείων Νοτίου Ελλάδας και η Επιθεώρηση Μεταλλείων Βορείου
Ελλάδας- εξέδωσαν ογδόντα επτά αποφάσεις και επέβαλαν συ-
νολικά πρόστιµα στις αντίστοιχες επιχειρήσεις ύψους 3,5 εκα-
τοµµύριων ευρώ.

Ο εξορυκτικός κλάδος, όµως, γνωρίζετε πολύ καλά, ότι ταλαι-
πωρείται για χρόνια από την έλλειψη ολοκληρωµένου χωροταξι-
κού σχεδιασµού, καθώς επίσης και από σύνθετες, περίπλοκες
και ορισµένες φορές απρόβλεπτες διαδικασίες αδειοδότησης.
Είναι σηµαντικό και ο πολιτικός και ο νοµοθέτης και κυρίως ο
απλός πολίτης να γνωρίζουν πώς ο ένας κλάδος επηρεάζει την
ποιότητα ζωής τους πριν κρίνει την απόρριψή του.

Θέλω να σηµειώσω σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι για να κατα-
σκευαστεί µία µέση κατοικία, απαιτούνται εξήντα τόνοι αδρανών
και διακόσιοι τόνοι βιοµηχανικών ορυκτών. Για να καλύψει τις
ανάγκες της µία τετραµελής οικογένεια σε ηλεκτρική ενέργεια,
χρειάζεται δέκα τόνους λιγνίτη το έτος ή τέσσερις χιλιάδες βα-
ρέλια πετρέλαιο το έτος.

Αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αριθµοί που δείχνουν
τη σπουδαιότητα, την αναγκαιότητα της συνύπαρξης προηγµέ-
νων κοινωνιών µε δράσεις εξόρυξης ορυκτού πλούτου. Τα τε-
λευταία δεκαπέντε χρόνια δροµολογήθηκαν στη Σουηδία
περισσότερες από εξήντα µεταλλευτικές εξορυκτικές δραστη-
ριότητες και άλλες τόσες περίπου στη Φινλανδία, την Ισπανία και
την Πορτογαλία.

Στην Ελλάδα, την ίδια περίοδο, από τις περίπου δέκα που προ-
τάθηκαν, δεν υλοποιήθηκε καµµία. Οι τοπικές κοινωνίες των πα-
ραπάνω ευρωπαϊκών χωρών – Σουηδία, Φινλανδία και άλλες-
αξιολόγησαν, έκριναν, έθεσαν όρους, αποφάσισαν και συναίνε-
σαν µε γνώµονα το δηµόσιο συµφέρον. Στη δική τους αντίληψη,
τόπος είναι η χώρα τους, όχι η αυλή και το χωριό τους ή το γει-
τονικό χωριό και η ευρύτερη περιοχή. Βασικό ζητούµενο είναι το
κοινό καλό, η απασχόληση όλων των πολιτών, χωρίς διαχωριστι-
κές γραµµές και τεχνητά όρια.

Οφείλω να υπενθυµίσω κάτι, για να είµαστε δίκαιοι απέναντι
στον εαυτό µας, απέναντι στην ιστορία και απέναντι στους υπό-
λοιπους συνανθρώπους µας που κατοικούµε όλοι µαζί στον ίδιο
πλανήτη. Πρέπει να θυµόµαστε ότι ο προνοµιούχος σηµερινός
πολίτης του αναπτυγµένου δυτικού κόσµου στη διάρκεια της
ζωής του θα καταναλώσει περίπου χίλιους πεντακόσιους τόνους
ορυκτά µεταλλεύµατα και καύσιµα, ενώ ταυτόχρονα ο ίδιος διεκ-
δικεί να ζει σε ένα προστατευµένο και καθαρό περιβάλλον, προ-
νόµια που τα αντλεί και τα ασκεί σχεδόν αποκλειστικά στην πλάτη
και σε βάρος του τρίτου, του αναπτυσσόµενου κόσµου.

Προκειµένου να περάσουµε τώρα στην άλλη πλευρά του
λόφου, στον επιχειρηµατικό κόσµο, θα πρέπει να πούµε ότι και ο
επιχειρηµατικός κόσµος σε όλες τις χώρες και πολύ περισσό-
τερο στην Ελλάδα οφείλει να συνειδητοποιήσει ότι έχει περάσει
ανεπιστρεπτί η περίοδος της περιβαλλοντικής ασυλίας, των ευ-
καιριακών και ανορθόδοξων πολιτικών που στιγµάτισαν την εξο-
ρυκτική δραστηριότητα και ασφαλώς την έφεραν απέναντι σε
ολόκληρες κοινωνίες.

Σ’ αυτήν την κατεύθυνση, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή έχει ξεκινή-
σει εδώ και αρκετούς µήνες και συζητά την επονοµαζόµενη
«πρωτοβουλία Φερχόιγκεν». Είναι µία πρωτοβουλία που προ-
σπαθεί να δώσει νέες αειφόρες δράσεις, πρωτοβουλίες και επεν-
δύσεις στα ζητήµατα της αυτοδυναµίας, της ανεξαρτησίας της
Ευρωπαϊκής Ένωσης σε θέµατα χρήσης ορυκτού πλούτου.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, λοιπόν, ξεκίνησε µία σειρά πολύ σο-
βαρών προσπαθειών, προκειµένου να αντιµετωπίσει το συγκε-
κριµένο ζήτηµα, έχοντας ως δεδοµένο το προφανές, ότι δηλαδή
τα κοιτάσµατα και ο ορυκτός πλούτος δεν είναι εκεί που εµείς
θα θέλαµε να είναι, αλλά εκεί που η ίδια η φύση τα τοποθέτησε.

Ταυτόχρονα, πρέπει να σας πω ότι υπάρχει µία συγκεκριµένη
πρωτοβουλία και µία οδηγία η οποία δηµοσιοποιήθηκε τον Ιούλιο
του 2010, η οποία προσεγγίζει σε πανευρωπαϊκό επίπεδο κάτι
που σε πρώτη προσέγγιση φαίνεται απολύτως αντιφατικό, δη-
λαδή την εξορυκτική δραστηριότητα µε την προστασία του δι-
κτύου «NATURA», διότι σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες αντιµε-
τωπίζουν τα θέµατα που αντιµετωπίζουµε και εµείς στην πατρίδα
µας, τη συνύπαρξης, δηλαδή, της προστασίας του περιβάλλο-
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ντος και ιδιαίτερα των περιοχών «NATURA 2000» και της ύπαρξης
εξορυκτικών δραστηριοτήτων.

Οφείλω, επίσης, να ενηµερώσω το Σώµα ότι εδώ και αρκετούς
µήνες βρισκόµαστε ως Υπουργείο στο πλαίσιο µίας εθνικής
στρατηγικής για την αξιοποίηση του ορυκτού πλούτου της χώρας
µας, το οποίο θέλουµε να πάρει σάρκα και οστά τους αµέσως
επόµενους µήνες και ασφαλώς θα το φέρουµε για συζήτηση και
στη Βουλή. Βρισκόµαστε σε στενή συνεργασία µε το Ινστιτούτο
Οικονοµικών και Βιοµηχανικών Ερευνών, το γνωστό ΙΟΒΕ, από
το οποίο έχουµε ζητήσει εκτός των άλλων –και έχει αρχίσει να
µας παραδίδει- πορίσµατα για τις βέλτιστες πρακτικές σε χαρα-
κτηριστικά προηγµένες ευρωπαϊκές χώρες αναφορικά µε την
αξιοποίηση του ορυκτού πλούτου των συγκεκριµένων χωρών.

Σήµερα στον τοµέα των εξορυκτικών και µεταλλουργικών δρα-
στηριοτήτων ο µέσος χρόνος που χρειάζεται για την περιβαλλο-
ντική αδειοδότηση ξεπερνάει τους τριάντα ένα µήνες, όταν ο
αντίστοιχος µέσος χρόνος στις περισσότερες χώρες της Ευρω-
παϊκής Ένωσης είναι µόνο εννέα µήνες.

Το Υπουργείο Περιβάλλοντος επεξεργάζεται ένα νέο θεσµικό
πλαίσιο. Ήδη έγινε µία πρώτη συζήτηση στο Υπουργικό Συµ-
βούλιο και σύντοµα πιστεύω, θα φέρουµε για συζήτηση αυτήν τη
νέα προσέγγιση της αποτελεσµατικής και γρήγορης περιβαλλο-
ντικής αδειοδότησης.

Στην Ελλάδα παράγονται κατ’ αναλογία οι περισσότερες πε-
ριβαλλοντικές άδειες σε σχέση µε όλες τις υπόλοιπες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και, δυστυχώς, στην πατρίδα µας έχουµε
ένα χαρακτηριστικό, υπεραδειοδοτούµε και υποελέγχουµε. Απαι-
τούµε την εκπόνηση άπειρων µελετών κι όταν έρχεται η ώρα να
ρωτήσεις τον αρµόδιο φορέα: «Πόσες φορές έλεγξες αν εφαρ-
µόζεται η συγκεκριµένη περιβαλλοντική αδειοδότηση που έδω-
σες πριν λίγα χρόνια;» διαπιστώνει κανείς, ιδιαίτερα σε
περιφερειακό επίπεδο, ότι ελάχιστες φορές έχουν υπάρξει αυτοί
οι έλεγχοι.

Εµείς µέσα στον Ιανουάριο έχουµε ξεκινήσει και έχουµε ήδη
δροµολογήσει και ορισµένες άλλες δράσεις, τις οποίες θέλω να
γνωρίζετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Πρώτα απ’ όλα, εδώ και τρεις µήνες µε επιστολή που έχουµε
στείλει στους θεσµικούς συµβούλους της πολιτείας και αναφέ-
ροµαι στο Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδας, στο Γεωτεχνικό Επι-
µελητήριο Ελλάδας και στο ΙΓΜΕ µαζί µε το Σύνδεσµο Μεταλ-
λευτικών Επιχειρήσεων, µαζί µε την αγορά, πρόκειται να κάνουµε
µέσα στο πρώτο δίµηνο του 2011 µία πολύ µεγάλη συζήτηση για
το πώς θα προσαρµόσουµε την πρωτοβουλία Φερχόιγκεν περί
αειφορίας στην αξιοποίηση του ορυκτού πλούτου της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, στις ιδιαίτερες συνθήκες της πατρίδας µας. Και
πρέπει να σας πω ότι προσµένουµε µέσα από αυτήν την πρωτο-
βουλία, για πρώτη φορά στη χώρα µας να έχουµε συγκεκριµένη
εθνική µεταλλευτική πολιτική.

Το δεύτερο που επίσης έχει σηµασία για τις τοπικές µας κοι-
νωνίες είναι ότι έχουµε συγκροτήσει µία ειδική επιτροπή µε στε-
λέχη του Υπουργείου και του ΙΓΜΕ, ώστε να αξιολογήσουµε τα
δηµόσια µεταλλεία που στο παρελθόν µισθώθηκαν σε ιδιώτες και
σήµερα έχουν επιστρέψει στο δηµόσιο. Εάν διαπιστώσουµε ότι
αυτά έχουν οικονοµικό ενδιαφέρον θα τα ξαναδώσουµε σε πα-
ραχώρηση.

Εάν διαπιστωθεί ότι δεν έχουν ενδιαφέρον τότε πρέπει να τα
αποδώσουµε στις τοπικές κοινωνίες. ∆εν µπορούµε πια να τα
κρατάµε επ’ αόριστον. Και σ’ αυτή τη λογική πρέπει να σας πω ότι
εντάσσονται οι περίπου εβδοµήντα εξηρηµένες υπέρ του δηµο-
σίου περιοχές τις οποίες το ΙΓΜΕ έχει ερευνήσει για την ύπαρξη
βιοµηχανικών ορυκτών.

Τέλος, µία πολύ σηµαντική κατά την άποψή µας πρωτοβουλία
που έχουµε αναλάβει και είναι στο στάδιο της ολοκλήρωσης,
είναι µετά από το 1984, για πρώτη φορά µετά από είκοσι έξι χρό-
νια, να αποκτήσει η χώρα µας ένα καινούργιο Κώδικα Μεταλ-
λευτικών και Λατοµικών Εργασιών. Παρά το γεγονός ότι έχουν
περάσει είκοσι πέντε χρόνια αφότου δηµοσιοποιήθηκε και υιο-
θετήθηκε ο κώδικας µεταλλευτικών και λατοµικών εργασιών και
παρά το γεγονός ότι έχουν υπάρξει πάρα πολλές βελτιώσεις σε
ζητήµατα υγιεινής και ασφάλειας εργαζοµένων και πάρα πολλές
απαιτήσεις σε ζητήµατα περιβαλλοντικής αδειοδότησης, ποτέ

αυτή η χώρα δεν φρόντισε να εκσυγχρονίσει τον κώδικά της.
Εµείς ήδη καταθέσαµε σε δηµόσια διαβούλευση το συγκεκρι-

µένο κώδικα, ολοκληρώθηκε η διαβούλευση, είµαστε στο στάδιο
της επεξεργασίας των πορισµάτων της διαβούλευσης και πι-
στεύω ότι πολύ σύντοµα θα τον υιοθετήσουµε µε τη µορφή της
κοινής υπουργικής απόφασης.

Και, τέλος, πρέπει να σας πω ότι είµαστε στο στάδιο της ολο-
κλήρωσης του κτηµατολογίου, των µεταλλείων της χώρας µας.
Μπορώ να πω ότι αυτή τη στιγµή είµαστε σε ένα καλό στάδιο για
να δηµιουργήσουµε ένα εθνικό περιουσιολόγιο. Να ξέρουµε επι-
τέλους πού, πόσο, ποιος εκµεταλλεύεται, τι έχει εγγυηθεί, τι πλη-
ρώνει και για πόσο καιρό έχει τα δικαιώµατα αξιοποίησης του
ορυκτού πλούτου της χώρας.

Τέλος, και µ’ αυτό θα τελειώσω την πρωτολογία µου -και επι-
φυλάσσοµαι στη δευτερολογία µου να πω αυτά για τα οποία
είµαι βέβαιος ότι ενδιαφέρεστε περισσότερο, το πετρέλαιο και
το φυσικό αέριο- πρέπει να σας πω ότι ολοκληρώθηκε πρόσφατα
στο Υπουργείο µία πολύ σηµαντική προσπάθεια στο πλαίσιο της
ηλεκτρονικής διακυβέρνησης τόσο του εκσυγχρονισµού του τρό-
που διοίκησης του Υπουργείου εσωτερικά όσο και της πληρο-
φόρησης των πολιτών µε τη δηµιουργία ενός µεγάλου
πληροφοριακού συστήµατος για τα λατοµεία της πατρίδας µας.

Έχουµε µια διαδικτυακή εφαρµογή, µέσω της οποίας µπορεί
ο πολίτης να δει πού υπάρχει λατοµικός πλούτος και µία εσωτε-
ρική εφαρµογή που τη χειρίζεται µόνο η υπηρεσία, προκειµένου
να µπορούµε να ενηµερώνουµε, να επικαιροποιούµε, να ελέγ-
χουµε και να αποφασίζουµε πού πρέπει να παρέµβουµε.

Με τις φράσεις αυτές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να
σας διαβεβαιώσω ότι εξαντλούµε τις δυνατότητες που έχουµε
στη σηµερινή συγκυρία, προκειµένου να αξιοποιήσουµε µε αει-
φόρο τρόπο και µε σεβασµό στο περιβάλλον τον ορυκτό πλούτο
της πατρίδας µας.

Για άλλη µια φορά επαναλαµβάνω ότι είναι βαθιά πεποίθηση
αυτής της Κυβέρνησης πως η ενέργεια -παραδοσιακή και πρά-
σινη- και ο ορυκτός πλούτος, αποτελούν βασικές πηγές διεξό-
δου αυτής της χώρας από την κρίση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον κ.
Μανιάτη Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης για δώδεκα λεπτά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Ακούσαµε από τον αξιότιµο Υφυπουργό ένα πάρα πολύ ωραίο

λογύδριο µε το οποίο δεν µπορεί κάποιος ευλόγως να διαφωνή-
σει.

Επιτρέψτε µου, όµως, να πω ότι ο ελληνικός λαός έχει µπου-
χτίσει από κουβέντες και λόγια κενού περιεχοµένου, διότι η
στάση του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας όλα αυτά τα χρό-
νια έναντι της έρευνας και της εκµετάλλευσης του ορυκτού
πλούτου της χώρας υπήρξε υποκριτική. Και έναν τέτοιο υποκρι-
τικό λόγο ακούσαµε και τώρα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και θα σας δώσω µια απόδειξη, αγαπητοί συνάδελφοι και

κύριε Υφυπουργέ.
Θα σταθώ και εγώ, όπως και εσείς, στον ορυκτό πλούτο. Πρό-

κειται για µια απόδειξη που δεν προέρχεται από τους κόλπους
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, αλλά από το ίδιο το Ινστι-
τούτο Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευνών και συγκεκριµένα
από τους εργαζοµένους σ’ αυτό το ινστιτούτο.

Ας δούµε τι µας λένε, αγαπητοί συνάδελφοι, αυτοί οι άνθρω-
ποι. Και θα καταθέσω το κείµενο στα Πρακτικά, για να το δείτε,
κύριε Υφυπουργέ.

Οι εργαζόµενοι, λοιπόν, µας λένε ότι εδώ και δεκαπέντε-είκοσι
χρόνια η έρευνα για την ανεύρεση στην Ελλάδα πλουτοπαρα-
γωγικών πηγών, πηγών ορυκτού πλούτου, υποχρηµατοδοτείται
συστηµατικά.

Επίσης, µας λένε ότι εδώ και είκοσι χρόνια, πλην ελαχίστων,
ολιγάριθµων εξαιρέσεων δεν έχει γίνει καµµία πρόσληψη προ-
σωπικού και καταγγέλλουν ότι –έχω τα στοιχεία εδώ- το προσω-
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πικό έχει συρρικνωθεί κατά 65%.
Το έτος 1999, οι εργαζόµενοι στο ΙΓΜΕ ήταν χίλια εκατό

άτοµα. Το έτος 2010, οι εργαζόµενοι στο ΙΓΜΕ ήταν τετρακόσια
άτοµα, ενώ ξέρετε πολύ καλά ότι υπάρχουν περίπου τετρακό-
σιες κενές οργανικές θέσεις.

Ωραία µας τα είπατε, κύριε Υφυπουργέ. Όµως, είπατε ότι πρέ-
πει να φτιάξουµε –αυτό σηµαίνει ότι δεν έχουµε ακόµα και γι’
αυτό πρέπει να φτιάξουµε- µια εθνική µεταλλευτική πολιτική.
Αυτό είναι σωστό και το επικροτούµε. Πώς, όµως, θα την κά-
νουµε, όταν υπάρχει αυτή η απαράδεκτη κατάσταση στον καθ’
ύλην αρµόδιο φορέα, στο Ινστιτούτο Γεωλογικών και Μεταλλευ-
τικών Ερευνών; Εκτός και αν αµφισβητείτε αυτά τα δεδοµένα,
οπότε θα έχει πολύ µεγάλο ενδιαφέρον να ακούσουµε και τη δική
σας θέση και άποψη.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Όταν, όµως, ένα κράτος δεν έχει στα χέρια του εκείνο το
µοχλό, εκείνο τον επιστηµονικό φορέα που θα του δώσει τη δυ-
νατότητα να συγκροτήσει και να δοµήσει αυτή την εθνική µε-
ταλλευτική πολιτική, πώς θα την κάνει; Με τα χαρτιά και µε τα
ωραία λόγια; Με τις ωραίες κουβέντες θα την κάνει, κύριε Υφυ-
πουργέ;

Καταθέτω στα Πρακτικά τις καταγγελίες του Συλλόγου Εργα-
ζοµένων στο Ινστιτούτο Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευ-
νών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες καταγγελίες, οι
οποίες βρίσκονται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έρχοµαι τώρα σε ένα δεύτερο ζήτηµα, το οποίο εθίγη ακρο-
θιγώς από τον εξαίρετο συνάδελφο κ. Πολατίδη. Υπάρχει µία
λέξη –µία!- που αποδίδει πλήρως την ουσία της σηµερινής επί-
καιρης επερώτησης του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού. Αυτή η
λέξη είναι «ενέργεια», που είναι ο πυρήνας, η καρδιά των εθνι-
κών δυνατοτήτων µας και –να το πω διαφορετικά- του πολιτισµού
µας και όχι µόνο του ελληνικού πολιτισµού, αλλά της παγκόσµιας
κοινότητας.

Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι το εξής: Τι είδους ενέργεια θέλουµε;
Ποια βασικά κύρια χαρακτηριστικά πρέπει να πληρούνται από
την ενέργεια που θέλουµε;

Απάντηση: Πρώτον, θέλουµε µια ενέργεια, η οποία θα είναι
φθηνή. Παρακολούθησα µια αποστροφή του λόγου σας, όπου
είπατε ότι θα πρέπει να συντηρήσουµε µία ανταγωνιστική οικο-
νοµία. Για να συντηρηθεί, λοιπόν, µια ανταγωνιστική οικονοµία
και για να καταστεί βιώσιµη, πρέπει κατ’ ανάγκη να χρησιµοποι-
ήσει φθηνή ενέργεια. Σας ερωτώ, λοιπόν, το εξής: Πώς µπορούν
τα προϊόντα του ελληνικού παραγωγικού µηχανισµού να κατα-
στούν ανταγωνιστικά, όταν το κόστος παραγωγής της ελληνικής
µεγαβατώρας είναι 80 ευρώ και το αντίστοιχο κόστος παραγω-
γής της βουλγαρικής µεγαβατώρας είναι 40 ευρώ; Άρα θέλουµε
µια φθηνή ενέργεια.

∆εύτερον, θέλουµε µια ενέργεια φιλική προς το περιβάλλον,
µία καθαρή ή, αν προτιµάτε τον όρο, µια πράσινη ενέργεια. Ποια
είναι η κατάσταση που σήµερα αντιµετωπίζει η χώρα µας; Η κα-
τάσταση είναι η εξής: Χρειαζόµαστε ετησίως ως χώρα 60, αν θυ-
µάµαι καλά, περίπου γιγαβατώρες, για να καλύψουµε τις ανάγκες
µας σε ηλεκτρική ενέργεια. Πώς αποκτούµε αυτήν την ηλεκτρική
ενέργεια; Χρησιµοποιώντας 60% λιγνίτη, χρησιµοποιώντας 7%
πετρέλαιο, χρησιµοποιώντας 6% φυσικό αέριο και, βεβαίως, χρη-
σιµοποιώντας ένα 26% από υδατοπτώσεις.

Αυτό το ενεργειακό µείγµα, όµως, που τώρα µόλις σας πε-
ριέγραψα µας καθιστά την πιο ρυπογόνο χώρα σε έκλυση διο-
ξειδίου του άνθρακα σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ήδη
έχουµε καταναλώσει, ως χώρα, από το 2002 τα ποσοστά ρύπων
που µας αναλογούσαν έως το 2010.

Τι σηµαίνει αυτό; Αυτό σηµαίνει ότι θα υπάρξουν οδυνηρές
επιπτώσεις στην εθνική µας οικονοµία και στα ελληνικά νοικοκυ-
ριά για τον απλούστατο λόγο ότι από εδώ και πέρα θα πρέπει,
είτε να πληρώνει η ∆ΕΗ βαριά πρόστιµα –δεν πρέπει να το απο-
κρύπτουµε αυτό- είτε να αγοράζει δικαιώµατα έκλυσης ποσο-
στών διοξειδίου του άνθρακα.

Και τα δύο, αγαπητοί συνάδελφοι, συνεπάγονται µία τεράστια
αύξηση στην τιµή της κιλοβατώρας. Αυτό θα το δούµε την αµέ-
σως προσεχή περίοδο.

Άρα, εκτός του ότι χρειαζόµαστε µια φθηνή ενέργεια, όπως εί-
παµε, χρειαζόµαστε και µία φιλική προς το περιβάλλον ενέργεια
καθαρή. Όµως, χρειαζόµαστε και κάτι άλλο: Χρειαζόµαστε µία
µορφή ενέργειας που να εγγυάται ασφάλεια τροφοδοσίας,
ούτως ώστε να µην είµαστε ευεπίφοροι σε κλυδωνισµούς γεω-
πολιτικού χαρακτήρα. Να το πω διαφορετικά: χρειαζόµαστε µία
µορφή ενέργειας που θα εµπεδώσει στον ελληνικό λαό ένα αί-
σθηµα ενεργειακής αυτονοµίας ή ενεργειακής ανεξαρτησίας.

Αυτά τα τρία χαρακτηριστικά που προανέφερα, κύριε
Υπουργέ, νοµίζω ότι µας οδηγούν σε µία µόνο µορφή ενέργειας,
και έρχοµαι στην τοποθέτηση του κ. Πολατίδη. Αυτή η µορφή
ενέργειας, όσο κι αν το αποσιωπούµε, όσο κι αν θέλουµε να το
αποφύγουµε, όσο κι αν κάποιοι θέλουν να παραπλανούν την
κοινή γνώµη, είναι η πυρηνική µορφή ενέργειας.

Θέλουµε, λοιπόν, και προτείνουµε στο Σώµα να ξεκινήσει του-
λάχιστον σε επίπεδο Βουλής ένας διάλογος, για να ακουστούν οι
ανησυχίες, να ακουστούν οι αντίθετες απόψεις, να ακουστούν οι
ενστάσεις, αλλά µέσα από τον διάλογο να προκύψει µία ευρεία,
αντικειµενική, όσο είναι δυνατόν, πληροφόρηση των πολιτικών,
αλλά και του πολίτη για τις δυνατότητες που θα δώσει στην
εθνική µας οικονοµία η χρήση της πυρηνικής ενέργειας.

Αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν είναι κάτι που το ζητάει ο Λαϊ-
κός Ορθόδοξος Συναγερµός. Γνωρίζετε πολύ καλά, κύριε
Υπουργέ, ότι το ζήτησε η Επιτροπή Ενέργειας της Ακαδηµίας
Αθηνών εδώ και δύο χρόνια!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Καταλαβαίνω, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι µέσα σας τώρα ήδη

έχουν σχηµατιστεί κάποιες ενστάσεις για την πρόταση του Λαϊ-
κού Ορθοδόξου Συναγερµού. Για παράδειγµα θα µπορούσε κά-
ποιος να πει: Μα, σε µια σεισµογενή χώρα, όπως είναι η Ελλάδα,
εµείς θα πάµε και θα εγκαταστήσουµε πυρηνικό σταθµό; Θα πω
το εξής µόνο προς αντίκρουση της θέσεως αυτής: το ίδιο σει-
σµογενής και ακόµα περισσότερο είναι η Καλιφόρνια και η Ια-
πωνία, όπου ήδη λειτουργούν πενήντα τρεις πυρηνικοί σταθµοί,
χωρίς κανένα παρατράγουδο.

∆εύτερο επιχείρηµα-ένσταση που θα µπορούσε κάποιος να
διατυπώσει είναι η ασφάλεια της λειτουργίας. ∆ηλαδή, θα µπο-
ρέσουµε να αποφύγουµε ατυχήµατα τύπου Τσερνοµπίλ; Απά-
ντηση: Ναι, µπορούµε να αποφύγουµε τέτοια ατυχήµατα, όπως
λέει η Ακαδηµία Αθηνών, εάν χρησιµοποιήσουµε δυτικούς αντι-
δραστήρες. Οι πυρηνικοί αντιδραστήρες τρίτης γενιάς -παρά-
δειγµα γαλλικού τύπου, αυτοί που τώρα χρησιµοποιούνται-
παρουσιάζουν ασφάλεια λειτουργίας 100%.

Βεβαίως, θα µπορούσε κάποιος να σταθεί σε µία τρίτη έν-
σταση που έχει να κάνει µε το ζήτηµα της διαχείρισης των πυ-
ρηνικών αποβλήτων, των πυρηνικών καταλοίπων. Πράγµατι, εδώ
έχουµε να κάνουµε µε µία σοβαρή ένσταση, η οποία όµως δεν
είναι αποτρεπτική του εγχειρήµατος, γιατί πρώτον, τα πυρηνικά
κατάλοιπα είναι µικρού όγκου και αποθηκεύονται σε χώρους
απολύτως ελεγχόµενους, προστατευµένους και προφυλαγµέ-
νους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Αν µου δώσετε δύο λεπτά, τελει-
ώνω.

Πρέπει, επίσης, να ξέρουµε ότι οι πυρηνικοί αντιδραστήρες τέ-
ταρτης γενιάς που βρίσκονται σε φάση έρευνας και ανάπτυξης,
προσπαθούν να λύσουν κι αυτό το πρόβληµα. Πώς; Μέσω της
ανακύκλωσης των καταλοίπων αυτών, ούτως ώστε να συνεχίζε-
ται η λειτουργία του πυρηνικού αντιδραστήρα µε τα κατάλοιπα
αυτά και να παράγεται εκ νέου ενέργεια. Άρα πρόκειται για ένα
ζήτηµα που τεχνολογικά λύνεται, είναι διαχειρίσιµο και πάντως
δεν έχει το συναισθηµατικό φορτίο που κάποιοι θέλουν να του
δώσουν, για να λειτουργήσει ως ανάχωµα στη χρήση πυρηνικής
ενέργειας.

Καταλήγω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Νοµίζω ότι οι
περιστάσεις -και αναφέροµαι στη δεινή οικονοµική συγκυρία της
χώρας- επιτάσσουν να σκεφτούµε µε ρεαλισµό και σύνεση. Η
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χρήση πυρηνικής ενέργειας θα µας δώσει τεράστιες δυνατότη-
τες οικονοµικής ανάκαµψης. Γιατί; Γιατί, πρώτον, εάν διαβάσετε
τα βιβλία του κ. Βελόπουλου –που δεν έχουν αµφισβητηθεί και
έχουν επικαιροποιηθεί από το ΙΓΜΕ- θα δείτε ότι στην περιοχή
της βόρειας Ελλάδας, στη ∆ράµα, στις Σέρρες και σε άλλα
πεδία, κατά τις µελέτες του ΙΓΜΕ, υπάρχουν δέκα χιλιάδες τόνοι
ουρανίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άρα έχουµε την πρώτη πυρηνική ύλη. Την έχουµε εµείς. ∆εν
την περιµένουµε από κάπου αλλού. ∆εύτερον, έχουµε ισχυρή τσι-
µεντοβιοµηχανία. Έχουµε βιοµηχανία καλωδίων. Έχουµε βιοµη-
χανία µεταλλουργίας. Έχουµε µπεντονίτη. Έχουµε, δηλαδή, τα
υλικά που µπορούν να µας δώσουν µια τέτοια δυνατότητα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Στη δεκαετία του ’40, όσο αυτό ήταν δυνατόν, αλλά κυρίως

την επόµενη τριακονταετία, τις δεκαετίες του ’50, του ’60 και του
’70, η Ελλάδα έκανε ένα αναπτυξιακό άλµα. Πού στηρίχθηκε;
Στηρίχθηκε σε δύο πράγµατα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Είχαµε ανταρτοπόλεµο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Γι’ αυτό είπα «όσο ήταν δυνατόν».
Στηρίχθηκε σε δύο πράγµατα: Στο φθηνό εργατικό δυναµικό

και στην αξιοποίηση του λιγνίτη. Τώρα πρέπει να κάνουµε το επό-
µενο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ανοίγετε θέµατα στο
κλείσιµο της οµιλίας σας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το επόµενο αναπτυξιακό άλµα πρέ-
πει να γίνει µε τη χρήση της πυρηνικής ενέργειας για ηλεκτρο-
παραγωγή στη χώρα. Ελπίζουµε –τουλάχιστον εµείς του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού- ότι η δύναµη της γνώσης θα αποµυ-
θοποιήσει κάποια πράγµατα και θα στερήσει από κάποιους τη
δυνατότητα µε λαϊκίστικο τρόπο να εξυπηρετούν µικροκοµµατι-
κές σκοπιµότητες και να µπλοκάρουν το τεράστιο πυρηνικό δυ-
ναµικό της χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ και Βουλευτής Β’ Αθηνών
κ. Χρήστος Πρωτόπαπας, για έξι λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Και µε τη µικρή ανοχή σας, κύριε
Πρόεδρε.

Είναι θετικό ότι συζητάµε τέτοια ζητήµατα στη Βουλή. Είναι
ζητήµατα, για τα οποία, ας µην το κρύβουµε, γίνονται συζητή-
σεις σήµερα και από τους Έλληνες πολίτες. Υπό αυτή την έννοια
καλά κάνατε και φέρατε τη σχετική επερώτηση, αγαπητοί συνά-
δελφοι του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

Θα πρέπει, όµως, η συζήτηση να γίνει µε επιχειρήµατα, µε νη-
φαλιότητα και χωρίς µεγαλοστοµίες. Νοµίζω ότι αυτό χρειαζό-
µαστε σήµερα. Γι’ αυτό και εγώ δεν θα σταθώ σε ατυχή επιχει-
ρήµατα που υπήρξαν για το ευρώ. ∆εν θα σταθώ στην κατηγορία
ότι είµαστε αιχµάλωτοι –υποτίθεται- ενός δανείου και δεν ψά-
χνουµε το ουράνιο και το χρυσό. Κατηγορία που ακούστηκε από
συνάδελφο, ο οποίος ψήφισε το µνηµόνιο. Και δεν θα σταθώ στο
αν θα πρέπει να πάρουµε ή δεν πρέπει να πάρουµε το «11880»
για να δούµε αν είναι τυχαίο ή όχι κάτι το οποίο συµβαίνει …

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το ΛΑΟΣ δεν ψήφισε κανένα µνη-
µόνιο. Να λέτε σωστά τα πράγµατα. Το άρθρο 1 ψηφίσαµε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Εγώ δεν σας κατηγορώ γι’ αυτό.
Σας λέω να είστε συνεπείς.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αφήστε τα αυτά. Θέλετε να βρείτε
συνενόχους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ποιος συνάδελφος του ΛΑΟΣ ψή-

φισε το µνηµόνιο;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αν µετανιώσατε, δεν είναι κακό να

το πείτε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το άρθρο 1 ψηφίσαµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αν το έχετε µετανιώσει δεν είναι

κακό να το πείτε. Επίσης, δεν σας κατηγορώ, απλώς σας ζητώ να
είστε στοιχειωδώς συνεπείς.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το άρθρο 1 ψηφίσαµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Εντάξει, το άρθρο το οποίο περιε-

λάµβανε το σύνολο.
Σας ζητώ να είστε στοιχειωδώς συνεπείς, αλλιώς θα µε ανα-

γκάσετε να σας φέρω εδώ κασέτα του καθ’ όλα αξιότιµου Αρχη-
γού σας, ο οποίος λέει τελείως διαφορετικά πράγµατα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εσείς τη σύµβαση θα µας τη φέρετε
στη Βουλή;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Ρο-
ντούλη!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν θα µας κάνει µάθηµα τι ψηφί-
σαµε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα σας ανακαλέσω στην
τάξη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Νοµίζω ότι χρειάζεται, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Είναι πρωτοφανής συ-
µπεριφορά Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Να µάθετε να ακούτε, όπως σας
άκουσα µε προσοχή.

Εγώ θα σας φέρω κασέτες του καθ’ όλα αξιότιµου Προέδρου
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, του κ. Καρατζαφέρη, ο
οποίος αναφέρεται στο γεγονός αυτό, το αιτιολογεί. Και εκείνο
που σας λέω δεν είναι ότι κακώς πράξατε. Προς Θεού! Εγώ έχω
αναλάβει τις ευθύνες µου, όπως και όλοι µας εδώ µέσα. Είναι ότι
θα πρέπει να είστε στοιχειωδώς συνεπείς µεταξύ λόγων και
έργων.

(∆ιαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Κατά τα άλλα, τα λόγια έρευσαν εύκολα. Ακούσαµε για δισε-

κατοµµύρια. Πού στηριζόµαστε; Σε δηµοσιεύµατα. Εγώ δεν ξέρω
αν τα δηµοσιεύµατα…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: … (δεν ακούστηκε)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα παρακαλούσα

να ανακληθεί στην τάξη ο κ. Ροντούλης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Ροντούλη και όλοι

οι συνάδελφοι του ΛΑΟΣ, σας παρακαλώ πολύ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: O κ. Ροντούλης πρέπει να µάθει να

ακούει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριοι συνάδελφοι του

ΛΑΟΣ, προστατέψτε τη δική σας επερώτηση. Σας παρακαλώ
πολύ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ο κ. Ροντούλης…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είναι αυτή τοποθέτηση Κοινοβου-

λευτικού Εκπροσώπου;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μη διακόπτετε και µη

συµπεριφέρεστε µ’ αυτόν τον τρόπο. Είναι ντροπή αυτό που κά-
νετε, κύριε Ροντούλη. Επιτέλους, τι θέλετε ακριβώς;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Πραγµατικά, κύριε Ροντούλη, είστε
εκτός εαυτού και λυπάµαι πάρα πολύ. ∆εν το συνηθίζετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆ιαψεύδετε τον Υπουργό σας, κύριε
Πρωτόπαπα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εάν σας ακολουθήσω…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Ροντούλη, καταθέσατε

εδώ…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρωτόπαπα, πα-

ρακαλώ!
Κύριε Ροντούλη…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Παρακαλώ τον κύριο Πρόεδρο να

ζητήσει να µας φέρουν από τα Πρακτικά τι κατετέθη. Μεταξύ
άλλων κατατέθησαν στα Πρακτικά δύο περιοδικά. Σήµερα στα
Πρακτικά κατατέθηκαν από δύο συναδέλφους δύο περιοδικά και
παρακαλώ πολύ τα δύο περιοδικά τα οποία κατατέθηκαν –δεν
θέλω να πω ποια είναι- να προσκοµιστούν στον κ. Ροντούλη για
να καταλάβει ότι σ’ αυτήν την Αίθουσα υπάρχει ανάγκη για συ-
νέπεια µεταξύ λόγων και έργων την οποία ο κ. Ροντούλης ειδικά
σήµερα, ως φαίνεται, δεν διαθέτει. ∆ύο περιοδικά καταθέσατε,
κύριε συνάδελφε, και µία εφηµερίδα. Μην το αρνείστε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καταθέτω για τα Πρακτικά το έγ-
γραφο για το ΙΓΜΕ.
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(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Καταθέσατε δύο περιοδικά και µία

εφηµερίδα. Εγώ δεν θα διαψεύσω τα περιοδικά ούτε θα ασχο-
ληθώ µε την εφηµερίδα γιατί είναι λογικό και θεωρώ απολύτως
θεµιτό να γράφει ο δηµοσιογράφος αυτό που πιστεύει ότι είναι
σωστό κι εµείς οφείλουµε να απαντάµε σε όλα, ανεξάρτητα αν πι-
στεύουµε ότι είναι σωστά ή όχι, αλλά θα περίµενα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ο κ. Μανιάτης είπε…
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρωτόπαπα, πα-
ρακαλώ να σταµατήσετε για ένα λεπτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αυτό είναι πρωτοφανές!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριοι συνάδελφοι –δεν

λέω και «κυρία συνάδελφε» γιατί η κυρία συνάδελφος είναι
ήσυχη…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Είναι πρωτοφανές. Θα µάθετε να
ακούτε, αγαπητοί συνάδελφοι;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρωτόπαπα, πα-
ρακαλώ. ∆ώστε µου ένα λεπτό.

Εάν συνεχίσετε έτσι…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Σε ποιους απευθύνεστε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σε σας προσωπικά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Σας παρακαλώ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: ∆εν καταθέσατε περιοδικά;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: …(∆εν ακούστηκε)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ πολύ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Καταθέσατε περιοδικό. Να σας πω

και ποιο; Από συγκεκριµένο συνάδελφο κατετέθη το περιοδικό
«ΕΠΙΚΑΙΡΑ». Θα µας τρελάνετε; Εγώ δεν κατηγορώ το περιοδικό,
αλλά η επιχειρηµατολογία δεν µπορεί να γίνει µόνο µε δηµοσι-
εύµατα περιοδικών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρωτόπαπα, σας
παρακαλώ. Μην κάνετε την οµιλία σας απευθυνόµενος διαρκώς
στους συναδέλφους. Βλέπετε ότι δεν θα µπορέσετε να µιλήσετε
έτσι.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε.
Άκουσα όλους τους συναδέλφους οι οποίοι µας είπαν πολύ χο-
ντρά πράγµατα. ∆εν αντιδράσαµε. Παρακαλώ τους κυρίους και
την κυρία συνάδελφο να µάθουν και αυτοί να ακούνε γιατί αυτό
είναι το µεγαλείο αυτής της Αίθουσας. Το µεγαλείο αυτής της
Αίθουσας είναι να µπορούµε στοιχειωδώς να ακούµε ο ένας τον
άλλο και θα τα πω, είτε θέλουν οι συνάδελφοι είτε δεν θέλουν.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θέλουµε. Πέστε τα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αφού θέλετε, µάθετε να ακούτε.
Έχουµε λοιπόν µια στήριξη η οποία γίνεται –ξαναλέω- σε δη-

µοσιεύµατα και θεµιτό είναι να υπάρχουν δηµοσιεύµατα και θε-
µιτό είναι τα δηµοσιεύµατα να ισχυρίζονται αυτό που πιστεύουν
ότι είναι καλό. Βοηθάει σε τελική ανάλυση και τη λειτουργία της
δηµοκρατίας. Εµείς όµως είµαστε υποχρεωµένοι να στηριχθούµε
και σε άλλα πράγµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Είναι σαφές ότι ο χρόνος πρέπει να ξαναρχίσει από την αρχή,
κύριε Πρόεδρε.

Οµοίως, όµως, εµείς είµαστε υποχρεωµένοι να ξαναρχίσουµε
από την αρχή. Ακούσαµε, λοιπόν, εδώ από τους συναδέλφους
ότι υπάρχει άφθονο πετρέλαιο, ότι υπάρχει άφθονος χρυσός, ότι
υπάρχει άφθονο ουράνιο και ότι εµείς περίπου –αν δεν κάνω
λάθος- φοβόµαστε να το αγγίξουµε ή το κρύβουµε ή εν πάση πε-
ριπτώσει στην καλύτερη περίπτωση δεν κάνουµε τις αναγκαίες
κινήσεις –µας είπαν οι συνάδελφοι- προκειµένου να το εκµεταλ-
λευτούµε σε µία περίοδο δύσκολη για τον τόπο.

Ε, δεν είναι έτσι. Κάποιοι συνάδελφοι επικαλέστηκαν ως επι-
χειρήµατα τα αρχαία µεταλλεία επί εποχής Φιλίππου του Β’. Με
την ίδια λογική θα µπορούσαµε να είχαµε επικαλεστεί και τα µε-
ταλλεία αργύρου των αρχαίων Αθηναίων στο Λαύριο τα οποία
είναι γνωστό από την εποχή του Σερπιέρη ότι δεν έχουν πια άλλα

τέτοια κοιτάσµατα. Χρειάζεται, λοιπόν, ευθύνη και ιδιαίτερη προ-
σοχή όταν δηµιουργούµε εντυπώσεις οι οποίες αυτήν τη στιγµή
µπορεί να παρασύρουν σε λανθασµένα συµπεράσµατα όλους
και πάνω απ’ όλα τους πολίτες.

Ακούστε να δείτε. Θα πούµε καθαρές κουβέντες. Ό,τι υπάρχει
–και εύχοµαι να υπάρχει- θα βρεθεί και ό,τι βρεθεί θα αξιοποιη-
θεί -διότι αυτό είναι το σωστό- µε σοβαρότητα, µε µελέτες, µε
σωστή δουλειά και θα βρεθεί και θα αξιοποιηθεί εφόσον µπορεί
να αξιοποιηθεί -και εύχοµαι να µπορεί- αλλά από εκείνο το ση-
µείο µέχρι του σηµείου να λέµε ότι ξαφνικά σε µία νύχτα, σε µία
µέρα έχουµε γίνει Ελ ντοράντο από το χρυσό ή Κατάρ ή δεν ξέρω
ποιο άλλο αραβικό εµιράτο από το πετρέλαιο, έχει διαφορά.
Αυτές οι µεγαλοστοµίες µπορεί να δηµιουργούν λανθασµένες
εντυπώσεις και προσδοκίες.

Και το χειρότερο είναι να ανέβουµε σ’ ένα δέντρο, να ρίξουµε
πίσω µας τη σκάλα και µετά να µην έχουµε τι να κάνουµε.

Σας περιέγραψε ο Υφυπουργός πριν µε εντυπωσιακή λεπτο-
µέρεια τι δουλειά έχει γίνει στον τοµέα των µεταλλείων και η ίδια
περιγραφή φαντάζοµαι ότι θα γίνει στη δευτερολογία του, όταν
πιάσει το θέµα των πετρελαίων.

Ας έχουµε, λοιπόν, λίγη υποµονή και ας µάθουµε όχι µόνο να
λέµε, αλλά να ακούµε, γιατί µας είπατε ότι δεν θέλουµε. Ε, δεν
είναι ότι δεν θέλουµε!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν µπορείτε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Και µπορούµε και θέλουµε, κύριοι

συνάδελφοι. Αλλά δεν λέµε ξαφνικά ότι γίναµε Ελ ντοράντο. ∆εν
λέµε ξαφνικά ότι γίναµε Κατάρ. ∆εν πετάµε εύκολες κουβέντες.
Είµαστε σοβαροί και δουλεύουµε µε σοβαρότητα και ευθύνη. Και
δουλεύουµε µε µελέτες και προσοχή. Και δουλεύουµε ενώπιον
του ελληνικού λαού λέγοντας ότι αυτό που θα γίνει, θα γίνει.
Αυτό που µπορεί να αξιοποιηθεί, θα αξιοποιηθεί. Αλλά να µην πε-
τάµε κουβέντες δεξιά και αριστερά και µετά να βρεθούµε εκτε-
θειµένοι. Η εποχή της αναξιοπιστίας, η εποχή της µεγαλο-
στοµίας, η εποχή του λαϊκισµού έχει περάσει ανεπιστρεπτί.

Και κάτι άλλο για τα εθνικά θέµατα. Άκουσα συνάδελφο Βου-
λευτή να λέει επικίνδυνα πράγµατα. Άκουσα συνάδελφο Βου-
λευτή να λέει ότι καθόταν ο Παπανδρέου µε τον Ερντογάν και
µοίραζαν το χάρτη.

Λίγη σοβαρότητα δεν βλάπτει. Ο λαϊκισµός δεν είναι καλός
σύµβουλος και δεν εξυπηρετεί κανέναν. Την πολιτική µας για τα
εθνικά θέµατα γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι την έχουµε εξηγή-
σει κατ’ επανάληψη και θα έχουµε την ευκαιρία να την εξηγή-
σουµε και πάλι, όταν σε πολύ λίγες µέρες –δεν ξέρω ακριβώς
πότε, θα το ορίσει η ∆ιάσκεψη των Προέδρων- θα έχουµε την ευ-
καιρία στην ειδική προ ηµερησίας συζήτηση για τα εθνικά θέµατα
που ζήτησε ο κ. Σαµαράς –την οποία έχουµε αποδεχθεί βεβαίως-
να πούµε το σύνολο της εξωτερικής µας πολιτικής και να απα-
ντήσουµε και στον αξιότιµο Αρχηγό της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά
και σε όλους τους Αρχηγούς των κοµµάτων για τα ζητήµατα που
θα θέσουν, διά του Προέδρου µας και Πρωθυπουργού, Γιώργου
Παπανδρέου.

Αλλά θέλω να παρακαλέσω ιδιαίτερα –και µέχρι τότε- να είµα-
στε πολύ προσεκτικοί, όταν οι αναφορές µας αφορούν στα
εθνικά θέµατα, γιατί τα εθνικά θέµατα είναι άγια θέµατα όπως
είπε κάποιος σήµερα και θέλουν ιδιαίτερη προσοχή και ευθύνη.

∆εν περιµένουµε να µας πουν µερικοί «µπράβο» για τις κινή-
σεις του Πρωθυπουργού πριν από λίγες µέρες στην οµιλία του
στην Τουρκία. Αλλά θέλω να υπενθυµίσω, πιο πολύ για την ιστο-
ρία και γι’ αυτούς που µας ακούνε, τι έκανε ο Γιώργος Παπαν-
δρέου εκεί.

Ήταν η πρώτη φορά που ενώπιον του τουρκικού διπλωµατι-
κού σώµατος και όλου του τουρκικού λαού σε τελική ανάλυση,
Έλληνας Πρωθυπουργός έθεσε ανοιχτά τα ζητήµατα των παρα-
βιάσεων και των παραβάσεων λέγοντας ότι δεν οδηγούν που-
θενά. Έθεσε ανοιχτά τα ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε το
Κυπριακό. Έθεσε ανοιχτά τα ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε
το Πατριαρχείο. Έθεσε ανοιχτά τα άλλα ζητήµατα για τα οποία
αυτή την στιγµή υπάρχει αδικαιολόγητη τουρκική πολιτική εις
βάρος µας. Τέθηκαν ανοιχτά και δεν έχουµε ούτε να φοβηθούµε,
ούτε να κρύψουµε τίποτα από κανέναν.

Εκείνο που ζητάµε δεν είναι «µπράβο». Εκείνο το οποίο ζητάµε
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είναι σοβαρότητα και ευθύνη. Ζητάµε οµοψυχία και συµβολή
όλων σε µια µεγάλη εθνική προσπάθεια που γίνεται.

Όσον αφορά τα ειδικά θέµατα –και κλείνω- ήδη έχει συσταθεί
η εταιρεία έχει ανακοινωθεί µάλλον από την Κυβέρνηση, θα µας
πει περισσότερα στην δευτερολογία του, όπως ανακοίνωσε ο αρ-
µόδιος Υπουργός, η οποία θα κάνει τις σχετικές…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ δεν ζητάω «θα».
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Βελόπουλε, σας παρακαλώ.

Αρκετά αυτό το παιχνίδι µε τις διακοπές.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αρκετά. Σας παρακαλώ! Και παρα-

καλώ τον Πρόεδρο να ανακαλέσει τον κ. Βελόπουλο στην τάξη.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αρκετά!
Κύριε Βελόπουλε, δεν φοβάµαι. Το ξέρετε πάρα πολύ καλά.

Σας παρακαλώ πολύ. Μάθετε να ακούτε, γιατί είναι κοινοβου-
λευτικά επιβεβληµένο...

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ανενηµέρωτος είστε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Βελόπουλε, σας

παρακαλώ πολύ.
Κύριε Πρωτόπαπα, αν θέλετε να σας προστατεύσω να µου δί-

νετε και το χρόνο για να απευθυνθώ στους συναδέλφους, διότι
πώς αλλιώς µπορώ να τους υποχρεώσω να ηρεµήσουν.

Σας παρακαλώ πολύ, κύριοι συνάδελφοι.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Υπάρχουν κοινοβουλευτικές διαδι-

κασίες που προβλέπει ο Κανονισµός. Τις ξέρετε καλύτερα από
µένα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Υπάρχουν, ασφαλώς.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ξαναλέω ότι εκείνο που θέλουµε

είναι να συνειδητοποιηθεί αυτό. Ότι αυτός ο διάλογος που έγινε
σήµερα µπορεί να βοηθήσει. Μπορεί να βοηθήσει εφόσον συµ-
φωνήσουµε κάτι και κλείνω µε αυτό.

Χρειάζεται µια στοιχειώδης εµπιστοσύνη. Μια στοιχειώδης
εµπιστοσύνη ότι δεν υπάρχει καµµία ελληνική κυβέρνηση -και
όταν λέω καµµία εννοώ καµµία- που δεν θα κάνει το καθήκον της
σε ένα θέµα που αφορά τον εθνικό πλούτο και τα συµφέροντα
του ελληνικού λαού. Αυτό τουλάχιστον µπορούµε να το συνοµο-
λογήσουµε εδώ µέσα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω το λόγο επί
προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ποιο είναι το προσω-
πικό; Έχετε ένα λεπτό να το εκθέσετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το προσωπικό είναι, κύριε Πρόεδρε,
στο ότι ο κ. Πρωτόπαπας προσπάθησε να πει ότι οι Βουλευτές
του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού δεν είναι σοβαροί και έτσι
να απαξιώσει την επίκαιρη επερώτηση που καταθέσαµε, ερχό-
µενος σε πλήρη αντίθεση και µε τον προλαλήσαντα Υπουργό, ο
οποίος µας συνεχάρη για την επίκαιρη επερώτηση και µε την επι-
στηµονική κοινότητα, τα πορίσµατα της οποίας διαψεύδουν την
τοποθέτηση του κ. Πρωτόπαπα.

Θα του πω, όµως, ότι τη σοβαρότητα που ψάχνει να βρει σ’
εµάς, θα πρέπει να την έχει κατοχυρώσει πρώτα ο ίδιος, τουλά-
χιστον διαβάζοντας το κείµενο της επίκαιρης επερώτησης που
καταθέσαµε. Εκεί πέρα µέσα, κύριε Πρωτόπαπα, δεν κάνουµε
λόγο ούτε για Ελ ντοράντο, ούτε για Κατάρ. Απεναντίας, κύριε
Πρόεδρε, µε µεγάλη συστολή και αίσθηµα ευθύνης γράφεται:
«Αναφορικά µε τα κοιτάσµατα φυσικού αερίου, πετρελαίου,
κ.τ.λ., υπάρχουν αξιόπιστες εκτιµήσεις, οι οποίες αποτελούν χρή-
σιµη αφετηρία περαιτέρω έρευνας». Αυτή είναι η ουσία της το-
ποθέτησης µας, ούτε Ελ ντοράντο ούτε Κατάρ!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Τώρα, βεβαίως, θα πρέπει να ξέρει ο κ. Πρωτόπαπας, που είναι

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, δεν µπορείτε να

αναπτύξετε µε οµιλία τώρα το θέµα. Ακουστήκατε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας παρακαλώ. Τελειώνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ακουστήκατε και δεν

υπάρχει και προσωπικό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τον αφήσατε να µιλήσει δεκατρία

λεπτά και καλά κάνατε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Τον διακόπτατε διαρ-

κώς. Έχετε τη δυνατότητα...
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μη µας αφαιρείτε το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε

συνάδελφε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα πρέπει να ξέρει, αγαπητέ κύριε

Πρόεδρε, όπως και όλοι µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα γνωρίζουµε,
ότι ο Οργανισµός Έρευνας και Εκµετάλλευσης Υδρογονανθρά-
κων δεν έχει συσταθεί, είναι υπό σύσταση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και επειδή θέλει να µας κάνει µάθηµα…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχετε δευτερολογία και

τριτολογία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: …ο κ. Πρωτόπαπας για τις µεγάλες

επιδόσεις του ΠΑΣΟΚ στα ζητήµατα εξωτερικής πολιτικής να του
θυµίσω την περίπτωση Οτσαλάν, την περίπτωση των Ιµίων, τη
συµφωνία της Μαδρίτης, τη συναίνεση του κ. Παπανδρέου στο
σχέδιο Ανάν. Από πού να αρχίσουµε και πού να τελειώσουµε; Να
µην κάνει µαθήµατα στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό. Στο κόµµα
του να στρέψει τα µαθήµατα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Πρωτόπαπας έχει

το λόγο για ένα λεπτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Βεβαίως, δεν καταλαβαίνω ποιο

είναι το προσωπικό. Το προσωπικό θα έπρεπε να το επικαλεστώ
εγώ που φαίνεται ότι ορισµένοι –και δεν αναφέροµαι σε κόµµα,
αλλά σε πρόσωπα- έχουν περίεργη αντίληψη για τον κοινοβου-
λευτικό διάλογο.

Εκείνο που θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι την πολιτική
µας και θα την ασκήσουµε και θα την παρουσιάσουµε στον ελ-
ληνικό λαό και κανένας συνειδητός διακοψίας ή κανένας, ο
οποίος προσπαθεί να ανασύρει καταδικασµένα επιχειρήµατα από
το απώτερο παρελθόν, δεν µπορεί να µας σταµατήσει.

Και στα θέµατα εξωτερικής πολιτικής είµαστε ιδιαίτερα περή-
φανοι και στηρίζουµε ενεργά την πολιτική που κάνει ο Πρωθυ-
πουργός και Πρόεδρός µας και στα θέµατα που σχετίζονται µε
την εκµετάλλευση του ορυκτού πλούτου είµαστε ακράδαντα πε-
πεισµένοι ότι η Κυβέρνηση θα κάνει το καθήκον της, όπως πρέ-
πει, χωρίς να τάζει λαγούς µε πετραχήλια, αλλά µε αίσθηµα
ευθύνης και σοβαρότητας απέναντι στον ελληνικό λαό, που δεν
ξέρω αν κάποια πρόσωπα εδώ µέσα το διαθέτουν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριοι συνάδελφοι, είµαι

υποχρεωµένος µετά από τα όσα ακούσαµε και είδαµε προηγου-
µένως να υπενθυµίσω σε όλους τους συναδέλφους, ιδιαιτέρως
όµως στους επερωτώντες συναδέλφους ότι, σύµφωνα µε το
άρθρο 77 του Κανονισµού, οι Βουλευτές οφείλουν να τηρούν τον
Κανονισµό και να συµµορφώνονται µε τις υποδείξεις του Προε-
δρείου και του Προεδρεύοντος και ότι υπάρχουν και διαδικασίες
λήψεως πειθαρχικών µέτρων που δεν θέλουµε και δεν το έχουµε
κάνει ποτέ µέχρι τώρα ως Προεδρείο.

Θα παρακαλούσα, λοιπόν, για να τηρήσουµε την κοινοβου-
λευτική τάξη να µην διακόπτουµε. Είναι ρητές οι διατάξεις του
Κανονισµού για το τι αποτελεί ανάρµοστη συµπεριφορά κατά τη
διεξαγωγή συζητήσεων στην Ολοµέλεια, µεταξύ αυτών είναι και
η παρεµπόδιση της οµαλής διεξαγωγής των συνεδριάσεων ή των
συζητήσεων ή η διατάραξη της τάξης, ακόµα και η διακοπή των
οµιλητών χωρίς την συγκατάθεσή τους και την άδεια του Προέ-
δρου. Αν θέλει κάποιος να διακόψει –το ξέρετε- µπορείτε να ζη-
τήσετε την έγκριση του οµιλούντος συναδέλφου ή και από το
Προεδρείο βεβαίως, µπορείτε να το κάνετε.

Ο κ. Γιώργος Καρατζαφέρης, Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού, έχει το λόγο, για δεκαπέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Καλή χρονιά σε όλους.

Παρακολούθησα τη συνεδρίαση, όπως ερχόµουν µε το αυτο-
κίνητο και νοµίζω ότι πρέπει να απευθύνω συγχαρητήρια στον
κύριο Υφυπουργό για την εµπεριστατωµένη απάντησή του, η
οποία βέβαια, µπορεί να µην είχε την πλήρη ικανοποίηση των αι-
τηµάτων µας αλλά, εν πάση περιπτώσει, ήταν σε ένα επίπεδο σο-
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βαρότητας.
Μακάρι, αυτό να µπορούσα να το πω και για άλλους µέσα στην

Αίθουσα. Πολύ φοβάµαι ότι υπήρξε πανικός εκεί που δεν έπρεπε
να υπάρξει πανικός.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Κύριε Πρωτόπαπα, µας εγκαλέσατε γιατί ψηφίσαµε το άρθρο
1. Εν πάση περιπτώσει, να µας εγκαλούν οι υπόλοιποι στην Αί-
θουσα που δεν το ψήφισαν, ναι, αλλά εσείς;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Ψηφίσαµε το άρθρο 1, γιατί πιστέψαµε ότι θα είστε µια σο-

βαρή Κυβέρνηση που θα πάρει το βατήρα ότι θα υπάρχει συνέ-
χεια στη χώρα να διορθώσει κάποια πράγµατα. Όµως,
απογοητευθήκαµε. Ενώ σας δώσαµε την ευκαιρία της υπάρξεως
της χώρας σήµερα, εσείς τα πράγµατα τα πηγαίνατε από το κακό
στο χειρότερο. Και συνεχίζετε να το κάνετε αυτό.

Ποιος είπε ότι η χώρα είναι Ελ ντοράντο και ποιος είπε ότι είναι
Κατάρ; Καταραµένη, όµως, δεν είναι, όπως θέλετε να την πα-
ρουσιάσετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Αυτή η χώρα έχει και τα εχέγγυα και τον πλούτο να µπορέσει

να βγει από αυτήν την καχεξία, για την οποία τώρα πλέον αρχί-
ζουν και µπαίνουν υπόνοιες ότι υπάρχει µια ενδεχοµένως ανα-
γκαστική στρατηγική υπάρξεώς της.

Ερώτηµα: Πόσο καιρό καθυστερεί, κύριε Υπουργέ, να βγει η
άδεια, την οποία ζητά η εταιρεία στην Κασσάνδρα; Έξι χρόνια!
Έξι χρόνια για δύο χιλιάδες θέσεις εργασίας. Ξέρετε τι σηµαίνει
για τη Χαλκιδική δύο χιλιάδες θέσεις εργασίας; Είναι σχεδόν το
ένα έκτο του δυναµικού. Έξι χρόνια!

Το ερώτηµα είναι: Βρέθηκε τίποτα; Βρέθηκε ή δεν βρέθηκε;
Εάν δεν βρέθηκε, η εταιρεία η οποία είχε πάρει την πρώτη της
άδεια για τα λίγα µέτρα, θα τα είχε παρατήσει και θα είχε φύγει.
Όπου χτυπάνε βρίσκουν, κύριε Υπουργέ.

Από εκεί και πέρα σαφέστατα, η ταχύτερη επεξεργασία είναι
όφελος για το κράτος. Κερδίζει το κράτος από το ΦΠΑ, κερδίζει
από το 6%, κερδίζει από µία σειρά πραγµάτων από τη συµφωνία
που υπάρχει. Και µακάρι η συµφωνία να ήταν καλύτερη για το
έθνος από εκείνους που την έκαναν. Όµως, αντικείµενο υπάρχει.
Υπάρχει η έκθεση του ΙΓΜΕ, η οποία πρωτοπαρουσιάστηκε στον
ελληνικό λαό, µοιράστηκε στους δηµοσιογράφους. Οι παλιοί δη-
µοσιογράφοι µπορούν να το επιβεβαιώσουν αυτό. Αν θέλετε και
εσείς, κύριε Πρωτόπαπα, να ψάξετε να το βρείτε. Υπάρχει η έκ-
θεση που µοίρασε ο Κωνσταντίνος Καραµανλής, ο οποίος ήταν
σοβαρός άνθρωπος. Το 1975, όταν µίλησε για το ουράνιο,
υπήρξε αυτή η έκθεση η οποία παρεδόθη για τα κοιτάσµατα του
ουρανίου. Άρα, λοιπόν, υπάρχει.

Όπως, επίσης, υπάρχει πολύ προϊόν νοτίως της Κρήτης. Υπάρ-
χει µεγάλο προϊόν, πολύ προϊόν. Οι επίσηµες µετρήσεις είναι
τριάµισι δισεκατοµµύρια κυβικά, που µπορούν να διεκπεραιώ-
σουν τις ανάγκες όλης της Ευρώπης για δέκα χρόνια. Το ερώ-
τηµα είναι, αν έχετε το πολιτικό θάρρος να το κάνετε. ∆εν το
έχετε! ∆ιότι εσείς περισσότερο ίσως και από τη Νέα ∆ηµοκρατία
είστε προσκολληµένοι στο στείρο «Ανήκουµε εις την ∆ύσιν», σε
αυτό που µας έφαγε.

Τώρα πια πώς έχουν τα θέµατα και ποια είναι η αγωνία µας,
για να την καταλάβετε, χωρίς καµµία διάθεση αντιπαράθεσης µε
το ΠΑΣΟΚ ή τη Νέα ∆ηµοκρατία; Αυτά ανήκουν στο παρελθόν
και µας έχουν κουράσει, κύριε Πρωτόπαπα. Εδώ να δούµε τι µπο-
ρούµε θα κάνουµε! Τι θέλει ο καθένας;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Πείτε το στον κ. Ροντούλη αυτό!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Εν πάση περιπτώσει, γνωρίζετε πάρα πολύ
καλά -και καλύτερα από εσάς γνωρίζει και ο κύριος Πρωθυ-
πουργός- το πόσο χρήσιµοι υπήρξαµε για θέµατα τα οποία δεν
συζητιούνται εις την Αίθουσα. Επιτέλους! Και αν δεν είστε καλά
ενηµερωµένοι, να ενηµερώνεστε πριν έρχεστε µέσα στην Αί-
θουσα.

Αυτήν τη στιγµή η Τουρκία διά της Αµερικής είναι ο µοναδικός
αγωγός ενέργειας από τις πρώην σοβιετικές δηµοκρατίες για την
Ευρώπη. Το θέλει πολλαπλώς η Αµερική, για να αποµονώσει τον
ενεργειακό έλεγχο της Ρωσίας στην Ευρώπη.

Εξ ου και χάλασε τον αγωγό Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη ο
Βούλγαρος Πρωθυπουργός, ο οποίος είναι ο πεντηκοστός τρίτος
κυβερνήτης των Ηνωµένων Πολιτειών! Περί αυτού πρόκειται, για
να σταµατήσει η οποιαδήποτε συνάφεια, διεκδίκηση, συµµετοχή
και συνδροµή της Ρωσίας µε την Ευρώπη.

Ήδη, η Τουρκία έχει στα έγκατά της τέσσερις ενεργειακούς
δρόµους. Αυτό σηµαίνει, λοιπόν, ότι η Τουρκία γίνεται πανίσχυρη.
Έχουµε συνειδητοποιήσει ότι είναι η ταχύτερα ανερχόµενη δύ-
ναµη; Έχουµε συνειδητοποιήσει ότι σε είκοσι χρόνια από σήµερα
θα συγκαταλέγεται στις υπερδυνάµεις του κόσµου η Τουρκία;

Γνωρίζετε το imperium το οποίο έχουν; Πριν από πέντε ηµέ-
ρες ήταν η Ευρωβουλευτής µας στην Τουρκία, όπου είδε πρό-
σωπα και πράγµατα. Ακόµα και ο ταξιτζής που τη µετέφερε της
είπε: «να σέβεστε την Τουρκία, γιατί είµαστε υπερδύναµη». Και
αυτό το imperium πολλά µπορεί να κρύβει.

Η Τουρκία, λοιπόν, είναι το µονοπώλιο, ο µονόδροµος πλέον ο
οποίος δηµιουργείται και έρχεται µία χρυσή ευκαιρία ενός τρί-
του δρόµου. Είναι ο δρόµος που λέει «Κατάρ-Ισραήλ-Κύπρος-
Ελλάδα-Ευρώπη». Και τι λέµε εµείς εδώ; Να µη χαθεί η χρυσή
ευκαιρία, µήπως η φιέστα του Ερζερούµ οδηγήσει σε απεµπό-
ληση σήµερα δυνατοτήτων τις οποίες έχει ο τόπος. Έρχεται την
Τετάρτη ο Λίµπερµαν. Οι ώρες είναι πολύ γρήγορες, στενές. Εάν
φύγει µε άδεια χέρια, οδηγούµεθα πιθανώς σε ανήκεστη βλάβη
της πολιτείας.

Κύριοι συνάδελφοι, έχετε σκεφθεί πώς έχουν τα πράγµατα µε
την ΑΟΖ; Κατ’ αρχάς, πρωτακούστηκε η φράση –και το λέω,
χωρίς κανέναν κοµπασµό και υπερηφάνεια- όταν πριν από δυό-
µισι χρόνια ρώτησα τον Πρωθυπουργό σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα
και ρώτησε τον παρακείµενο Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
«τι είναι αυτό που λέει ο Καρατζαφέρης;» και χαίροµαι που σή-
µερα είναι στην ηµερησία διάταξη. Έχετε σκεφθεί τον κίνδυνο
µέχρι την ηµέρα που θα αποφασίσει η Κυβέρνησή σας να κάνει
τη ανακήρυξη της ΑΟΖ, εάν αύριο το πρωί βγει η Τουρκία και
κάνει ανακήρυξη της δικής της ΑΟΖ, τι καταστροφή γίνεται; Το
αντιλαµβάνεστε;

Το 1982, µε το ∆ίκαιο της Θαλάσσης η Τουρκία αµέσως µετά,
στην επόµενη σχεδόν συνεδρίαση της τουρκικής εθνοσυνελεύ-
σεως –γιατί υπάρχουν και σοβαρά κράτη- έβγαλε µία απόφαση
που έλεγε ότι για ΑΟΖ και για υφαλοκρηπίδα ισχύει η µέση οδός
όπου τα µίλια είναι λιγότερα. Στον ίδιο νόµο περιγράφει όλη τη
διαδροµή από τη Λήµνο µέχρι κάτω, εκτός Καστελόριζου, γιατί το
Καστελόριζο δεν είναι νησί, αλλά είναι προέκταση της ηπειρωτι-
κής Τουρκίας! Αυτό λέει ο νόµος τους. Αυτό που ξέρουµε εµείς
ως νησί δεν είναι νησί για την Τουρκία, αλλά µε επίσηµη από-
φαση της τουρκικής εθνοσυνελεύσεως είναι προέκταση της ηπει-
ρωτική Τουρκίας και άρα δεν έχει ΑΟΖ. Συνεπώς, λοιπόν, µας
τραβάει διακόσια µίλια και µας αποκόπτει από την ΑΟΖ της Κύ-
πρου.

Εµείς τι λέµε; Συµφωνία µε το Ισραήλ. Και το λέει ποιος; Γνω-
ριζόµαστε σ’ αυτήν την Αίθουσα είκοσι χρόνια. Λέει ο Καρατζα-
φέρης: Συνεργασία, συνύπαρξη, συλλειτουργία µε το Ισραήλ.
Μα, σήµερα µας εξυπηρετεί. Και µας εξυπηρετεί ακριβώς αυτή
η µεγάλη διαφορά, όχι αυτό που έγινε, όχι η αφορµή, αλλά το
γεγονός ότι δύο κράτη της περιοχής θέλουν να γίνουν το µεγάλο
αεροπλανοφόρο της Αµερικής. Η πλάστιγγα γέρνει προς την
Τουρκία και το Ισραήλ έχει βγει «στα κάγκελα». Σ’ αυτήν τη φάση
η Ελλάδα πρέπει να το εκµεταλλευτεί αυτό. ∆υστυχώς, όµως,
παρά την οποιαδήποτε επίσκεψη του Πρωθυπουργού εκεί ή του
Νετανιάχου εδώ, επιµένετε απολύτως λαθεµένα να πατάτε σε
δύο βάρκες. Όποιος πατάει σε δύο βάρκες µοιραίως καταλήγει
εις το βυθό.

Αυτή είναι η δική µας σκέψη. Λέµε, δηλαδή, να εκµεταλλευ-
τούµε τη θέση του Ισραήλ έναντι της Τουρκίας, γιατί τα δικά µας
F16 έχουν µετατραπεί, από αποφάσεις των κυβερνήσεων, σε
«τουριστικά αεροπλάνα». Οποιαδήποτε πρόκληση και αν γίνεται,
όσο ακραία και αν είναι η πρόκληση, δεν αντιδρούµε και µας
έχουν πάρει χαµπάρι, ενώ τα ίδια αεροσκάφη στα χέρια του Ισ-
ραήλ δρουν διαφορετικά.

Εφόσον, λοιπόν, εµείς δεν είµαστε έτοιµοι για οποιαδήποτε
πρόκληση, φωνάζουµε τους εταίρους. Τρεισήµισι δισεκατοµµύ-
ρια κυβικά µας περιµένουν, που αλλάζουν τη χώρα.
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Είπατε για την αποφασιστικότητα του κυρίου Πρωθυπουργού,
ότι µέσα στο Ερζερούµ -τη Θεοδοσιόπολη για όσους δεν ξέρουν-
είπε ότι δεν είναι δυνατόν να γίνονται παραβιάσεις. Αυτό δεν εί-
πατε; Αυτό θα είχε αξία, κύριε Πρωτόπαπα, εάν δεν ξαναγινό-
ντουσαν παραβιάσεις. Την ίδια ώρα που το έλεγε, δύο ελικό-
πτερα ήταν πάνω από τις Οινούσες και σήµερα στις 15.50 οκτώ
µαχητικά τούρκικα ένοπλα έκαναν παραβιάσεις πάνω από τη Μυ-
τιλήνη και τη Χίο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Άρα «τον έχουν για πλάκα». Εάν τον έπαιρναν στα σοβαρά, θα

το σκεφτόντουσαν. ∆εν µπορεί ο Έλληνας Πρωθυπουργός, ο
οποίος τιµάται εννοείται, να τους λέει αυτό, µε τον τρόπο που το
είπε, µε τη σοβαρότητα που το είπε και την ίδια ώρα οι άλλοι να
λένε, «Ε, και που τα είπες εσύ, τι έγινε;»

Άρα, λοιπόν, δεν ήταν καλό επιχείρηµα. Θα ήταν ένα πολύ δυ-
νατό επιχείρηµα, αν από εκείνη την ηµέρα µέχρι σήµερα δεν
είχαν γίνει παραβιάσεις, ατελείωτες παραβιάσεις, συνεχώς αυ-
ξανόµενες παραβιάσεις. Και ο πρώην Υπουργός Εθνικής Άµυνας
µπορεί να το διαβεβαιώσει, ότι οι παραβιάσεις συνεχίζονται µέχρι
και σήµερα. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Εποµένως, τι έγινε
εκεί, τι επετεύχθη;

Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ και κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρό-
σωπε, να δούµε τα πράγµατα µε το ρεαλισµό που τους πρέπει.
Θα τα πούµε βέβαια την επόµενη ∆ευτέρα -εάν θα γίνει την επό-
µενη ∆ευτέρα η προ ηµερησίας- για την οποία είπατε ποµπωδώς
εσείς, ένας έµπειρος κοινοβουλευτικός, ότι «την αποδεχθήκαµε».
Μπορούσατε να κάνετε διαφορετικά; Τη ζητάει ο Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και είπατε ότι ευχαρίστως την απο-
δεχθήκαµε. Κάντε και διαφορετικά, ας λέγατε όχι. Θέλατε, δεν
θέλατε, κοινοβουλευτικώς θα γινόταν. Εποµένως, άνθραξ ο επι-
χειρηµατικός λόγος σας!

Ερχόµαστε τώρα επί της ουσίας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το 2012 είναι η σειρά της Ευ-

ρώπης να λάβει τη γραµµατεία του ΟΗΕ. Ο κύκλος έγινε στις
υπόλοιπες ηπείρους. Θυµίζω ότι τελευταίος ευρωπαίος γραµ-
µατέας του ΟΗΕ ήταν ο Βαχάιτ. Πήγε, λοιπόν, στη Βόρειο Αµε-
ρική, στη Νότιο Αµερική -Μπουαγιάρ, Ανάν- πήγε στη Γκάλι στην
Αφρική και πήγε τώρα στο Μουν. Είναι η σειρά της Ευρώπης.

Ανάµεσα στα φαβορί φέρεται και ο Πρόεδρος της ∆ιεθνής Ελ-
ληνιστικής Οµάδας και Πρωθυπουργός, ο κ. Παπανδρέου. Το
ερώτηµα, λοιπόν, είναι, ο κ. Παπανδρέου πως ενεργεί; Ως Πρω-
θυπουργός της Ελλάδος µε τα µάτια κατάµατα εις το εθνικό συµ-
φέρον, ή υπό τον πειρασµό «ας δείξω τη διαγωγή που
επιβάλλεται για να πουν τα ναι οι Αρχηγοί και οι Πρόεδροι των κυ-
βερνήσεων, που είναι απαραίτητο, των χωρών του Συµβουλίου
Ασφαλείας»;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Υπάρχει αµφισβήτηση, κ. Καρα-
τζαφέρη;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Θέτω ερώτηµα, κύριε Πρωτόπαπα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Και εγώ σας απαντώ, υπάρχει αµ-
φισβήτηση από εσάς;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Έχετε τη µύγα και µυγιάζεστε και απα-
ντάτε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Καµµία µύγα. Ερωτώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Ερωτώ, λοιπόν…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ερωτώ και εγώ εσάς!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Προσέξτε και φτιάξτε τη σχέση σας. Γιατί
ο µεν Πρωθυπουργός δείχνει και καταδεικνύει ότι θέλει πολύ το
αξίωµα -και θα είναι τιµή και για την Ελλάδα να συµβεί αυτό, εάν
γίνει λέω- αλλά βλέπω ότι κάποιοι εκ των Υπουργών της Κυβερ-
νήσεως κοντράρονται µε συγκεκριµένες κυβερνήσεις, οι οποίες
κρατούν επιφυλάξεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και βεβαίως να είσαστε σοβαροί ως συνέχεια και συνέπεια µε

το κράτος εις τη συµφωνία που είχε υπογράψει η Νέα ∆ηµοκρα-
τία µε τη Ρωσία του Πούτιν για τα άρµατα, που ερχόσαστε και

τη χαλάτε µόνο και µόνο γιατί έχουν µπει τα συµφέροντα της
Γερµανίας, η οποία δεν σας επιτρέπει να έχετε ελευθέρα βού-
ληση. Και εκεί που είχαµε συµφωνήσει εδώ και πέντε χρόνια για
τα ρώσικα άρµατα, ξαφνικά γυρίζετε να πάµε στη Γερµανία, τα
οποία είχαν απορριφθεί.

Όλα αυτά, λοιπόν, βάζουν σε κίνδυνο όχι µόνο τις εθνικές
στρατηγικές της χώρας, αλλά την ενδεχόµενη, αν θέλετε,
ύπαρξη υλοποιήσεως σεναρίου που σας είπα.

Το ζήτηµα, λοιπόν, είναι ένα: Εδώ σε αυτόν τον τόπο πρέπει
να προτάσσεται πάντα το ελληνικό συµφέρον και όχι το ιδιοτελές
συµφέρον παντός, ενός εκάστου εξ ηµών. Και όπως αυτό εννο-
είται!

Ναι µεν στο Ερζερούµ υπήρξαν λεονταρισµοί. Εάν υπήρξε επι-
τυχία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν χρειαζόταν το non paper
που µοιράστηκε σε όλους τους δηµοσιογράφους. Πείτε επιτέ-
λους στους ανθρώπους της Κυβερνήσεως πως όταν µοιράζουν
non paper η συνταγή είναι µία. Μοιράζεις οκτώ διαφορετικά χαρ-
τιά που πηγαίνουν σε οκτώ διαφορετικούς δηµοσιογράφους και
χρησιµοποιούν οκτώ διαφορετικές έννοιες. Άκουγα όλα τα µε-
γάλα κανάλια, όλους τους σχολιασµούς σαν να λέγανε το Πάτερ
ηµών! Ούτε µία λέξη δεν άλλαξαν! Ήταν ακριβώς το «non paper»,
το οποίο δώσατε εσείς. Τι να πουν για το µεγάλο Πρωθυπουργό
και τη µεγάλη επιτυχία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Επιτέλους, εάν δεν ξέρουν να χειριστούν τα θέµατα επικοινω-

νίας, ας έρθουν, παραδίδουµε δωρεάν σεµινάρια!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

Αυτά, για να ξέρουµε ποια είναι η επιτυχία. Θα δείτε, όµως, ότι
θα προκύψουν θέµατα, τα οποία αλλοιώνουν και θα ταπεινώσουν
την Ελλάδα στο µέλλον. Αποφάσεις και θέσεις σαν αυτές του
1987, από τη Συµφωνία Παπανδρέου-Οζάλ, που δεν επέτρεπε
γεωτρύπανο σε όλο το Αιγαίο, σε όλο το εύρος. Και είµαστε όµη-
ροι εκείνης της απόφασης του 1987. Πολύ φοβούµαι ότι στο Ερ-
ζερούµ θα δούµε νέα γεγονότα, νέες αποφάσεις, νέες σκέψεις
κάτω από το τραπέζι. Σαν και αυτό το οποίο εσείς πάλι, σαν
ΠΑΣΟΚ, δεχθήκατε στη Μαδρίτη, ότι υπάρχουν ζωτικά συµφέ-
ροντα της Τουρκίας στο Αιγαίο που έφερε τα αεροσκάφη πάνω
από τη Σκύρο.

Η εξωτερική πολιτική είναι πάρα πολύ δύσκολη για να ασκείται
µε έναν τρόπο επιπόλαιο. Αυτό το οποίο έγινε στο Ερζερούµ για
µας είχε πολλά στοιχεία επιπολαιότητας και αυτά θα φανούν. Θα
τα συζητήσουµε µε συγκεκριµένες αποδείξεις την ηµέρα που θα
έρθουµε στη Βουλή για να συζητήσουµε αυτό το θέµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Πρό-

εδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ. Καρατζαφέρη.
Ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-

λαγής, κ. Μανιάτης, ζήτησε το λόγο για µία µικρή παρέµβαση.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, θεωρώ απαρά-
δεκτο το γεγονός ότι ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού προσπάθησε να πει κάτι που είναι οφθαλµοφανώς.

Κύριε Πρόεδρε, γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι οι Παπανδρέου
µάχονται και κερδίζουν. Οι Παπανδρέου ποτέ δεν υποχωρούν. Ο
Γιώργος Παπανδρέου πριν δύο ηµέρες ήταν ο µοναδικός Έλλη-
νας Πρωθυπουργός που στην καρδιά της Τουρκίας είπε µε τέ-
τοιες φράσεις αυτό που άλλοι Πρωθυπουργοί έχουν τολµήσει να
πουν µόνο σε αυτήν την Αίθουσα.

Πρέπει να σας πω, επειδή είπατε ότι ο Πρωθυπουργός Γιώρ-
γος Παπανδρέου δεν θα τολµήσει να βάλει τρυπάνια να τρυπή-
σουν το Αιγαίο, ότι ο Παπανδρέου είναι αυτός που µετά από
δεκαπέντε χρόνια απόλυτης ανυπαρξίας της χώρας µας σε έρευ-
νες πετρελαίου, αποφάσισε πριν από ένα µήνα να δηµιουργήσει
στην Ελλάδα το φορέα έρευνας πετρελαίου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Η ιστορία, η πραγµατικότητα αποδεικνύει ότι κάνετε απόλυτο

λάθος. Οφείλω να πω ότι γνωρίζετε πολύ καλά το τι έχει κάνει ο
Γιώργος Παπανδρέου σε σχέση και µε ένα µεγάλο θέµα, το ζή-
τηµα του αγωγού Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη.

Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε εδώ να αποκαλύψω κάτι
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που δεν ήθελα να το πω. Υπάρχει για το Μπουργκάς-Αλεξαν-
δρούπολη, για την υπεράσπιση των συµφερόντων της χώρας
µας, κοινή επιστολή των µετόχων των ιδιωτών των Ρώσων προς
τους τρεις Πρωθυπουργούς Ελλάδας, Ρωσίας και Βουλγαρίας,
που λένε ότι Ρωσία και Ελλάδα στηρίζουν το έργο. Αυτό, λοιπόν,
που εδώ και καιρό είχε αρχίσει να λέγεται, ότι η Ελλάδα δεν υπε-
ρασπίζεται τα δίκαιά της, παίρνει άµεση απάντηση από τους Ρώ-
σους. Σε όσους δε προσπάθησαν να πουν ότι η Ελλάδα δεν είχε
τη γενναιότητα να εξερευνήσει τον ορυκτό της πλούτο, επανα-
λαµβάνω ότι αυτός ο Πρωθυπουργός, µετά το Ερζερούµ, παίρ-
νει την απόφαση να δηµιουργήσει τον φορέα έρευνας
υδρογονανθράκων.

Αυτά και µόνο, κύριε Πρόεδρε, ως απάντηση σε αυτά που είπε
ο κύριος Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μανιάτη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Πρόε-

δρε, έχετε το λόγο διά ελαχίστων λεπτών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Άκουσα µε προσοχή τον κόσµιο, πράγµατι,
κύριο Υφυπουργό.

Κύριε Υφυπουργέ, ο φάκελος «πετρέλαια» έχει τραβηχτεί από
το φορέα εδώ και επτά χρόνια και είναι µετέωρος. Τώρα θα γίνει
αυτό που µέσα στη Βουλή από το κάθισµα που καθόσαστε ο Αντι-
πρόεδρος της Κυβέρνησης πριν από οκτώ µήνες, σε ερώτησή
µου, είπε ότι ήδη γίνεται. Εάν ένα τόσο σοβαρό θέµα το αντιµε-
τωπίζετε µε κωλυσιεργία ενός έτους, τότε πολύ φοβούµαι ότι δεν
πάτε καλά. Ένα αυτό.

∆εύτερον, «Έτσι είναι, αν έτσι νοµίζετε»! Πιραντέλο! Εάν νο-
µίζετε έτσι, έτσι είναι, δεν θα σας αλλάξω εγώ άποψη. ∆εν θα
σας πω τα συν και τα πλην της εξωτερικής πολιτικής της χώρας
κατά την περίοδο διακυβερνήσεως από το ΠΑΣΟΚ.

Όµως, θα ήθελα να σας πω το εξής κ. Μανιάτη: Τη δική σας ευ-
αίσθητη ψυχή, όλων των Βουλευτών της Ελλάδας, όλων των πο-
λιτικών της Ελλάδας, από δύο κουβέντες προσυνεννοηµένες µε
τον Ερντογάν δεν θα ικανοποιούσε περισσότερο να πάει στο
Άσκαλε, το βουνό που είναι ακριβώς δίπλα από το Ερζερούµ και
σκοτώθηκαν δεκάδες χιλιάδες Έλληνες Πόντιοι και Έλληνες επα-
ναστάτες για να καταθέσει ένα στεφάνι;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Αυτή είναι η πραγµατικότητα και αυτό δεν έγινε. Και αυτό δεν

µας έκανε καθόλου υπερήφανους από τον δεύτερο της οικογέ-
νειας των Παπανδρέου!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο
επί προσωπικού.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα κι εγώ
το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μισό λεπτό, κύριοι συ-
νάδελφοι.

Ευχαριστούµε τον κ. Καρατζαφέρη. Πρέπει να επανέλθουµε
και στην οµαλή ροή της συζητήσεως του θέµατος της επερώτη-
σης.

Το λόγο έχει πρώτα ο κύριος Υπουργός για µία σύντοµη απά-
ντηση.

Κύριε Πρωτόπαπα, να επιφυλαχθείτε στη δευτερολογία σας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: ∆εν έχω δευτερολογία, κύριε Πρό-

εδρε, γι’ αυτό θα ήθελα το λόγο για µισό λεπτό επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Πρωτό-

παπα. Θα έχετε το λόγο µετά τον Υπουργό.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θα ήθελα να υπενθυµίσω κάτι
που είµαι βέβαιος ότι γνωρίζει ο αξιότιµος κύριος Πρόεδρος του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. Θα είναι η πρώτη, ίσως, φορά
που Έλληνας Υπουργός Εξωτερικών, ο κ. ∆ρούτσας, πολύ σύ-
ντοµα θα επισκεφθεί την Ίµβρο. Το γνωρίζετε πολύ καλά ότι αυτό
έγινε σε συνέχεια της προ δύο ηµερών στάσης του Έλληνα Πρω-

θυπουργού µέσα στην καρδιά της τουρκικής διπλωµατίας!
Ευχαριστώ πολύ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Αυτό έγινε ως απάντηση της δικής µου

ερωτήσεως, κύριε Μανιάτη. Εγώ τον προκάλεσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καλώς προκαλέσατε

την ερώτηση, αλλά µην προκαλείτε διακοπές.
Το λόγο έχει ο κ. Πρωτόπαπας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Επειδή ο αξιότιµος Πρόεδρος του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού ανέφερε πολλές φορές το
όνοµά µου, πραγµατικά δράττοµαι της ευκαιρίας, κύριε Πρόε-
δρε, για µισό λεπτό να τονίσω ένα σηµείο, ότι είναι πραγµατικά
λάθος και δεν το περίµενα από τον κ. Καρατζαφέρη, ο οποίος
πάντα είναι πολύ προσεκτικός, να αναφερθεί σε αυτές τις φήµες
περί δήθεν ΟΗΕ κ.λπ., όταν είναι γνωστό ότι ο Πρωθυπουργός
Γιώργος Παπανδρέου είναι ταγµένος στο εθνικό συµφέρον και
την εκπλήρωση του βαρέως καθήκοντος που έχει αναλάβει για
την ανόρθωση της χώρας απέναντι στον ελληνικό λαό.

Θα ήθελα σε τέτοιες αναφορές να παρακαλέσω να είµαστε ιδι-
αίτερα προσεκτικοί και να µην δηµιουργούµε λανθασµένες και
απαράδεκτες εντυπώσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Πρωτό-
παπα. Πρώτον, όµως, δεν είναι προσωπικό και δεύτερον, έχετε
απαντήσει ήδη διά της διακοπής σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Θα ήθελα το λόγο, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, κύριε Πρόεδρε,
δεν έχετε το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Για µια κουβέντα µόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Καρα-
τζαφέρη, έχετε το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρωτόπαπα, εγώ θεωρώ τον κ. Πα-
πανδρέου άξιο να γίνει, αλλά απ’ ό,τι κατάλαβα εσείς δεν τον
θεωρείτε άξιο να γίνει Γραµµατέας του ΟΗΕ!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Επανερχόµεθα στην

οµαλή ροή της συζητήσεως επί της επερωτήσεως.
Προηγουµένως, κυρίες και κύριοι, θέλω να σας ευχηθώ από

της θέσεως του Προέδρου, χρόνια πολλά, καλή χρονιά σε όλους
και καλή δύναµη για τα κοινοβουλευτικά και δηµοκρατικά καθή-
κοντα των Βουλευτών υπέρ του λαού και του έθνους.

Επανερχόµενοι στη συζήτηση το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Κωνσταντίνος Μαρ-
κόπουλος.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα να ευχηθώ και

εγώ καλή χρονιά, παραγωγική χρονιά και για την Κυβέρνηση και
για όλα τα µέλη του Κοινοβουλίου.

Κύριε Υπουργέ, µε αυτά που είπατε, ανάγατε τον πατριωτισµό
σε κληρονοµικό δικαίωµα. Αυτό το «οι Παπανδρέου», µας ενό-
χλησε πολύ. Σας λέω, λοιπόν, ότι ο πατριωτισµός είναι υποχρέ-
ωση, δεν είναι κληρονοµικό δικαίωµα και δεν είναι αυτοί οι
νεολογισµοί πολιτική, που τους έχετε ανακαλύψει στο ΠΑΣΟΚ,
για να κάνετε τι; Να κουκουλώσετε στην πραγµατικότητα αυτό το
οποίο συνέβη.

Κύριε Υπουργέ, µε αυτά που είπατε αναγάγατε τον πατριωτι-
σµό σε κληρονοµικό δικαίωµα. Αυτό το «οι Παπανδρέου» µας ενό-
χλησε πολύ. Σας λέω, λοιπόν, ότι ο πατριωτισµός είναι υποχρέ-
ωση, δεν είναι κληρονοµικό δικαίωµα και δεν είναι αυτοί νεολο-
γισµοί πολιτικοί, τους οποίους έχετε ανακαλύψει στο ΠΑΣΟΚ, για
να κουκουλώσετε στην πραγµατικότητα αυτό το οποίο συνέβη.

Κύριε Υπουργέ, µπορεί να µην είναι ο τοµέας σας η εξωτερική
πολιτική, αλλά προφανές δεν είναι και το φόρτε σας. Είναι υπο-
χρέωση της Τουρκίας να εναρµονιστεί µε το ευρωπαϊκό δίκαιο
για τα δικαιώµατα των µειονοτήτων, για την άρση του casus belli,
για τη διόρθωση της τακτικής της και της παρουσίας της στην
Κύπρο, για να γίνει µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είναι ηρωι-
σµός του κ. ∆ρούτσα να πάει στην Ίµβρο; Και αυτό µας το λέτε
εδώ επιχαίροντας γι’ αυτό το µεγάλο κατόρθωµα της Κυβέρνη-
σης;
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∆εν είναι το θέµα σας, δεν είναι η ευθύνη σας, αλλά φοβάµαι
ότι δεν είναι και το φόρτε του ΠΑΣΟΚ. Αφήστε τα αυτά. ∆εν είναι
λεονταρισµοί πολιτικοί. Είναι επικίνδυνες επεξηγήσεις µιας πε-
ρίεργης τεθλασµένης πορείας εξωτερικής πολιτικής η οποία ακο-
λουθείται. Θα τα πούµε, όµως, στη συζήτηση προ ηµερησίας που
έχει ζητήσει ο κ. Σαµαράς.

Είµαι, όµως, υποχρεωµένος να σχολιάσω παρά την απουσία
του και µε σεβασµό αυτά τα οποία είπε ο κ. Καρατζαφέρης. Και
γενικώς απευθυνόµενος στους Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού να πω το «στερνή µου γνώση να σε είχα πρώτα».
Γιατί όταν ενοχληθήκατε για το χαρακτηρισµό «εξαπτέρυγα» σε
ό,τι αφορά το µνηµόνιο, θέλω να σας πω ότι αν είχατε τη γνώση
τη στερνή δεν θα ερχόσασταν σήµερα εδώ µε απόλυτη µεταλ-
λαγή της θέσης σας σε ό,τι αφορά την αποτελεσµατικότητα
αυτού που ψηφίσατε το Μάιο του 2010. Γιατί είπε εδώ ο αξιότι-
µος πρόεδρός σας ότι εµείς άλλα πιστεύαµε γι’ αυτήν την Κυ-
βέρνηση, αλλά τώρα βλέπουµε ότι αυτό δεν προχωράει. Είναι
µεταµέλεια πολιτική; Είναι αλλαγή στάσης ή είναι δικαίωση γι’
αυτό που τότε αποφάσισε η Νέα ∆ηµοκρατία και που εσείς όταν
το έλεγε ο Αντώνης Σαµαράς το χαρακτηρίζατε αντιευρωπαϊκή
πολιτική, δηµαγωγία ή λαϊκισµό;

Η πολιτική της λογικής δεν έχει σχέση µε τα κόµµατα, έχει
σχέση µε τη λογική. Σήµερα µε την ερώτησή σας –γιατί είναι
πολύ ενδιαφέρουσα η συζήτηση- στην πραγµατικότητα κάνετε
µία διαχείριση έξυπνη, ενδεχοµένως και παραγωγική, αλλά πά-
ντως περίεργη µιας µίζερης ατµόσφαιρας, η οποία είναι αποτέ-
λεσµα µιας µνηµονιακής πολιτικής στην οποία συνεργήσατε. Και
πάνω σε αυτό το χαλί της µιζέριας και της ανασφάλειας των πο-
λιτών, που αντιλαµβάνονται ότι αυτό που έρχεται βαραίνει και
βαθαίνει συνεχώς, εσείς κάνετε µια ενδιαφέρουσα πράγµατι
ερώτηση µε περιεχόµενο –εγώ δεν θα σας αδικήσω- για τον ορυ-
κτό πλούτο της χώρας, προσπαθώντας από εκεί να εκµαιεύσετε
–είναι η δουλειά σας και εσάς ως αντιπολίτευσης- από την Κυ-
βέρνηση το τι θα κάνει για να κερδίσουµε χρήµατα.

Ο ορυκτός πλούτος της χώρας, λοιπόν, δεν είναι µόνο χρήµα.
Γιατί η οικονοµετρία κινδυνεύει να καταδικάσει την πολιτική στη
χώρα. Η διαρκής συζήτηση για το ζητούµενο, δηλαδή το χρήµα,
το οποίο λείπει σήµερα από την ελληνική κοινωνία, από τον ελ-
ληνικό προϋπολογισµό και από το κράτος γενικότερα, µας έχει
παρασύρει σε µια οικονοµετρία και ξεχνάµε ότι ο ορυκτός πλού-
τος σηµαίνει και γεωπολιτική ζώνη επιρροής, σηµαίνει και εθνική
εξωτερική πολιτική, σηµαίνει και πράγµατα άυλα, αλλά πολύ ση-
µαντικά, τα οποία αν χαθούν, κύριε Υπουργέ, µέσα από την πο-
λιτική σας –και δεν αµφιβάλλουµε για την πατριωτική ακτίνα της
δικής σας πολιτικής, αλλά ανησυχούµε για την εξακτίνωση προς
τα έξω των µηνυµάτων τα οποία στέλνετε ως Κυβέρνηση- αν
χαθεί αυτό το πλεονέκτηµα το γεωστρατηγικό της χώρας για ευ-
τελή και µικρά, πρέπει να ξέρετε ότι µε τα µικρά µπορεί να σώ-
σετε το τώρα, αλλά να καταδικάσετε το µέλλον. Κάτι τέτοιο έχετε
κάνει και µε την υπογραφή του µνηµονίου και αυτό διαχειριζό-
µαστε σε αυτήν την Αίθουσα επί µήνες και εάν η επιµήκυνση έχει
και άλλους όρους –είναι της εβδοµάδος το θέµα- πολύ φοβού-
µαστε, για πολλά χρόνια ακόµα.

Έχετε, λοιπόν, ευθύνη, αφού το υπογράψατε και έχετε και
εσείς γιατί συµφωνήσατε –βλέπω, όµως, ότι η συγγνώµη έχει
πάρει τη θέση της πολιτικής κωλοτούµπας, αλλά δεν είναι η ώρα
να το συζητήσουµε εδώ- έχετε ευθύνη, λοιπόν κύριοι της Κυ-
βέρνησης ….

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Οι Ευρωβουλευτές σας τι ψή-
φισαν;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ξέρετε πολύ καλά τι ψη-
φίσατε. Μη φωνάζετε. Μη δηµιουργείτε τεχνητές κρίσεις, συνά-
δελφοι του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, για να αποσείσετε
από πάνω σας αυτή τη σκόνη της υπερψήφισης.

Αυτό αφήστε το, κύριε συνάδελφε. Αφήστε το να το κρίνουν οι
πολίτες. Θα τα πούµε άλλη ώρα. Πείτε τουλάχιστον ότι αυτό που
εµείς λέγαµε, τώρα το αποδέχεστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Οι Ευρωβουλευτές σας τι ψή-
φισαν στην Ευρωβουλή;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Προχωράµε παρακάτω.
Έχετε λοιπόν υποχρέωση να εκµεταλλευτείτε τον ορυκτό πλούτο

της χώρας, να το κάνετε ζήτηµα µεγάλης κουβέντας σ’ αυτή τη
Βουλή. Θα έχετε όλες τις δυνάµεις δίπλα σας, γιατί κανείς δεν
µπορεί να διαφωνήσει.

Και για να µείνω στο γράµµα της επίκαιρης επερώτησης, θέλω
να πω ότι ο ορυκτός πλούτος είναι ο ενεργειακός πλούτος, είναι
τα αδρανή υλικά, που είναι πάρα πολλές θέσεις εργασίας -έστω
και αν η οικοδοµή έχει καταπέσει αυτή την ώρα- είναι οι υδρο-
γονάνθρακες, είναι γενικότερα το ενεργειακό παιχνίδι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έτσι λοιπόν έχετε σοβαρότατα ελλείµµατα πολιτικής σ’ όλους
αυτούς τους τοµείς και δεν δικαιολογείστε, γιατί κάποια από
αυτά τα βρήκατε έτοιµα στο συρτάρι. Παραδείγµατος χάριν, τον
Κώδικα των µεταλλευτικών και των λατοµικών εργασιών τον βρή-
κατε, κύριε Υπουργέ. Τον βρήκε το Υπουργείο σας και δεν τον
έχετε ακόµα υλοποιήσει. Τα εκατοντάδες, τα χιλιάδες λατοµεία
µαρµάρου, σχιστολίθου, άµµου και χαλικιού σ’ όλη την Ελλάδα
είναι παράνοµα µε βάση την ευρωπαϊκή νοµοθεσία, πολλά δε από
αυτά βρίσκονται µέσα σε περιοχές «NATURA» και κινδυνεύουν
ακόµα και ιδιοκτησίες.

Χρειάζεται πολλή σοφία για να υλοποιήσετε κάτι το οποίο βρή-
κατε έτοιµο; Όχι. ∆εν το κάνετε όµως. Επαίρεστε και υπερηφα-
νεύεστε εδώ για το φορέα υδρογονανθράκων. Εδώ απεκαλύφθη
-και το είπατε και εσείς- ότι ξέρετε πού είναι ο ορυκτός πλούτος
και των υδρογονανθράκων και ο στερεός και ο ενεργειακός. Τα
ξέρετε. Τα ξέρουµε. Εναπόκειται στην πολιτική ευθύνη να πά-
ρετε τις δικές σας αποφάσεις.

Όλος αυτός ο βερµπαλιστικός διάλογος που διατρέχει την κοι-
νωνία για όλα αυτά τα ζητήµατα, µαζί µε τις όποιες δηµοσιο-
γραφικές ή µη αποκαλύψεις που έχουν περιεχόµενο ενδε-
χοµένως, πρέπει να γίνουν πολιτική και µέχρι τώρα πολιτική επ’
αυτού δεν βλέπουµε. Και όταν δεν βλέπουµε πολιτική, δεν βλέ-
πουµε και αποτελεσµατικότητα. Και όταν δεν έχουµε αποτελε-
σµατικότητα, πρέπει να ξέρετε ότι θα µείνετε στην ιστορία ως
Κυβέρνηση του µνηµονίου και των µεταµνηµονιακών διαπιστώ-
σεων. Αυτό όµως δεν φτάνει ούτε για την υστεροφηµία σας ούτε
για τον τόπο.

Κλείνω, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, για να µην κάνω και εγώ κα-
τάχρηση, αποφεύγοντας την περαιτέρω συζήτηση για την εξω-
τερική πολιτική, γιατί έρχεται σοβαρότερη κουβέντα µέσα στο
µήνα και λέγοντάς σας το εξής.

Έχετε πολύ µεγάλη ευθύνη µ’ αυτό που έχετε δηµιουργήσει
µέσα στη δύσκολη οικονοµική κατάσταση την οποία παραλάβατε
ως Κυβέρνηση. Έχετε ευθύνη να παράγετε νέο πλούτο. ∆εν κά-
νετε επενδύσεις, ψηφίζετε νόµους fast track που δεν έχουν κα-
νένα αντικείµενο, γιατί δεν είστε ικανοί να διαπραγµατευτείτε µε
τους µεγάλους επενδυτές.

Εσείς, πριν γίνετε κυβέρνηση, στην προεκλογική περίοδο –και
µάλιστα στην έναρξη της προεκλογικής περιόδου- πυροβολή-
σατε και «δολοφονήσατε» ουσιαστικά τον αγωγό Μπουργκάς-
Αλεξανδρούπολη. Αν δεν το θυµάστε, παρακαλώ να δείτε την
οµιλία του σηµερινού Πρωθυπουργού στην Αλεξανδρούπολη,
στην έναρξη της προεκλογικής περιόδου, τον Σεπτέµβριο του
2009, για να καταλάβετε ότι η πολιτική την οποία ακολουθείτε σ’
ένα βαθµό ήταν προδιαγεγραµµένη.

∆ιορθώστε τα αυτά λοιπόν µε την πολιτική σας, αξιότιµε κύριε
Υπουργέ, µε τη δεξιότητα που έχετε, όχι µόνο τη λεκτική, αλλά
και της αποτελεσµατικότητας. Μπορείτε να το κάνετε για να ισο-
φαρίσετε τα άλλα πολύ σοβαρά µειονεκτήµατα µιας πολιτικής
που αρχίζει πια και φαίνεται σαν το διαφανές γυαλί και ραγίζει
δυστυχώς µπροστά στους πολίτες. Και αυτό δεν έχει µεγάλη ση-
µασία τόσο για το αν εσείς αύριο δεν θα είστε κυβέρνηση αυτού
του τόπου, αλλά έχει για το γεγονός του τι θα αφήσετε πίσω για
να κληρονοµήσει η επόµενη κυβέρνηση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κωνσταντίνο Μαρκόπουλο.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννης Ζιώγας, Βουλευτής Α’
Θεσσαλονίκης.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πριν εξήντα
χρόνια ένας Έλληνας επιστήµονας, ο ∆ηµήτρης Μπάτσης, στο
βιβλίο του «Η βαριά βιοµηχανία στην Ελλάδα» αποκάλυψε, τεκ-
µηρίωσε την ύπαρξη του πολύτιµου ορυκτού πλούτου της
χώρας, καταρρίπτοντας το ιδεολόγηµα της ελληνικής άρχουσας
τάξης περί Ψωροκώσταινας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο αδικοχαµένος ∆ηµή-
τρης Μπάτσης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Για την υπεράσπιση της αλήθειας και γιατί
ήταν κοµµουνιστής, η εγχώρια πλουτοκρατία τον εκτέλεσε µαζί
µε τους συντρόφους του, Μπελογιάννη, Αργυριάδη και Καλού-
µενο. Το βιβλίο αυτό παραµένει επίκαιρο όσο ποτέ.

Το τελευταίο διάστηµα κλιµακώνεται η δραστηριότητα στη λε-
κάνη της Ανατολικής Μεσογείου σε ό,τι αφορά στην αναζήτηση
και στην εκµετάλλευση υδρογονανθράκων. Οι εκατέρωθεν δη-
λώσεις και αντεγκλήσεις ανάµεσα στους διεκδικητές των υπαρ-
κτών ή πιθανών κοιτασµάτων σε µια περιοχή όπου συγκε-
ντρώνονται ορισµένα από τα πιο σύνθετα ζητήµατα που έχει γεν-
νήσει ή συντηρεί η ιµπεριαλιστική επιθετικότητα, όπως το µεσα-
νατολικό, το κυπριακό, η στοχοποίηση του Ιράν και οι σχέσεις
Ελλάδας-Τουρκίας, κάνουν ακόµα πιο σύνθετο το κουβάρι των
ανταγωνισµών.

Η ελληνική Κυβέρνηση, στο πλαίσιο της στρατηγικής συµµα-
χίας που οικοδοµεί εδώ και περίπου έναν χρόνο µε το Ισραήλ,
έχει συµφωνήσει, µεταξύ άλλων, να αποτελέσει η χώρα µας την
πύλη εισόδου του ισραηλινού φυσικού αερίου προς τις χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µέσω υποθαλάσσιου αγωγού που θα
διαπερνά την περιοχή Ισραήλ-Κύπρου. Η Ελλάδα δεν έχει συνά-
ψει συµφωνία για την οριοθέτηση της ΑΟΖ (Αποκλειστικής Οικο-
νοµικής Ζώνης) µε την Κύπρο, καθώς υπάρχουν οι τουρκικές
αντιρρήσεις για το Καστελόριζο. Αφ’ ενός δεν αναγνωρίζει την
υφαλοκρηπίδα στο Καστελόριζο, αφ’ ετέρου διεκδικεί την υφα-
λοκρηπίδα του ψευδοκράτους.

Μέσα σ’ ένα περιβάλλον σαν κι αυτό, η ελληνική Κυβέρνηση
προχώρησε πριν από µερικές µέρες, στις 21 ∆εκέµβρη, στη δη-
µοσιοποίηση του νοµοσχεδίου για την ίδρυση φορέα έρευνας
υδρογονανθράκων. Ταυτόχρονα, προσανατολίζεται στα σενάρια
της ελληνοτουρκικής συνεκµετάλλευσης, αφού για να δώσει δι-
καιώµατα έρευνας και εκµετάλλευσης η Κυβέρνηση πρέπει
πρώτα να ορίσει ΑΟΖ, δυναµιτίζοντας το δικαίωµα στην άµυνα,
αφού πρόκειται για περιοχές που ανήκουν στην Ελλάδα, µε βάση
τους ισχύοντες κανόνες του διεθνούς δικαίου (Σύµβαση για το
∆ίκαιο της Θάλασσας, 1982).

Η σηµερινή ελληνική Κυβέρνηση δεν πρωτοτυπεί βέβαια. Βα-
δίζει στο γνώριµο δρόµο που χάραξαν οι προηγούµενες, µε ση-
µαντικούς σταθµούς τις «γκρίζες ζώνες» και τις µυστικές
συζητήσεις για πλήρη αποστρατικοποίηση των ∆ωδεκανήσων
µετά τα γεγονότα στα Ίµια, τη Συµφωνία της Μαδρίτης, την
ενεργό συµµετοχή της χώρας στη νέα δοµή του ΝΑΤΟ. Μέσα σ’
αυτό το πλαίσιο ενεργοποιήθηκαν ήδη από το 2006 οι οδηγίες
του ΝΑΤΟ που απαγορεύουν στην ουσία τις πτήσεις ελληνικών
πολεµικών αεροσκαφών πάνω από τα ελληνικά νησιά ανατολικά
του 25ου µεσηµβρινού, από τη Λήµνο µέχρι τη Ρόδο και το Κα-
στελόριζο.

Όµως η σηµερινή Κυβέρνηση ξεπέρασε κάθε προηγούµενη σε
βηµατισµό σ’ αυτόν τον κατήφορο και γι’ αυτό άλλωστε έλαβε
και δηµόσιες ευχαριστίες του Γενικού Γραµµατέα του ΝΑΤΟ.
Στην ουσία, η Κυβέρνηση φέρει ιστορική ευθύνη για την απε-
µπόληση των κυριαρχικών δικαιωµάτων στο Αιγαίο, τα οποία πε-
ριλαµβάνουν και τα δικαιώµατα εξόρυξης των πλουσίων
πετρελαϊκών κοιτασµάτων, µε την αποδοχή της σύστασης ανω-
τάτου συµβουλίου συνεργασίας Ελλάδας-Τουρκίας και τη δρο-
µολόγηση της συνεκµετάλλευσης των κοιτασµάτων πετρελαίου,
που κατοχυρώνει την ισότιµη συµµετοχή της Τουρκίας και δια-
σφαλίζει τη µερίδα του λέοντος σε αµερικανικούς και βρετανι-
κούς ενεργειακούς οµίλους.

Η συµµετοχή πρόσφατα του κ. Παπανδρέου σε µια αµιγώς
εσωτερικού χαρακτήρα σύσκεψη των τούρκων πρεσβευτών στην
Τουρκία, υπό τον κ. Ερντογάν, δεν µας γεµίζει απλώς ανησυχίες.
Επιβεβαιώνει ότι η Κυβέρνηση έχει ήδη κάνει το µεγάλο, το επι-
κίνδυνο για τον ελληνικό λαό βήµα, που σηµαίνει ότι όσον αφορά

στην πολιτική της, οι αµφισβητήσεις από την Τουρκία κυριαρχι-
κών δικαιωµάτων και οι «γκρίζες ζώνες» µπαίνουν γι’ αυτήν σε
δεύτερη µοίρα. Και πάνω απ’ όλα φέρνει το εξής µήνυµα, ότι οι
κυβερνήσεις των δύο χωρών για ένα πράγµα ενδιαφέρονται: να
εξασφαλίσουν στους µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους, στις
αστικές τάξεις των δύο χωρών πλούσια κερδοφορία, σε βάρος
βεβαίως και των δύο λαών, πράγµα που σηµαίνει ότι σηµαντικές
πλουτοπαραγωγικές πηγές της χώρας, όπως είναι το πετρέλαιο,
το φυσικό αέριο και ο ορυκτός πλούτος, παραδίδονται στις πο-
λυεθνικές και µάλιστα αδιαφορώντας πλήρως τόσο για τα πραγ-
µατικά σύνορα της χώρας όσο και για τις οξύτατες αντιθέσεις
στην περιοχή. Η όποια συµφωνία έγινε, όταν θα αναγγελθεί ση-
µαίνει ότι η Ελλάδα µπαίνει πολύ βαθιά στις οξύτατες αντιθέσεις
στην περιοχή, που πολλές φορές λύνονται όχι µόνο µε τον οικο-
νοµικό πόλεµο αλλά και µε τα όπλα.

Η συγκεκριµένη στάση της ελληνικής Κυβέρνησης αποδίδεται
συχνά, όπως και παλιότερα, σαν αποτέλεσµα της ενδοτικότητάς
της στις υπαρκτές πιέσεις Τουρκίας και Ηνωµένων Πολιτειών.
Πρόκειται για ένα αποπροσανατολιστικό σχήµα, που συσκοτίζει
την ευθύνη της ελληνικής αστικής τάξης και την ενεργό συµµε-
τοχή της στην προώθηση ιµπεριαλιστικών σχεδίων για τον έλεγχο
της ευρύτερης περιοχής. ∆εν πρόκειται για τη λογική της υπο-
τέλειας αλλά για ενεργό προώθηση συµφερόντων της αστικής
τάξης, προώθηση που αξιοποιεί µε την ίδια ευκολία τον εθνικι-
σµό και τον κοσµοπολιτισµό, το φόβητρο του πολέµου και την
πατριδοκαπηλία.

Στον ίδιο αστερισµό κινούνται οι ψευδεπίγραφες καταγγελίες
της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΛΑΟΣ κατά της τουρκικής επιθε-
τικότητας, αλλά και του ΣΥΝ, που µιλά για θάλασσα ειρήνης
χωρίς σαφή θέση για την οριοθέτηση της Αποκλειστικής Οικο-
νοµικής Ζώνης και της υφαλοκρηπίδας.

Ο κίνδυνος για τη διασφάλιση των κυριαρχικών δικαιωµάτων
για τη διατήρηση της ειρήνης στην περιοχή δεν προέρχεται µόνο
από την τουρκική αστική τάξη. Στο στόχαστρο του λαϊκού κινή-
µατος πρέπει σταθερά να βρίσκονται και η ελληνική αστική τάξη,
το ΝΑΤΟ, το Ισραήλ, το σύνολο των ιµπεριαλιστικών κέντρων. Το
σύνολο των εξελίξεων αποδείχνει ότι τόσο η υπεράσπιση της ει-
ρήνης, όσο και των κυριαρχικών δικαιωµάτων, περνάει µέσα από
τον ίδιο δρόµο, από την ανατροπή της εξουσίας των µονοπω-
λίων, την αποδέσµευση από τις λυκοσυµµαχίες, µε την κατά-
κτηση της λαϊκής εξουσίας.

Η εργατική τάξη και τα λαϊκά στρώµατα έχουν και χρέος και τη
δύναµη να αντιταχθούν και να εµποδίσουν την υλοποίηση των
επικίνδυνων σχεδιασµών για την παραχώρηση του ενεργειακού
πλούτου του Αιγαίου στα µονοπώλια και την εκχώρηση κυριαρ-
χικών µας δικαιωµάτων. Η λαϊκή συµµαχία για λαϊκή εξουσία και
οικονοµία, αποδεικνύεται µονόδροµος για να υπάρξει αξιοποί-
ηση των πλουτοπαραγωγικών πόρων της χώρας προς όφελος
του λαού, αλλά και για τη διασφάλιση των κυριαρχικών δικαιω-
µάτων και της ειρήνης στην περιοχή.

Η ανάπτυξη της αντιιµπεριαλιστικής πάλης των λαών της Ελ-
λάδας και της Τουρκίας κατά της εξουσίας των µονοπωλίων του
ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, είναι ο µόνος δρόµος για να
δυναµώσει η φιλία των λαών για σταθερά σύνορα, για ειρήνη και
ισότιµη συνεργασία, για να καθορίσουν προς όφελός τους τις
εξελίξεις.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πέντε είναι τα κύρια µέταλλα της
τεχνολογίας και πέντε είναι τα δευτερεύοντα. Ξέρετε πόσα υπάρ-
χουν στο υπέδαφος της χώρας; Σχεδόν όλα. Όσον αφορά στις
επενδύσεις ιδιωτών µεταλλειοκτητών, όλον τον περασµένο αιώνα
έδωσαν δείγµα γραφής, το πώς εννοούν την επιχειρηµατική τους
δράση, αυτό που λέµε δράση της αγοράς: Ληστρική, ανορθολο-
γική εκµετάλλευση µε συνέπεια τα τεράστια οικολογικά προβλή-
µατα, τον βιασµό της φύσης και της υγείας των εργαζοµένων.
Αυτός ήταν και παραµένει ο δικός σας δρόµος, το δικό σας µο-
ντέλο ανάπτυξης: ΠΕΣΙΝΕ, ΜΠΟ∆ΟΣΑΚΗΣ, TVΧ GOLD, για να
µην αναφερθούµε στην Ουγγαρία βέβαια, δυστυχώς, σε διεθνή
οικολογικά εγκλήµατα, κόλπο του Μεξικού.

Ο νέος σωτήρας της περιοχής στη Χαλκιδική, στο πλαίσιο της
πράσινης ανάπτυξης, «Ελληνικός Χρυσός ΑΕ» διεκδικεί νέες εξο-
ρυκτικές δραστηριότητες για απόληψη χρυσού µε εκχύλιση µε
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κυανιούχα διαλύµατα, παρά τις έντονες ενστάσεις όλης της επι-
στηµονικής κοινότητας της περιοχής, παρά την αντίθεση του
Συµβουλίου Περιβάλλοντος του Αριστοτελείου Πανεπιστηµίου,
κ. Μιχάλη ∆εγκλερή, των τοπικών συλλόγων, των επιστηµόνων
του Αριστοτέλειου Πανεπιστηµίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε και ευχαριστώ για την ανοχή σας.
Εµείς προβάλλουµε στο λαό τη θέση ότι ο ορυκτός πλούτος,

τα µεταλλεία, η εξόρυξη, η απόληψη, το προϊόν, όλες οι πλου-
τοπαραγωγικές πηγές πρέπει να είναι λαϊκή δηµόσια περιουσία.
Πανεθνικός σχεδιασµός αξιοποίησης όλων των παραγωγικών δυ-
νατοτήτων και παραγωγικού δυναµικού της χώρας: επιστηµονι-
κού, τεχνικού και εργατικού.

Η χρήση κυανιούχων, για την απόληψη χρυσού, θα αποτελέ-
σει, κύριε Υπουργέ, περιβαλλοντικό και κοινωνικό έγκληµα στην
περιοχή.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Ιω-

άννη Ζιώγα.
Παρακαλείται η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Συνασπι-

σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πα-
σχαλίδου, Βουλευτής της Β’ Θεσσαλονίκης, να λάβει το λόγο.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριοι συνάδελφοι, τα θέµατα της ενέργειας για µία χώρα,
είναι µείζονος σηµασίας. Και όταν αυτή η χώρα κατέχει µία ιδι-
αίτερη γεωπολιτική θέση, όπως είναι η Ελλάδα, τότε µπορούµε
να συζητούµε ίσως και για απαξιωτικές πολιτικές στον ενεργει-
ακό τοµέα, που αποσκοπούν σε πολύ συγκεκριµένες µεθοδεύ-
σεις. Μία χώρα που µπορεί να έχει δικό της ορυκτό και
γεωθερµικό πλούτο -και να συµπληρώσω και τις Ανανεώσιµες
Πηγές Ενέργειας- και δεν τα εκµεταλλεύεται, ώστε να καλύψει
τουλάχιστον ένα µέρος της ενέργειας που χρειάζεται, αν όχι να
είναι αυτάρκης, τότε οι πολιτικές σκοπιµότητες υπερισχύουν. Και
η πολιτική αφέλεια ή ανικανότητα δεν µπορούν να καλύψουν,
αυτά που προανέφερα.

Έτσι φθάσαµε σήµερα να γίνονται ακόµα και στα Μέσα Μαζι-
κής Ενηµέρωσης, καθηµερινά διάφορες συζητήσεις. Αλλά το πιο
σηµαντικό είναι συζητήσεις που γίνονται για τη συνεκµετάλλευση
στο Καστελόριζο και η µη οριοθέτηση της Ελληνικής Αποκλει-
στικής Οικονοµικής Ζώνης.

Όλα τα προηγούµενα που δεν έχουν διευθετηθεί βάσει του δι-
καίου της θάλασσας είναι αποτελέσµατα πολιτικών επιλογών των
εναλλασσόµενων κυβερνήσεων και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆η-
µοκρατίας. Αν οι πολιτικές των κυβερνήσεων ήταν στην κατεύ-
θυνση διασφάλισης των εθνικών µας συµφερόντων, χωρίς αυτό
να ελλοχεύει άλλους κινδύνους, θα είχαν εδώ και χρόνια δροµο-
λογηθεί λύσεις για µείζονα ζητήµατα εξωτερικής πολιτικής που
είναι άµεσα συνδεδεµένα –εκτός των άλλων- µε ζητήµατα οικο-
νοµικής πολιτικής και σε συνθήκες γενικευµένης κρίσης η λύση
τους είναι καίριας σηµασίας και για τη χώρα και για τους πολίτες.

Ποιες είναι οι προοπτικές για ανακάλυψη υδρογονανθράκων
στο µέλλον για τη χώρα µας; Οι έρευνες µέχρι σήµερα οδήγησαν
σε επιτυχίες, οι οποίες δεν ήταν βέβαια εντυπωσιακές, αλλά ήταν
θετικές παρά τις αδυναµίες της ερευνητικής προσπάθειας στο
παρελθόν και παρά το ότι πετρελαιοπιθανές περιοχές της χώρας
έχουν παραµείνει ανεξερεύνητες, κατά τα όσα αναφέρουν οι ει-
δικοί επιστήµονες.

Από τα επιστηµονικά ευρήµατα των ερευνών της περιόδου
1939-2005 υπάρχουν αποδείξεις, όπως εκτιµούν οι ειδικοί, για
την ύπαρξη συγκεντρώσεων υδρογονανθράκων σε διαφορετικές
περιοχές της χώρας από γεωτρήσεις και από επιφανειακές εµ-
φανίσεις υδρογονανθράκων που υποδηλώνουν ότι υπάρχει ή
υπήρχε πετρέλαιο στο βάθος. Όµως, αυτό θέλει µια άλλη δια-
χείριση. Θέλει ένα εθνικό σχέδιο και όχι βεβιασµένες κινήσεις
που οδηγούν σε εκχωρήσεις δηµόσιου πλούτου που πιθανά σε
µεγαλύτερη έκταση υπάρχει από αυτά που γνωρίζουµε και αυτά
εκχωρούνται σε ξένους επενδυτές.

Η επερώτηση του ΛΑΟΣ αναφέρεται µεν στην ύπαρξη ορυκτού
και γεωθερµικού πλούτου που θα µπορούσε να συµβάλλει στην

ενεργειακή επάρκεια ενδεχοµένως, αλλά η προσέγγιση που γί-
νεται είναι µε όρους αγοράς, αφού αναφέρεται στο κοµµάτι των
επενδύσεων –που αναφέρθηκα πιο πριν- χωρίς καµµία µα καµ-
µία αναφορά στο δηµόσιο χαρακτήρα που θα πρέπει να έχει η
όποια εκµετάλλευση, εξόρυξη, διαχείριση, διάθεση και φυσικά
απουσιάζει πλήρως το κοµµάτι της προστασίας του περιβάλλο-
ντος, ακόµη και περιοχές NATURA και ο κοινωνικός έλεγχος.

Ενώ θα µπορούσε εδώ και χρόνια η πολιτική των κυβερνήσεων
να είχε επενδύσει στα σηµαντικά, κατά τις έρευνες του ΙΓΜΕ,
γεωθερµικά πεδία, τα οποία θα µείωναν την εξάρτηση από το
βρώµικο λιγνίτη στην παραγωγή ενέργειας, θα µπορούσαν να
συµβάλλουν στον αγροτικό τοµέα, θερµοκήπια, ξηραντήρια, ψυ-
γεία και άλλα, την αφαλάτωση του νερού στα νησιά που έχουν
πρόβληµα πόσιµου νερού, αλλά έχουν γεωθερµικά πεδία, όπως
και στην ψύξη και θέρµανση των κτηρίων, δεν έδωσε η εκάστοτε
κυβερνητική πολιτική τη βαρύτητα που έπρεπε και δεν επένδυσε
σε έναν φυσικό πλούτο που µπορούµε να τον εντάξουµε µε ορθή
πάντα διαχείριση στην πράσινη ανάπτυξη.

Τα γεωθερµικά πεδία στη χώρα µας θα έπρεπε να διέπονται
από ένα καθεστώς διαχείρισης ενός ενιαίου φορέα που η επι-
στηµονική κοινότητα, το ΙΓΜΕ, το δηµόσιο, οι Οργανισµοί Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης να µπορούν να τα αξιοποιούν προς όφελος
της κοινωνίας. Φυσικά, ο τρόπος που θα χρησιµοποιηθεί η γεω-
θερµική ενέργεια πρέπει να γίνεται στο πλαίσιο των τοπικών ανα-
γκών, ώστε να λειτουργεί θετικά παράγοντας πιο καθαρή
ενέργεια, εξυπηρετώντας τους πολίτες και τις δραστηριότητές
τους και επιπλέον εξοικονοµώντας και χρήµατα.

Επίσης, µπορεί σε ορισµένες περιπτώσεις να εφαρµόζεται η
επανεισαγωγή αέριας φάσης, η οποία βέβαια ελαχιστοποιεί στο
έπακρο και την έκλυση εκποµπών διοξειδίου του άνθρακα. Γι’
αυτό λέµε ότι µπορούµε να εντάξουµε το γεωθερµικό πεδίο στην
πράσινη ανάπτυξη.

Το ΥΠΕΚΑ έχει αναρτήσει στην ιστοσελίδα του µια προκήρυξη.
Τι λέει αυτή η προκήρυξη; ∆ιεθνής διαγωνισµός για εκµίσθωση
δικαιωµάτων έρευνας, γεωθερµίας, µε ανοικτό πλειοδοτικό δια-
γωνισµό σε τέσσερις µη ερευνηµένες περιοχές. Ποιες θα είναι
οι ασφαλιστικές δικλίδες, κύριε Υπουργέ, ώστε να µπορεί το δη-
µόσιο να έχει τον έλεγχο και να παρεµβαίνει διασφαλίζοντας την
ορθή διαχείριση και να ωφελείται από την εκµετάλλευση της
πλουτοπαραγωγικής περιοχής;

Θα πρέπει να µας απαντήσετε, διότι το δελτίο Τύπου στις 23
Νοέµβρη του 2010 από την ιστοσελίδα του ΥΠΕΚΑ δεν αναφέ-
ρει τίποτα για την περαιτέρω διαχείριση των γεωθερµικών πε-
δίων και τη διασφάλιση του δηµόσιου οφέλους.

Το ΙΓΜΕ και τα πανεπιστήµια δεν θα έχουν κανένα ρόλο και µε
διαδικασίες fast track θα περάσει δηµόσιος πλούτος στα χέρια
επενδυτών. Μπορείτε να το κάνετε, χωρίς τη συγκατάθεση του-
λάχιστον της Εθνικής Αντιπροσωπείας; Είναι άλλη µια πράξη
«αποφασίζετε και πράττετε» βάσει των όρων του µνηµονίου;

Όσα αφορούν την εκµετάλλευση της εταιρείας χρυσού στην
βόρεια Χαλκιδική τα οφέλη βάσει µελετών θα είναι υπέρ του
επενδυτή. Η βόρεια Χαλκιδική µε την τεράστια επένδυση και τις
εξορύξεις θα καταστραφεί.

Το ΥΠΕΚΑ προσπαθεί, ενώ έχει ενάντιά του την επιστηµονική
κοινότητα και τους πολίτες, να πει ότι αυτή η ολοκληρωτική κα-
ταστροφή για το περιβάλλον και για την υγεία των κατοίκων της
περιοχής και των δραστηριοτήτων θα διασφαλιστεί, διότι θα τη-
ρηθούν οι όροι της µελέτης περιβαλλοντικών επιπτώσεων. Πά-
ντως κάθε εβδοµάδα εκεί είναι το ΥΠΕΚΑ.

Όλοι γνωρίζουµε πως στόχος της εκάστοτε εταιρείας που
επενδύει είναι η υψηλότερη κερδοφορία. Η µέχρι τώρα διαχεί-
ριση της εταιρείας «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ Α.Ε.» µας έπεισε ότι
δεν έχει τηρήσει τους κανόνες υγιεινής και ασφάλειας ούτε για
την περιοχή, ούτε όµως και για τους ίδιους τους εργαζόµενους.

Αυτό που χρησιµοποιεί τώρα ως επιχείρηµα είναι ότι θα δηµι-
ουργηθούν θέσεις εργασίας, οι οποίες όλοι γνωρίζουµε πώς θα
διέπονται εκτός των άλλων από τις επιχειρησιακές συµβάσεις και
θα καταπατούν τα δικαιώµατα των εργαζοµένων, ενώ θα βρί-
σκονται στις στοές των ορυχείων, χωρίς υγιεινή, χωρίς ασφά-
λεια, µε µισθούς πείνας και µε µια ανεπανόρθωτη καταστροφή
στη βόρεια Χαλκιδική.
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Η Ελλάδα δεν είναι Ελντοράντο. Υπάρχει, βέβαια, από ό,τι φαί-
νεται ο ανεκµετάλλευτος ορυκτός πλούτος, ο οποίος µπορεί να
αξιοποιηθεί µε περαιτέρω έρευνα πανεπιστηµίων και αρµόδιων
φορέων στη βάση ενός εθνικού µεσοµακροπρόθεσµου σχεδια-
σµού και προγραµµατισµού.

Σε κάθε περίπτωση αυτή η εκµετάλλευση θα πρέπει να γίνεται
στη βάση των πραγµατικών αναγκών προς όφελος των τοπικών
κοινωνιών, του εθνικού συµφέροντος και στο πλαίσιο που επι-
βάλλει η οικολογική ισορροπία και η προστασία του περιβάλλο-
ντος.

Η όποια άνευ όρων εκχώρηση σε µεγάλους επενδυτές στο
όνοµα της ανάπτυξης υποθηκεύει για άλλη µια φορά το µέλλον
της χώρας και τους πολίτες της. Κύριοι της Κυβέρνησης, δεν
έχετε κανένα δικαίωµα να το κάνετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου.

Εισερχόµεθα στον κύκλο των δευτερολογιών.
Το λόγο έχει για δευτερολογία ο κ. Κυριάκος Βελόπουλος.
Ορίστε, κύριε Βελόπουλε, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν είναι εδώ ο συνάδελφος ο κ. Πρωτόπαπας, αλλά θα ήθελα

να πω κάτι που για µένα είναι ορισµός ζωής. ∆εν είναι κακό να
µην ξέρεις κάτι. Κακό είναι να νοµίζεις ότι ξέρεις. Το χειρότερο
από όλα, κύριοι συνάδελφοι –το εννοώ αυτό- είναι ότι εάν δεν ξέ-
ρεις, ρωτάς τον Υπουργό.

Ήρθε ο κ. Πρωτόπαπας εδώ και δεν ήξερε τι του γινόταν.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

Κύριε Υπουργέ, ζητώ συγγνώµη. Εάν δεν γνωρίζεις και είσαι
εκπρόσωπος ενός κόµµατος, ρωτάς τον Υπουργό σου, να σου
δώσει µια κατεύθυνση. ∆εν υπάρχει πιο απλό πράγµα. Εκτέθηκε
ο άνθρωπος, γιατί δεν ήξερε.

Επειδή εγώ απαντώ δια των επιχειρηµάτων, θα περίµενα από
τον κ. Πρωτόπαπα σήµερα, κύριε Υπουργέ, να µου πει γιατί η
εταιρεία αγόρασε 9.500.000 ευρώ την Χαλκιδική και σήµερα
κάνει περίπου 10.000.000.000 η χρηµατιστηριακή της αξία; Γιατί
πούλησε το ΠΑΣΟΚ την εταιρεία πριν από επτά χρόνια µε
9.500.000 και σήµερα κάνει περίπου 10.000.000.000 ευρώ;

Θα περίµενα να µου πει ο κ. Πρωτόπαπας –γιατί έχει απόλυτο
δίκιο- σχετικά µε αυτά που ανέφερε ότι είπε ο Πρωθυπουργός
στον κ. Ερντογάν. Είπε κάτι. Εγώ δεν διαφωνώ. Έθεσε –λέει-
θέµα Πατριαρχείου. Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, τι µε προβληµατί-
ζει; Με προβληµατίζει ότι δεν παρακολουθείτε τις εξελίξεις. Ο
ίδιος ο Πατριάρχης, κύριε Υπουργέ, την ώρα που έλεγε το «Εν
Ιορδάνη Βαπτιζοµένου» σταµάτησε επί έξι λεπτά για να ακουστεί
ο Ιµάµης, για να µην υπάρχει πρόβληµα!

Άρα, κάποια στιγµή ας είµαστε περισσότερο εγκρατείς. ∆εν
θα πω σοβαροί. Εγώ δεν µπαίνω στο λεξιλόγιο του κ. Πρωτό-
παπα. Πρέπει να είµαστε λίγο σοβαροί.

Επίσης, είπε για τον αγωγό Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη.
Κύριε Υπουργέ, µιλήσαµε κατ’ ιδίαν. Σας το είπα πριν από πέντε
µήνες. Ο αγωγός θα γίνει, όχι γιατί το θέλετε εσείς, όχι γιατί το
πετύχατε εσείς, αλλά γιατί ο Μπορισόφ θα γίνει Πρόεδρος της
Βουλγαρίας, θα µπουν οι σοσιαλιστές επάνω, συµφώνησαν να
µπουν αµερικανικές εταιρείες και θα γίνει ο αγωγός. Μη λέµε
εδώ µέσα πράγµατα που δεν ισχύουν.

Και να πάµε και σε κάτι άλλο, γιατί οι αµαρτίες του ΠΑΣΟΚ
είναι πολλές και θα σας τις πω τώρα.

Κύριοι συνάδελφοι, το 2003 η Ελλάδα είχε ογδόντα ένα τό-
νους χρυσού αποθέµατα στην Τράπεζα της Ελλάδος. Πούλησε
είκοσι τόνους χρυσού χωρίς να κρατήσει κανέναν η Κυβέρνησή
σας, µαζί µε τον κ. Καρατζά, αυτό τον κύριο τον περίεργο. Είκοσι
τόνους χρυσού! Ακούστε µε λίγο. Αφού το πάµε εκεί, θα µε ακού-
σετε: Είκοσι τόνοι χρυσού πουλήθηκαν. Και αν δεν πιστεύετε, η
απάντηση του Υπουργού είναι εδώ. Την καταθέτω στα Πρακτικά,
µαζί µε την απάντηση ότι πουλήθηκαν είκοσι τόνοι χρυσού.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας λέω, λοιπόν, το εξής: Τότε ο χρυσός έκανε 205 δολάρια.
Σήµερα κάνει 1300 δολάρια η ουγκιά. Αυτή την υπεραξία και την

απώλεια χρηµάτων θα την πληρώσει ο Καρατζάς, ο Σηµίτης ή η
«GOLDMAN SACHS» που ήταν πίσω από την πώληση, κύριε
Υπουργέ;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Γιατί κάποια στιγµή πρέπει να τα λέµε όλα εδώ µέσα. Ήρθαµε

εδώ σοβαρά, να µιλήσουµε γι’ αυτά που έχουµε και δεν τα παίρ-
νουµε. ∆ιότι τα παιδιά από πάνω µας ακούν. Είναι δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ, τα οποία ουσιαστικά θα µπορούσαν να πάνε στις
τσέπες των Ελλήνων. Και να µη µου λένε εµένα για Ελντοράντο
και Κατάρ, αυτά τα παραµυθάκια, γιατί ούτε γεωλόγος είναι ο κ.
Πρωτόπαπας ούτε ο ειδικός είναι. ∆εκαπέντε χρόνια δηµοσιο-
γραφικής έρευνας µαζί µε γεωλόγους ανέδειξαν το θέµα. Υπάρ-
χει, λοιπόν, πετρέλαιο, υπάρχει φυσικό αέριο, υπάρχει ουράνιο,
υπάρχει χρυσός. ∆εν υπάρχει πολιτική βούληση, αυτό είναι το
πρόβληµα. Και τα παιδιά επάνω δεν έχουν µέλλον. Και κοροϊ-
δεύουµε τον ελληνικό λαό εδώ µέσα µε ειρωνείες, µε γραφικό-
τητες, µε αριστοφανική διάθεση του κ. Πρωτόπαπα. Σοβαρο-
λογούµε τώρα;

Και συνεχίζω, για να είµαστε σοβαροί: Στις 19 Οκτωβρίου του
2008, ο Τούρκος Αρχηγός του ΓΕΝ, ο Μετίν Ατάτς λέει: «Εκτιµώ
ότι η Ανατολική Μεσόγειος θα καταστεί εστία συγκρούσεων.
Εξαιτίας των πετρελαίων που διαθέτει, θα µετατραπεί σε ένα δεύ-
τερο αραβικό κόλπο. Η Τουρκία πρέπει να επαγρυπνεί και να στα-
µατήσει την Ελλάδα και την Κύπρο». Το είπε. ∆εν απαντήθηκε
ποτέ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Βελόπουλε, οι
καλοί αγορητές σαν εσάς…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ, αλλά…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν χτυπούν το Βήµα.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ο εκνευρισµός είναι έκδηλος,

κύριε Πρόεδρε. Ήρθε εδώ ο κ. Πρωτόπαπας και µας έλεγε αυτά
τα πράγµατα. Πήγε να µας κάνει και γραφικούς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ήρεµα, ήρεµα. Να ενι-
σχύετε µε την ηρεµία σας το επιχείρηµά σας.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είµαστε ήρεµη δύναµη, µε αξιο-
πρέπεια, µε σοβαρότητα, αλλά υπάρχει και όριο στην αλαζονεία
και στην έπαρση.

Το επαναλαµβάνω, κύριε Πρόεδρε και ζητώ συγγνώµη, αλλά
άκουσα πράγµατα τα οποία δεν ευσταθούν. ∆εκαπέντε χρόνια
αγώνα έχω κάνει. Πήγα στο Παρανέστι. Πήγε ο κ. Πρωτόπαπας;
Πήγα εκεί που υπάρχει ουράνιο, έκανα ρεπορτάζ.

Ακούστε, λοιπόν, τι είπε πολιτικός της Κύπρου. Τολµάει να το
πει κανένας από εµάς εδώ µέσα; Ακούστε τι είπε ο κ. Οµήρου
στις αιτιάσεις της Τουρκίας: «Αναιδή, µε ύφος χιλίων πιθήκων και
κατ’ εξοχήν εκπρόσωπο της νεοοθωµανικής νοοτροπίας» χαρα-
κτήρισε τον Νταβούτογλου. Τον είπε «αναιδή».

Αυτό που ακούτε, κύριε Ροντούλη. Αυτό του είπε. Τολµάει κα-
νείς να το πει αυτό εδώ µέσα; Όχι, κύριε Ροντούλη. Είµαστε πολύ
«πολιτισµένοι», ξέρετε, εµείς εδώ σε σχέση µε τους Τούρκους,
άσχετα αν πάνω από την Ακρόπολη πετούν τα F-16 των Τούρ-
κων. Καµµία σηµασία, αν έξω από τη Σούδα µπαίνουν οι Τούρκοι.
Κατά τα άλλα, κάνουµε εξωτερική πολιτική.

Κύριε Υπουργέ, σας το είπα και κατ’ ιδίαν, για να πούµε την
αλήθεια: Ποια πετρέλαια, ποιες εταιρίες; Θα σας πω εγώ ποιες
είναι οι εταιρείες, γιατί κανένας δεν τολµάει να πει ονόµατα εδώ
µέσα. Ακούστε εταιρείες. Ο Ροκφέλερ κατέχει την «EXXON-
STANDARD OIL». Η Βασίλισσα της Ολλανδίας κατέχει την «BP».
Η Βασίλισσα της Αγγλίας κατέχει την «SHELL OIL», ελέγχοντας
το 40% των µετοχών της. Οι Ρότσιλντ κατέχουν την «GOLDMAN
SACHS». Γι’ αυτό δεν µιλάει κανείς εδώ µέσα. ∆ιότι στα χρυσο-
ρυχεία της Χαλκιδικής είναι η «GOLDMAN SACHS» µαζί µε τον
Ρότσιλντ από πίσω. Κανείς δεν µιλάει εδώ µέσα.

Ο Ροκφέλερ, λοιπόν, κατέχει την «JP MORGAN» και όλοι αυτοί
συµπλέκονται και διαδέχονται όλοι µαζί. Άρα, το πετρέλαιο ελέγ-
χεται από συγκεκριµένες εταιρείες, εταιρείες µε τις οποίες συ-
νεργάζεστε εσείς, µε την «GOLDMAN SACHS», κύριε Υπουργέ
-όχι εσείς προσωπικά, αλλά η Κυβέρνησή σας- σε όλες τις δου-
λειές. Όπως και η «LAZARD» είναι εταιρεία του Rothschild. Με
αυτή συνεργάζεται το ΠΑΣΟΚ.

Αντί, λοιπόν, να έρθουµε εδώ και να κάνουµε σοβαρή κουβέ-
ντα, ασχολούµαστε µε τα φληναφήµατα του κάθε εκπροσώπου.
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Και επειδή πολλοί µπορεί να µην µε πιστεύουν, έχω µπροστά µου
ολόκληρους τους πίνακες των εταιρειών του Ρότσιλντ και του
Ροκφέλερ. Τους καταθέτω στα Πρακτικά για να τις µάθουν µερι-
κοί -ναι, κύριε Υπουργέ µου, για να τις µάθουν- για να ξέρουν
ποιοι διοικούν τον τόπο, ποιοι διοικούν τον πλανήτη, όχι την Ελ-
λάδα, για να µην κοροϊδεύουµε κανένα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κλείνοντας, να σας πω ότι στη Χαλκιδική χρηµατοδότες της
ελληνικής κοινοπραξίας είναι οι Ρότσιλντ.

Κάνω λάθος, κύριε Υπουργέ; Οι Ρότσιλντ είναι. Και ποιοι άλλοι,
ξέρετε; Η «DEUTSCHE BANK».

Μάλιστα, κύριοι συνάδελφοι, η «DEUTSCHE BANK». Ποιον κο-
ροϊδεύουµε εδώ µέσα; ∆εν ήθελα να τα πω, υπό ποια έννοια; Τα
αυτονόητα φοβόµαστε να πούµε εδώ µέσα.

Ακούστε αυτή την τραγωδία και κλείνω εδώ. Η µοναδική χώρα
στην Ευρώπη -και ας µε διαψεύσει ο Υπουργός- µε σιδηροχρώ-
µιο και νικέλιο είναι η Ελλάδα. Είναι τα βασικά χαρακτηριστικά
για να παράγεις χάλυβα.

Η Ελλάδα δεν παράγει χάλυβα, κύριοι. Στέλνουµε την πρώτη
ύλη έξω και ξαναπαίρνουµε τον χάλυβα πανάκριβα, για να τα οι-
κονοµούν κάποιοι διαπλεκόµενοι. Αυτή είναι η αλήθεια και την
αλήθεια θα την πρεσβεύουµε και θα την λέµε.

∆εν είναι τυχαίο, δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, ότι όλες οι περιο-
χές που έχουν πλουτοπαραγωγικές πηγές αµφισβητούνται, όπως
η Θράκη µε το χρυσό και το ουράνιο, η Μακεδονία µε το χρυσό
και τα διαµάντια -τα ξέρετε- η επανοµή µε το φυσικό αέριο και η
Ήπειρος µε τα πετρέλαια.

Αυτές οι περιοχές διεκδικούνται. Εξ ου και τα σενάρια, τα
οποία ανέφερε ο κ. Καµένος εδώ πριν από λίγες ηµέρες, περί
διαµελισµού της Ελλάδος, διότι οι διεκδικήσεις εκεί οφείλονται.
∆ιεκδικούν οι µεγάλοι και η παρέα τους τις πλουτοπαραγωγικές
πηγές.

Εγώ θα σας το πω εδώ δηµοσίως: Εκτιµώ το έργο σας, σας πι-
στεύω προσωπικά.

Ξέρετε τι δεν πιστεύω, κύριε Υπουργέ; Ότι θα βρεθεί η ελλη-
νική Κυβέρνηση να τα βάλει µε την «GOLDMAN SACHS», µε τους
Ρότσιλντς και µε όλους αυτούς που διοικούν τον πλανήτη. Έχω
τις αµφιβολίες µου. Πάντως, στρατιώτες δίπλα σας θα γίνουµε,
αρκεί να βγουν τα λεφτά και να µοιραστούν στους Έλληνες. Μην
τα φάνε οι πολυεθνικές. Αυτό µε φοβίζει.

Για τα παιδιά µας, κύριοι συνάδελφοι -είναι πάνω στα θεωρεία
παιδιά- για να έχουν αύριο, να µην χρεοκοπήσει η ελπίδα, το µέλ-
λον και το αύριο του τόπου µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κυριάκο Βελόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνε-
δρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθου-
σας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, σαράντα εννιά µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκ-
παιδευτικοί από το 4ο Γυµνάσιο Κοµοτηνής.

Αυτός είναι πρόσθετος λόγος που κάνει την ανακοίνωσή µου
ευχάριστη για την Αίθουσα και το Κοινοβούλιο.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλείται ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης, επερωτών συνά-
δελφος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού από τη Β’ Αθηνών,
να λάβει το λόγο για δευτερολογία διάρκειας τριών λεπτών. Αυτό
το σηµειώνω για να υπενθυµίσω και τη διάταξη ότι όταν είναι ο
χρόνος λίγος, δεν χρειάζεται να ανερχόµεθα στο Βήµα.

Ορίστε, κύριε Αϊβαλιώτη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Από την Κοµοτηνή, λοιπόν, που είναι στο Νοµό Ροδόπης όπου

βρίσκεται και το µεταλλείο χρυσού Περάµατος, κύριε Υπουργέ.
∆εν άκουσα πότε ακριβώς θα απελευθερωθεί αυτή η επένδυση,

η οποία έχει «αραχνιάσει» για δέκα χρόνια. Περιµένουν δύο χι-
λιάδες οικογένειες να δουλέψουν εκεί. Είναι επένδυση
150.000.000 ευρώ. Πότε θα ξεµπλοκάρει το Υπουργείο σας –όχι
εσείς που έχετε την πολιτική βούληση και το ξέρω, αλλά η κ.
Μπιρµπίλη- επιτέλους, µετά από δέκα χρόνια, αυτήν την επέν-
δυση;

Το ζήσαµε και αυτό σήµερα! Είδαµε τον Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο του ΠΑΣΟΚ να επιτίθεται και να ασκεί δριµεία κριτική
και να διαψεύδει τον Υφυπουργό του ΠΑΣΟΚ. Τώρα, για τον
έτερο σουρεαλισµό εδώ µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, της οποίας οι
Ευρωβουλευτές ψήφισαν µανιωδώς το µνηµόνιο στην Ευρω-
βουλή και κατηγορούν εµάς, ειλικρινά µένει κανείς στην κυριο-
λεξία «ξερός». ∆εν καταλαβαίνω αν έχει συνεννοηθεί ο κ.
Μαρκόπουλος, ο αξιότιµος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας, µε τον κ. Βάρδα, τον κ. Μηταράκη και τα
άλλα στελέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας, ώστε να µη λένε διαφο-
ρετικά πράγµατα.

Εισάγουµε κάθε χρόνο πετρέλαιο αξίας 13 δισεκατοµµυρίων
ευρώ. Αυτή είναι η κληρονοµιά των διεφθαρµένων κοµµάτων
εξουσίας. Αυτό µας κληρονοµήσατε. Εξαρτόµαστε από µία στρό-
φιγγα στο φυσικό αέριο. Εάν τη γυρίσουν οι Τούρκοι, στραγγα-
λίζεται η παροχή φυσικού αερίου από το λεγόµενο «ελληνοτου-
ρκικό» αγωγό.

Για το θέµα του αγωγού Πύργου-Αλεξανδρούπολης –τον
ακούω συνέχεια Μπουργκάς, αλλά Πύργος είναι το ελληνικό
όνοµα, Πύργος λέγεται η πόλη- έχει «βαλτώσει», παρ’ ότι έχετε
κάνει –όχι εσείς τώρα, αλλά επί ΠΑΣΟΚ και τη διατήρησε η Νέα
∆ηµοκρατία- και αµειβόµενη επιτροπή παρακολούθησης του
έργου. Εσείς τη φτιάξατε και τη διατήρησε η Νέα ∆ηµοκρατία
της επανίδρυσης του κράτους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Ενώ, λοιπόν, ως χώρα είµαστε «µαγαζί-γωνία», ενώ βρισκόµα-

στε σε ένα υπερπολύτιµο και στρατηγικό σηµείο και είµαστε
«τίγκα» στο πετρέλαιο και στο αέριο, παραµένουµε ένας «άφρα-
γκος Ωνάσης», για να θυµηθώ και την παλιά µαυρόασπρη ελλη-
νική ταινία µε τον Βουτσά.

Βρεθήκαµε, λοιπόν, εν έτει 2011 χωρίς φορέα για το αέριο και
το πετρέλαιο, παρ’ ότι είχαµε τη ∆ΕΠ και τη ∆ΕΠΑ, ∆ηµόσια Επι-
χείρηση Πετρελαίου και ∆ηµόσια Επιχείρηση Αερίου. Νορβηγι-
κές, καναδικές, γαλλικές, αµερικανικές εταιρείες είναι έτοιµες να
προχωρήσουν σε έρευνες, κάτι που έκανε στην Κύπρο πριν τέσ-
σερα χρόνια ο αείµνηστος πρόεδρος Τάσσος Παπαδόπουλος.
Και γι’ αυτό έβαλε τα γυαλιά σε όλες τις ελλαδικές και κυπριακές
βέβαια, κυβερνήσεις ως τώρα.

Γάλλοι ειδικοί βρήκαν τα κοιτάσµατα αερίου µε το όνοµα «Ηρό-
δοτος» και «Κρήτη» νοτίως της Μεσσαράς. Το είπε ο Πρόεδρος
του ΛΑΟΣ πριν από λίγο. Τρεισήµισι τρισεκατοµµύρια κυβικά
µέτρα!

Στην Κύπρο διαγκωνίζεται η Μέρκελ µε τον Άσαντ ποιος θα
πρωτοπάει για να υπογράψουν ενεργειακές συµφωνίες. Τους
πρόλαβε ο Μεντβέντεφ. ∆εν πατούσε επίσηµος ξένος στην
Κύπρο µην τυχόν και στεναχωρεθεί κανένας στρατοκράτης, κα-
νένας φασίστας της Άγκυρας και τώρα χτυπιέται η Μέρκελ µε
τον Άσαντ για το ποιος θα πρωτοπάει να υπογράψει συµφωνίες.

Ο καθηγητής Φώσκολος, ερευνητής Γεωλογικής Υπηρεσίας
του Καναδά, έχει κάνει µελέτη. Τα έχει αναφέρει ο κ. Βελόπου-
λος. Θα καταθέσω τη µελέτη για τα Πρακτικά.

Συγγνώµη, κύριε Πρωτόπαπα, αλλά η µελέτη είναι σε κυρια-
κάτικη εφηµερίδα. Τα ανακοίνωσε ο καθηγητής. Θα την κατα-
θέσω τη µελέτη στα Πρακτικά.

Ο καθηγητής Ζεληλίδης, στο Πανεπιστήµιο Πατρών, λέει ότι
τα ελληνικά κοιτάσµατα επαρκούν για να καλυφθούν οι ανάγκες
όλης της Ευρώπης για πενήντα χρόνια.

Συγγνώµη, κύριε Πρωτόπαπα, αλλά είναι µελέτη του καθηγητή
κ. Ζεληλίδη, την οποία θα καταθέσω επίσης στα Πρακτικά.

Επίσης, ο Γενικός ∆ιευθυντής του ΙΓΜΕ, κ. Παπαβασιλείου, πα-
ρέδωσε έκθεση στην κ. Μπιρµπίλη γι’ αυτό που είπατε, κύριε Μα-
νιάτη, ότι δηλαδή τα πολύτιµα µέταλλα της βορείου Ελλάδας
ξεπερνούν σε αξία τα 38 δισεκατοµµύρια ευρώ. Μελέτη παρέ-
δωσε ο γενικός διευθυντής του ΙΓΜΕ!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
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λίας του κυρίου Βουλευτή)
Στα Ποµακοχώρια υπάρχει ουράνιο. Εξ ου και η λύσσα των

εθνικιστών της Άγκυρας!
Θα την καταθέσω, κύριε Πρωτόπαπα και αυτήν τη µελέτη στα

Πρακτικά. Συγγνώµη που σας στενοχωρώ! ∆ηµοσιεύτηκε επίσης
σε κυριακάτικη εφηµερίδα και ας µιλήσατε µειωτικά για το πε-
ριοδικό «ΕΠΙΚΑΙΡΑ»! Το περιοδικό «ΕΠΙΚΑΙΡΑ» έχει µελέτη Αµε-
ρικανών ειδικών που λέει ότι η αξία των κοιτασµάτων πετρελαίου
και αερίου είναι 10,1 τρισεκατοµµύρια ευρώ! Μελέτη δηµοσιεύει
ο Τύπος, κύριε Πρωτόπαπα!

Σας καταθέτω τα έγγραφα για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και για όλα αυτά –προκειµένου να υπάρχει και κάποιο νόηµα
σ’ αυτόν το διάλογο- περιµένουµε να µας πείτε τη θέση σας για
το πυρηνικό εργοστάσιο που είπε ο κ. Ροντούλης, για το αν ο ελ-
ληνικός ορυκτός πλούτος είναι υπό συνεκµετάλλευση ορυκτός
πλούτος, πότε επιτέλους θα γίνει ο φορέας, αφού περιµένουµε
επί ένα χρόνο και πότε θα ξεµπλοκαριστούν –µε συγκεκριµένες
ηµεροµηνίες, σας παρακαλώ, κύριε Υπουργέ- οι επενδύσεις στο
Πέραµα και στις Σάπες στον Έβρο!

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κωνσταντίνο Αϊβαλιώτη.

Παρακαλείται ο κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος, Βουλευ-
τής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, επερωτών συνάδελφος
από την Αχαΐα, να λάβει το λόγο για να δευτερολογήσει.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα να συ-

µπληρώσω ότι οι επιστήµονες οι οποίοι αναφέρονται στα πετρέ-
λαια και στους ενεργειακούς πόρους δεν είναι τυχαίοι.

Έχουµε τον κ. Αντώνη Φώσκολο του τµήµατος µηχανικών ορυ-
κτών πόρων του Πολυτεχνείου. Έχουµε, επίσης, τον κ. Σαφάκα,
τον Ηλία Κονοφάγο, πρώην Γενικό ∆ιευθυντή των ΕΛΠΕ, τον κ.
Κωνσταντίνο Νικολάου που είναι γεωλόγος πετρελαίων και τε-
χνικός διευθυντής των ΕΛΠΕ. Τον κ. Ζηλελίδη τον ανέφερε ο συ-
νάδελφος.

Αυτοί ισχυρίζονται ότι έχουµε 4 δισεκατοµµύρια!
Να πω για τη νορβηγική εταιρεία «TGS-NOPEC», η οποία µας

πρότεινε να µας πάρει τη «λεκάνη του Ηροδότου» πίσω από την
Κρήτη! Προεκτιµούµε, λέει, 795 δισεκατοµµύρια δολάρια και σας
δίνουµε 20% επί των µεικτών. Και αυτό σηµαίνει ότι µας λύνουν
και το πρόβληµα της ρευστότητας, του χρέους! Τουλάχιστον 7
δισεκατοµµύρια ετησίως!

Επίσης, η «TGF-MoR» µιλάει για κοιτάσµατα που είναι τρεις
φορές περισσότερα από της Αλάσκας!

∆ηλαδή, αυτές οι εταιρείες αναφέρονται σ’ αυτά τα πράγµατα
και έχουµε προσφορά! ∆εν ξέρω γιατί την απέρριψε την προ-
σφορά της Νορβηγίας η Κυβέρνηση! Ίσως ήταν όλες οι χώρες
της Βαλτικής µαζί σε κοινοπραξία.

Τώρα, έχουµε το Ισραήλ, το οποίο θέλει να κάνει έναν αγωγό
που θα περνά από την Κύπρο, θα φτάνει νότια της Κρήτης, θα
σταµατά στην περιοχή της δυτικής Ελλάδας στην Πάτρα, θα
περνά από τον Αστακό και την Ηγουµενίτσα, για να καταλήξει
στο Μπάρι. Τρελάθηκαν οι Ισραηλινοί να φτιάξουν έναν τέτοιο
αγωγό, όταν ενδιαµέσως υπάρχουν και οι στάσεις, για να πάρουν
και από εκεί τα αποθέµατα και να τα διοχετεύσουν; ∆εν τρελά-
θηκαν! Κάνουν κάτι πάρα πολύ έξυπνο! Και εδώ έχω και το διά-
γραµµα της πρότασης του Προέδρου του Ισραήλ Βενιαµίν
Νετανιάχου! Τα γνωρίζετε, τα διαγράµµατα είναι πλήρη και βλέ-
πετε και το χάρτη πώς περιλαµβάνει τη δυτική Ελλάδα, για να
γίνει ακριβώς αυτή η άντληση των ενεργειακών πόρων, του πε-
τρελαίου και του φυσικού αερίου!

Και εδώ τώρα υπάρχει το εξής θέµα: Έχουµε καθυστερήσει
δεκαεπτά χρόνια! Ειδικά στη δυτική Ελλάδα –το επισηµαίνω-
έχουµε διακόσια σηµεία επιφανειακών ενδείξεων µε έκκριση φυ-
σικού αερίου σε απλά αρτεσιανά, ακόµα και στα χωράφια που
είναι εκεί στον Άραξο! Τα έχω δει µε τα µάτια µου να ανάβουν

φωτιές και να καίγονται τα αρτεσιανά!
Πιστεύω ότι εδώ η ολιγωρία της Κυβέρνησης δεν παίρνει άλλο.

Πραγµατικά, ασκούµε πίεση. Θέλουµε να έρθει στη Βουλή το συ-
ντοµότερο δυνατό η σύσταση της εταιρείας έρευνας και διαχεί-
ρισης, χωρίς καµµία καθυστέρηση! Αυτός ο φορέας πρέπει
αύριο να κατατεθεί!

Επισηµαίνω επίσης το εξής: «Αποκλειστική οικονοµική ζώνη
(ΑΟΖ)» αύριο! Εάν κάνει «Αποκλειστική οικονοµική ζώνη (ΑΟΖ)»
η Τουρκία, η ολιγωρία σας θα είναι ισοδύναµη µε εθνική προδο-
σία!

Επίσης σε όλους τους τοµείς της χώρας πρέπει να υπάρξει
αξιοποίηση των πλεονεκτηµάτων µας. Αυτή είναι µία πρόταση
που σας είχα κάνει και στην επιτροπή. Είχατε ξεχάσει τη Λέσβο
για την αξιοποίηση των γεωθερµικών πεδίων. Είχατε τρεις προ-
τάσεις, τη Λέσβο δεν την είχατε συµπεριλάβει. Στη Λέσβο δεν εί-
χατε κάνει αναφορά κύριε Υπουργέ, είχατε κάνει σε τρεις άλλες
περιοχές.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): …για τις ανανεώσιµες.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι δεν αναφέροµαι
στις ανανεώσιµες. Αναφέροµαι στο θερµό ύδωρ εβδοµήντα µε
ενενήντα βαθµούς που αναβλύζει. Υπάρχει έτοιµη πρόταση από
δεκαετίας, γερµανικής εταιρείας για παραγωγή ηλεκτρικού ρεύ-
µατος. Συνεργαστείτε άµεσα µε το δήµαρχο να προχωρήσουµε.

Εµείς κάνουµε εποικοδοµητική αντιπολίτευση. Σε τι εστιάζεται
η κριτική µας; Στη στραβοτιµονιά σας, να σας φτιάξουµε την ευ-
θεία γιατί θα έχετε λοξοδροµήσει και κινδυνεύετε να πέσετε στα
χέρια της «GOLDMAN SACHS» -όπως είπε και προηγούµενα ο κ.
Βελόπουλος κι ανέφερα κι εγώ- και όλων εκείνων που ως τοκο-
γλύφοι για το µόνο που ενδιαφέρονται είναι να µας κατασπαρά-
ξουν.

Για να σωθεί ο τόπος, χρειάζεται πλήρης αξιοποίηση του ορυ-
κτού µας πλούτου, των πλεονεκτηµάτων µας και θα είµαστε στο
πλευρό σας σε κάθε διάφανη διαδικασία. Όχι στις αναθέσεις,
στις εκχωρήσεις και στο να µάθουµε εκ των υστέρων, µετά από
χρόνια, τι δώσαµε. Αυτό δεν θα γίνει παραδεκτό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Αλέξανδρο Χρυσανθακόπουλο.
Το λόγο έχει ο κ. Ηλίας Πολατίδης, Βουλευτής Σερρών, να δευ-

τερολογήσει για τρία λεπτά.
Ορίστε, κύριε Πολατίδη.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είµαι περήφανος γιατί ανήκω στην Κοινοβουλευτική Οµάδα

του ΛΑΟΣ, του κόµµατος το οποίο από το 1974 αλλά και πιο
µπροστά έθεσε αυτά τα θέµατα του ορυκτού πλούτου, σύµφωνα
µε την παραδοχή και του Υπουργού, στην ελληνική Βουλή.

Ίσως σήµερα, κύριε Υπουργέ, στη σηµερινή συνεδρίαση,
ακούστηκαν πιο πολλά απ’ ό,τι ακούστηκαν από το 1974 µέχρι
σήµερα. Πράγµατι κι εγώ, κάνοντας µία αναδροµή τουλάχιστον
στο τµήµα των Πρακτικών που είναι στο διαδίκτυο, δεν βρήκα τέ-
τοιες αναφορές.

Στον προϋπολογισµό του 2008, στην εισήγηση που είχα κάνει
τότε ως ειδικός αγορητής είχα προτείνει στην κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας να ακολουθήσει αυτήν την πολιτική του ορυ-
κτού πλούτου, γιατί χάρη σ’ αυτήν την πολιτική αξιοποιήσεως
του ορυκτού πλούτου η Ρωσία του Πούτιν, µετά το νεοφιλελεύ-
θερο πείραµα του Γέλτσιν από το ’90 ως το ’98, το οποίο την είχε
οδηγήσει όπως και την Ελλάδα στη χρεοκοπία, κατόρθωσε να
λύσει τα οικονοµικά της προβλήµατα και να έχει αυτήν τη στιγµή
χρέος της τάξεως του 5% του ΑΕΠ και να ξεχρεώσει δάνεια τα
οποία είχε πάρει στη Γερµάνια η Σοβιετική Ένωση.

Αυτή είναι η λύση. ∆εν είναι η λύση να ψάχνουµε αν θα µας
δώσει το καλύτερο επιτόκιο κατά 0,1% η «GOLDMAN SACHS» ή
η «JP MORGAN» ή κάποιος άλλος τοκογλύφος ή η «DEUTSCHE
BANK» ή οτιδήποτε άλλο.

Ανέφερα στην πρωτοµιλία µου το θέµα της τακτικής, η οποία
χρησιµοποιείται προκειµένου να απαξιώνονται αυτοί που µιλάνε
για την αξιοποίηση του ορυκτού πλούτου.

Πολύ γρήγορα ο κ. Πρωτόπαπας -µε τον οποίο µπορεί κανείς
να έχει πολλές διαφωνίες αλλά σίγουρα δεν είναι άνθρωπος µει-
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ωµένης αντιληπτικής ικανότητας- χρησιµοποίησε αυτήν την τα-
κτική, ούτως ώστε να απαξιώσει εµάς, οι οποίοι µιλούσαµε και
αναφέρθηκε σε εµένα, λέγοντας ότι µιλάω για τα µεταλλεία του
Φιλίππου του Β’. Κατάλαβε πολύ καλά τι είπα, αλλά αυτή είναι η
τακτική την οποία συνεχίζει ως γνήσιος εκπρόσωπος του πολιτι-
κού κατεστηµένου σήµερα, σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα ο κ. Πρω-
τόπαπας.

Έρχοµαι στο θέµα του λιγνίτη. Έχουµε τις λεγόµενες µη κυ-
βερνητικές οργανώσεις οι οποίες χτυπάνε το λιγνίτη και τι µας
λένε; Μην εξορύξετε και παράγετε ενέργεια από το λιγνίτη που
κοστίζει 4 δολάρια η MWh -εξόρυξη µίας ποσότητας ικανής να
παράγει µία MWh- αλλά εισάγετε φυσικό αέριο το οποίο είναι
συνδεδεµένο µε το πετρέλαιο και επειδή δεν σας φτάνουν τα
λεφτά και έχετε έλλειµµα µε τη Ρωσία ή µε οποιαδήποτε άλλη
χώρα πάρτε δάνεια από τη “GOLDMAN SACHS”, ούτως ώστε να
αγοράσετε το φυσικό αέριο. Αυτά µας λένε οι δήθεν περιβαλλο-
ντιστές.

Μπορεί να γίνει παραγωγή από το λιγνίτη και το γνωρίζετε
πολύ καλά. Με αεριοποίηση µπορεί να γίνει παραγωγή ενέργειας
πολύ κοντά στο ενεργειακό περιεχόµενο που έχει και από το φυ-
σικό αέριο.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω και το εξής: Η ιστορία
γράφεται από τους ηγέτες. Ευτύχισε η Κύπρος να έχει Πρόεδρο
τον αείµνηστο Τάσσο Παπαδόπουλο τον αγωνιστή της ΕΟΚΑ,
υπό τις οδηγίες του Γεωργίου Γρίβα ∆ιγενή.

Αυτός οδήγησε την Κύπρο σε µία κατάσταση, ώστε το κυ-
πριακό κράτος, µε την ηγεσία του κ. Χριστόφια, να φθάσει σή-
µερα να έχει τις συµφωνίες που θα του επιτρέψουν και να
βοηθήσει στην επίλυση του εθνικού θέµατος, αλλά και να φέρει
την οικονοµική κατάσταση σε ένα πολύ καλύτερο σηµείο.

Οφείλετε και εσείς, δηλαδή η Κυβέρνησή σας, να έχετε ως
πρότυπο τον αείµνηστο Τάσσο Παπαδόπουλο, που τότε στους
λεονταρισµούς της Τουρκίας απάντησε µε την παγερή αδιαφο-
ρία του και ευτύχησε σήµερα η Κύπρος να έχει µια τέτοια πολι-
τική που την ωφελεί και εθνικά και οικονοµικά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ηλία Πολατίδη.

Το λόγο τώρα έχει ο κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης, Βουλευτής
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού στην Α’ Θεσσαλονίκης, για
να δευτερολογήσει για τρία λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η συζήτηση που έγινε, έντονη ορισµένες στιγµές εξαιτίας του

κ. Πρωτόπαπα, γιατί µε τον κ. Μανιάτη µέχρι τότε είχαµε συζη-
τήσει σε χαµηλούς τόνους…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν θα καµφθεί η οργή
σας λόγω της παρελεύσεως του χρόνου;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Τιµή µου, κύριε Πρόεδρε!
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Εµείς δεν έχουµε οργή. Έχουµε

δυναµική και δυναµικότητα. Είµαστε δυναµικοί και ζωηροί, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, από την όλη συζήτηση και κυρίως από αυτά
που περιέγραψε εδώ µε ενάργεια ο Πρόεδρος µας κ. Γιώργος
Καρατζαφέρης ανακύπτει ένα πολύ κρίσιµο ερώτηµα, στο οποίο
θα πρέπει να απαντήσετε τώρα: Πότε η ελληνική Κυβέρνηση
προτίθεται να υπερασπιστεί τα εθνικά συµφέροντα σε ό,τι αφορά
την καθιέρωση της αποκλειστικής οικονοµικής ζώνης; Θέλουµε
ηµεροµηνία. Εδώ και τώρα! Όχι αύριο! Γιατί αύριο θα είναι πολύ
αργά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και κάτι δεύτερο. Επειδή ανέφερε ο αξιότιµος κ. Πρωτόπαπας

εδώ ότι θα πρέπει να έχει εµπιστοσύνη η ελληνική Κυβέρνηση σε
σχέση µε τους χειρισµούς της στα εθνικά θέµατα, θα του πω ότι
δεν µπορούµε να έχουµε εµπιστοσύνη, από τη στιγµή που πα-
ραδίδει το όνοµα «Μακεδονία» στα Σκόπια, καταργεί εν µία νυκτί
το Υπουργείο Μακεδονίας Θράκης και το Υπουργείο Αιγαίου και
συνεχίζει την παρασκηνιακή διπλωµατία χωρίς να γνωρίζει το ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο σε ποιο σηµείο βρίσκονται οι συνοµιλίες που
γίνονται σε σχέση µε τα Σκόπια και τι παραδίδουµε πέρα από το
όνοµα. ∆ιότι το όνοµα είναι το όχηµα του αλυτρωτισµού! Αυτό

δεν µπορεί να το λησµονεί κανένας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Άγγελο Κολοκοτρώνη.

Το λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Ανατολάκης, Βουλευτής Β’ Πει-
ραιώς, για δευτερολογία δύο λεπτών. Μπορείτε, βέβαια, να ανα-
πτύξετε τη σκέψη σας µέχρι και τετραλέπτου.

Ορίστε, κύριε Ανατολάκη, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η Ελλάδα, λόγω της γεωτεκτονικής της θέσης,

είναι προικισµένη µε ένα µεγάλο αριθµό κοιτασµάτων. Έχουµε
τη µεγαλύτερη παραγωγή βωξίτη στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Εί-
µαστε η µοναδική χώρα της Ευρώπης µε σηµαντικά κοιτάσµατα
νικελίου στο υπέδαφός µας. Είµαστε οι µόνοι που έχουµε µεγάλα
εκµεταλλεύσιµα κοιτάσµατα χρωµίτη. Τα σηµαντικότερα βρί-
σκονται στο Μπρούνο Κοζάνης.

Η Ελλάδα είναι η δεύτερη χώρα στον κόσµο µετά τις ΗΠΑ
στην εξόρυξη σµικτιτών. Οι σµικτίτες είναι περιζήτητοι, γιατί χρη-
σιµοποιούνται σε φάρµακα και σε καλλυντικά. Το µαγνήσιο που
παράγει η χώρα µας καλύπτει τη µισή σχεδόν παραγωγή της ∆υ-
τικής Ευρώπης. Το υπέδαφος της βορείου Ελλάδας είναι γεµάτο
από µια ποικιλία ορυκτών: χρυσός, χαλκός, µόλυβδος, ψευδάρ-
γυρος, σίδηρος, καθώς και κάποια ορυκτά στρατηγικής σηµα-
σίας, όπως είναι το ουράνιο και ο λιγνίτης.

Ο χρυσός µπορεί να αποφέρει κρατικά έσοδα ύψους 500 εκα-
τοµµυρίων ευρώ ετησίως και να εξασφαλίσει πάνω από επτά χι-
λιάδες θέσεις εργασίας. Αν αξιοποιήσουµε, κύριε Υπουργέ, τα
γεωθερµικά πεδία, η ενέργεια που θα προέκυπτε, θα ισοδυνα-
µούσε µε εκατόν εξήντα χιλιάδες τόνους πετρελαίου ετησίως.

Προκαλεί, λοιπόν, απορία γιατί δεν γίνεται τίποτα µε όλα αυτά.
Ακόµη και αν δεν υπήρχε πετρέλαιο, ακόµη και αν δεν υπήρχε το
θέµα του φυσικού αερίου, που ανακαλύφθηκε στην Κρήτη, ακόµη
και αν δεν υπήρχε το θέµα του καθορισµού της ΑΟΖ στο Αιγαίο,
και πάλι ο ορυκτός πλούτος θα ήταν αρκετός, για να είµαστε µια
πλούσια χώρα.

Αντί να ζούµε µε δανεικά, θα έπρεπε εµείς –εµείς, κύριε Υφυ-
πουργέ!- να δανείζουµε τους άλλους. Τίποτα δεν µας λείπει. Το
µόνο που µας λείπει είναι µία πραγµατικά εθνική πολιτική που θα
απελευθερώσει τη χώρα µας και την οικονοµία µας.

Εάν δεν µπορείτε να το κάνετε αυτό, κύριε Υφυπουργέ, τότε
πρέπει να βγείτε στον ελληνικό λαό και να πείτε µόνο την αλή-
θεια, δηλαδή ότι είµαστε µία πλούσια χώρα, αλλά κάποιοι δεν
µας αφήνουν να σταθούµε στα πόδια µας. Τότε και ο ελληνικός
λαός, κύριε Υφυπουργέ, ξέρει πολύ καλά τι θα κάνει.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ανατολάκη.

Κύριε Ροντούλη, έχει προκύψει ένα θέµα σχετικά µε το ότι
αδικώ τον κ. Κοραντή;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όχι, καθόλου, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆ιότι είναι νοµικός και

πρέπει να ξέρει ότι «pacta sunt servanda». Κατανάλωσε το χρόνο
της δευτερολογίας του και βλέπω στις σηµειώσεις του Προε-
δρείου ότι δεν έχει δικαίωµα δευτερολογίας.

Όµως, αν παρίσταται αδήριτη ανάγκη για µια σηµαντική, εποι-
κοδοµητική και δηµιουργική προσθήκη για την πληρότητα του
λόγου της επερώτησης, ορίστε, κύριε Κοραντή, έχετε το λόγο
για να παρέµβετε κατ’ οικονοµία.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Και για την τήρηση των συµ-
φωνηθέντων.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ θερµά, κύριε Πρόεδρε, για
την κατανόησή σας.

Θα ήθελα να κάνω δύο πολύ σύντοµες παρατηρήσεις.
Η πρώτη είναι η έκφραση λύπης για το γεγονός ότι ο κ. Πρω-

τόπαπας θέλησε να αποσαρθρώσει ένα πολύ σοβαρό ζήτηµα το
οποίο έθεσε σήµερα ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός και στο
οποίο βρήκε µια πολύ σοβαρή και τεκµηριωµένη ανταπόκριση
από την πρωτολογία του Υφυπουργού κ. Μανιάτη, κάτι που νο-
µίζω ότι θα πρέπει να λεχθεί και να καταγραφεί. Λυπάµαι που
έγινε αυτή η προσπάθεια και ελπίζω ο καθένας να αναλαµβάνει
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τις ευθύνες του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακάµψτε το. ∆εν

φαντάζοµαι να το εννοούσε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: ∆εύτερον, κύριε Πρόεδρε, εάν θέ-

λουµε να ξεφύγουµε από τους «χαλκάδες» που µας έχουν µπει
στο παρελθόν µέσω διαφόρων συµφωνιών, πρωτοκόλλων και
άλλων τινών που µας έχουν επιβληθεί, θα πρέπει να κοιτάξουµε
µπροστά και να βρούµε ποια είναι η διέξοδος.

Αυτή η διέξοδος, λοιπόν, λέγεται «αποκλειστική οικονοµική
ζώνη», η οποία θα πρέπει να επικεντρωθεί στο Καστελόριζο, διότι
είναι ένα κοµβικό σηµείο και θα πρέπει ταχέως να την προκηρύ-
ξει η Κυβέρνηση, να προχωρήσει τις σχετικές ρυθµίσεις, όπως
είπα και στην πρωτοµιλία µου, µε Κύπρο και Αίγυπτο και λαµβά-
νοντας πάντοτε υπ’ όψιν το ρόλο του Ισραήλ που είναι από πίσω
και διαµορφώνει µια νέα γεωπολιτική σχέση και καθιστά την Ελ-
λάδα ένα καίριο αγωγό και παίκτη στο µεγάλο παιχνίδι των υδρο-
γονανθράκων στη νοτιανατολική Μεσόγειο.

Είναι ο τρόπος όχι απλά για να βρεθεί πολύ χρήµα και γρή-
γορα, αλλά κυρίως –και επανέρχοµαι σ’ αυτό- για να εµπεδώ-
σουµε την εθνική µας υπερηφάνεια και την εθνική µας κυριαρχία,
όπως δικαιούµαστε από το διεθνές δίκαιο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κοραντή.

Το λόγο έχει για να δευτερολογήσει ο Υφυπουργός Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κ. Ιωάννης Μανιάτης.

Κύριε Μανιάτη, είναι αρκετά τα δέκα λεπτά;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ελπίζω να είναι αρκετά, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το ίδιο ελπίζω κι εγώ,
αλλά θα πρέπει να ξέρετε ότι έχετε την ανοχή του Προεδρείου,
λόγω του ενδιαφέροντος που παρουσιάζει η συζήτηση.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μου τα χάλασαν λίγο οι συνάδελφοι του Λαϊκού Ορθόδοξου

Συναγερµού. Είπα γι’ αυτούς καλά λόγια στην πρωτολογία µου
και περίµενα να είναι στο ίδιο επίπεδο και οι δευτερολογίες σας,
κύριοι συνάδελφοι.

Κύριοι συνάδελφοι, θα απαντήσω σε τρία µέρη: Πρώτα, θα
ήθελα να απαντήσω µονολεκτικά σε ορισµένα θέµατα που θί-
χτηκαν. Στη συνέχεια, θα πω ορισµένα πράγµατα για τις ΑΟΖ και
την υφαλοκρηπίδα και µετά, θα µιλήσω για το φορέα υδρογο-
νανθράκων.

Όσον αφορά το ζήτηµα του χρυσού στη Χαλκιδική, που που-
λήθηκε το 2003 για 13,5 εκατοµµύρια ευρώ και τώρα δεν ξέρω
πόσο µπορεί να έχει, θα ήθελα να πω πως, κύριε συνάδελφε,
έχουµε απαντήσει σ’ αυτήν την ερώτηση. Έχει απαντήσει και το
Υπουργείο Οικονοµικών, αλλά και το τότε ΥΠΕΧΩ∆Ε. Επίσης,
έχουν δοθεί απαντήσεις στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Σας θυµίζω ότι η εταιρεία TVX που εκµεταλλευόταν το χρυσό
χρεωκόπησε και παρακαλούσε τότε το ελληνικό δηµόσιο να βρε-
θεί ανάδοχος για να αξιοποιήσει το κοίτασµα, προκειµένου να µη
χαθούν θέσεις εργασίας. Στη συνέχεια, άλλαξαν τα πράγµατα.
Όµως, τότε και µε τον έλεγχο –διότι ετέθη υπό τον έλεγχο της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής- της Ευρωπαϊκής Επιτροπής δόθηκαν
απαντήσεις από τους συναρµόδιους Υπουργούς. Θεωρώ, λοι-
πόν, ότι αυτό το θέµα έχει πια κλείσει.

Για το ζήτηµα του ουρανίου τα στοιχεία που µου έδωσαν τα
στελέχη του ΙΓΜΕ –τα είχα στην οµιλία µου, δεν τα ανέφερα- µι-
λούν για χίλιους διακόσιους τόνους συνολικά, που όµως η πο-
σότητα αυτή σε επίπεδο καθαρού ουρανίου δεν είναι τέτοια που
να τεκµηριώνει κάποιο µεγαλύτερο ενδιαφέρον.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σε ποιες περιοχές;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Στο Παρανέστι της ∆ράµας.
Περί αυτού του κοιτάσµατος µου έχουν δώσει τα στοιχεία.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Καραµανλής για Σέρρες έλεγε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ ησυχία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Εγώ σας αναφέρω τι στοιχεία
µου έχουν δοθεί όταν ζήτησα να προετοιµαστώ, προκειµένου να
απαντήσω στην επερώτησή σας.

Επίσης δεν θα απαντήσω για την «GOLDMAN-SACHS» και όλα
αυτά που ακούω. ∆εν τα ξέρω, τα αγνοώ. Προφανώς δεν µπορώ
και να απαντήσω.

Να πω κάτι που έχει µεγάλη σηµασία, διότι γίνεται µία δηµόσια
συζήτηση και θέλω -και το ζητώ και από εσάς- να είµαστε όλοι
σοβαροί. Ο κάθε ένας από εµάς µπορεί να έχει την άποψή του
για το πόσα πετρέλαια ή φυσικό αέριο έχει η Ελλάδα και πού
µπορεί να βρίσκονται. Θέλω όµως να σας πω τι κάνουµε εµείς
ως Κυβέρνηση, τι κάνω εγώ ως αρµόδιος Υφυπουργός.

Έχω ήδη ξεκινήσει, έχω κλείσει τον πρώτο κύκλο επαφών µε το
Τµήµα Μεταλλειολόγων Μηχανικών του Εθνικού Μετσόβιου Πο-
λυτεχνείου και µε τους καθηγητές του Τµήµατος Ορυκτών
Πόρων του Πολυτεχνείου της Κρήτης. Μέσα στην εβδοµάδα κλεί-
νει ο κύκλος των συναντήσεων µε τα πανεπιστήµια, διότι έχω κα-
λέσει τα τρία Τµήµατα Γεωλογίας Αθήνας, Θεσσαλονίκης και
Πάτρας, µέσω των προέδρων τους, να µου φέρουν όλους τους
καθηγητές που ασχολούνται µε τους υδρογονάνθρακες, προκει-
µένου να κινητοποιήσουµε όλο το ανθρώπινο επιστηµονικό δυ-
ναµικό που έχει η πατρίδα µας. Αυτό είναι το ένα θέµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Ένα δεύτερο που θα κάνουµε µόλις προχωρήσουν λίγο τα

πράγµατα είναι να κινητοποιήσουµε τον ελληνισµό της διασπο-
ράς. ∆ιότι εκεί πρέπει να σας πω ότι φαίνεται να υπάρχει πραγ-
µατικά θησαυρός και θα ζητήσουµε µε ανοικτές προκηρύξεις να
έλθουν να µας βοηθήσουν.

Να σας πω τώρα τι κάνουµε παράλληλα µε την αξιοποίηση του
ανθρώπινου δυναµικού. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι υπάρχουν ευ-
ρωπαϊκές χώρες, οι οποίες έχουν πολύ µεγαλύτερη εµπειρία από
εµάς. Εγώ πρέπει να σας πω ότι µέσα σ’ αυτήν την εβδοµάδα
έχω ζητήσει και θα έχω ραντεβού µε τον Πρέσβη της ∆ανίας και
τον Πρέσβη της Νορβηγίας, τους οποίους έχω ήδη ενηµερώσει
ότι θέλω να συζητήσουµε τα θέµατα του φορέα υδρογονανθρά-
κων της πατρίδας τους.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Οι προηγούµενοι ενηµερώθηκαν,
κύριε Υπουργέ, µε επιστολή;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θα σας πω για την επιστολή
σας. Το έχω εδώ.

Στη συνάντηση που θα έχω µε τον Νορβηγό πρέσβη πήρα από
τα Πρακτικά της Βουλής να του δώσω τις επιστολές που κατα-
θέσατε και θα ζητήσω να έχω µία ενηµέρωση περί τίνος ακριβώς
πρόκειται, διότι προφανώς το αγνοώ. Αυτή η αλληλογραφία δεν
είναι επίσηµα περασµένη στα αρχεία ούτε του Υπουργείου ούτε
των υπηρεσιών.

Πρέπει να σας πω ότι θα κλείσουµε αυτόν τον κύκλο των πρώ-
των επαφών µε τις πρεσβείες, ουσιαστικά µε την τεχνογνωσία
των ευρωπαϊκών χωρών, µε τη Μεγάλη Βρετανία και τη Γαλλία.

Επίσης, πρέπει να σας πω, ότι µέσα στο Φεβρουάριο θα γίνει
ένα µεγάλο συνέδριο πετρελαιοπαραγωγών χωρών και µας έχει
προσκαλέσει –ήλθε στο γραφείο µου- ο Πρέσβης της Σαουδικής
Αραβίας. Έχουµε αποδεχθεί την πρόσκληση. Θα παρευρεθεί
µέσα στο Φεβρουάριο εκπρόσωπος της ελληνικής Κυβέρνησης
στο Ριάντ, όπου θα γίνει αυτό το συνέδριο.

Όσον αφορά για τα διάφορα θέµατα που αφορούν τις απο-
κλειστικές οικονοµικές ζώνες και την υφαλοκρηπίδα, οφείλω να
σηµειώσω ότι γνωρίζετε πολύ καλά ότι είναι πάγια ελληνική θέση
πως η µέθοδος οριοθέτησης όλων των θαλασσίων ζωνών είναι η
αρχή της ίσης απόστασης, δηλαδή η µέση γραµµή, όπου ανα-
γνωρίζουµε πλήρη δικαιώµατα σε όλα τα τµήµατα της ελληνικής
επικράτειας -και παρακαλώ επειδή έγινε αναφορά στο Καστελό-
ριζο, προσέξτε- είτε αυτά τα τµήµατα της ελληνικής επικράτειας
είναι ηπειρωτικά είτε είναι νησιωτικά, όπως προβλέπεται από το
διεθνές δίκαιο και ειδικότερα από τη Σύµβαση των Ηνωµένων
Εθνών του 1982. Άρα, σ’ αυτό σας απάντησα, δεν χωρά πια ου-
δεµία επιφύλαξη.

Όσον αφορά στο ζήτηµα της κήρυξης της αποκλειστικής οι-
κονοµικής ζώνης από την Ελλάδα πρέπει να σας πω ότι δεν εξε-
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τάζεται µεµονωµένα, αλλά στο πλαίσιο της θέσπισης θαλασσίων
ζωνών ευρύτερα. Κρατήστε, όµως, στο µυαλό σας ότι από το
1995 η Ελληνική ∆ηµοκρατία έχει καταθέσει µε την επικύρωση
της σύµβασης την ακόλουθη δήλωση: «Η Ελλάδα επικυρώνοντας
τη Σύµβαση των Ηνωµένων Εθνών για το ∆ίκαιο της Θάλασσας
διασφαλίζει όλα τα δικαιώµατά της και αναλαµβάνει όλες τις υπο-
χρεώσεις που απορρέουν από τη σύµβαση.

Η Ελλάδα θα αποφασίσει πότε και πώς θα ασκήσει τα εν λόγω
δικαιώµατα σύµφωνα µε την εθνική της στρατηγική. Τούτο δεν
σηµαίνει ούτε κατ’ ελάχιστον απεµπόληση εκ µέρους της Ελλά-
δας των δικαιωµάτων αυτών». Είναι η κατατεθειµένη δήλωση της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας στα Ηνωµένα Έθνη µε την επικύρωση
της σύµβασης.

Σε σχέση µε τα ζητήµατα της οριοθέτησης της υφαλοκρηπί-
δας µε την Τουρκία, θέλω να σηµειώσω, ότι οι θέσεις µας είναι
σαφείς και σταθερές. Επιδιώκουµε την ειρηνική επίλυση της δια-
φοράς και την οριοθέτηση της υφαλοκρηπίδας µε βάση τις προ-
βλέψεις του ∆ικαίου της Θάλασσας και για το σκοπό αυτό έχουν
εντατικοποιηθεί οι διερευνητικές επαφές, που έχουν ως στόχο
την εξεύρεση κοινού εδάφους µε την Τουρκία.

Οι θέσεις µας, επαναλαµβάνω, είναι σαφείς, σταθερές και γνω-
στές και γνώµονας είναι το εθνικό συµφέρον στο πλαίσιο των κα-
νόνων και προβλέψεων του διεθνούς δικαίου.

Έγινε αναφορά και υπήρξε τις προηγούµενες µέρες µια φιλο-
λογία, περί συνεκµετάλλευσης στο Αιγαίο. ∆ηλώνω ξεκάθαρα,
όπως έχει πει και ο Πρωθυπουργός, ότι η συνεκµετάλλευση
τυχόν κοιτασµάτων στο Αιγαίο δεν αποτελεί και δεν µπορεί να
αποτελέσει αντικείµενο συζητήσεων µεταξύ Τουρκίας και Ελλά-
δας, τη στιγµή που η Τουρκία αµφισβητεί το ∆ίκαιο της Θάλασ-
σας, αρνείται τη σύµβαση των Ηνωµένων Εθνών για το ∆ίκαιο
της Θάλασσας και συνεχίζει να αµφισβητεί την κυριαρχία και τα
κυριαρχικά δικαιώµατα της χώρας µας.

Θέλω, πραγµατικά, να πιστεύω ότι έγινε απόλυτα σαφές το
πλαίσιο µέσα στο οποίο δουλεύει η χώρα µας.

Όσον αφορά τον φορέα υδρογονανθράκων, γνωρίζετε πολύ
καλά ότι δίνουµε περίπου το 4% µε 5% του ΑΕΠ µας για να κά-
νουµε εισαγωγή πετρελαίου. Όµως, για να ξεκαθαρίσουµε γιατί
πράγµα µιλάµε, µη φθάσουµε από την απόλυτη ακινησία των τε-
λευταίων δεκαπέντε ετών στο να φτιάξουµε µύθους, µυθοπλα-
σίες και µυθολογίες. Παρακαλώ να έχω την προσοχή σας. Μην
πάµε –γιατί το συνηθίζουµε ως Ελλάδα- από το ένα άκρο στο
άλλο.

Πρώτα απ’ όλα, ανεξάρτητα από διαχωρισµούς κρατών και συ-
νόρων, µε βάση τα υφιστάµενα γεωλογικά, γεωφυσικά και γεω-
τρητικά δεδοµένα, υπάρχουν δύο περιοχές ενδιαφέροντος για
την Ελλάδα.

Η πρώτη περιοχή αφορά τµήµατα της Αδριατικής και του Ιο-
νίου Πελάγους µέχρι περίπου της ακτές της βόρειας Αφρικής.
Είναι γνωστό ότι οι περιοχές αυτές έχουν αποδεδειγµένα σηµα-
ντικό ενδιαφέρον, γεγονός που έχει τεκµηριωθεί τόσο από πρό-
σφατες όσο κι από παλιότερες µελέτες που έχουν γίνει στην
Αδριατική και στα παράλια της Ιταλίας, της Κροατίας, του Μαυ-
ροβουνίου, της Αλβανίας, της Ελλάδας και µέσα από τη ∆ΕΠΕΚΥ.

Ασφαλώς δεν χρειάζεται να υπενθυµίσω ότι στην Ελλάδα
υπάρχουν περιοχές, όπως το Κατάκολο, η Ήπειρος, η βορειο-
δυτική Πελοπόννησος και ο Πατραϊκός Κόλπος που έχουν εν-
διαφέρον. Τελεία. Μέχρι εκεί όµως. Καµµία λέξη παραπάνω. Και
λέω «καµµία λέξη παραπάνω», γιατί, πραγµατικά, οι επιστήµονες
λένε ότι µέχρι εδώ µπορούµε να φθάσουµε µε βάση τα δεδοµένα
που έχουµε στη διάθεσή µας.

Η δεύτερη περιοχή αφορά στο Λιβυκό Πέλαγος και στην ευ-
ρύτερη περιοχή του νότιου Αιγαίου, τη λεγόµενη «λεκάνη Ηρο-
δότου», µεταξύ Κύπρου, Κρήτης και Αιγύπτου. Στη συγκεκριµένη
περιοχή το ενδιαφέρον βασίζεται στις υφιστάµενες γεωλογικές
θεωρίες και µελέτες, καθώς και στα πρόσφατα ερευνητικά δε-
δοµένα από τις γεωλογικές έρευνες που έκανε η Αίγυπτος και το
Ισραήλ. Οι οµοιότητες στα γενικότερα και ειδικότερα γεωλογικά
χαρακτηριστικά, καθώς και τα παρόµοια σεισµικά δεδοµένα, µε
κανέναν τρόπο δεν δίνουν µε βεβαιότητα εκτιµήσεις ποσοτήτων
υδρογονανθράκων αν δεν γίνουν οι αναγκαίες γεωτρητικές έρευ-
νες.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιος το λέει; Ποιος το υπογρά-
φει;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Τα διαβάζω. Έχουν ελεγχθεί
απολύτως αυτά που σας λέω.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς λέµε ονόµατα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Εκτιµήσεις αποθεµάτων βασι-
σµένες µόνο στις διαστάσεις και αναλύσεις µιας κατά τα άλλα
αρκετά υποσχόµενης γεωλογικής δοµής, µπορεί να πέφτουν τε-
λείως έξω.

Υπενθυµίζω ότι σύµφωνα µε τη διεθνή πρακτική στην έρευνα
υδρογονανθράκων, το αν και πόσα κοιτάσµατα µπορούν να εντο-
πισθούν σε µια περιοχή και τι αποθέµατα υδρογονανθράκων µπο-
ρεί να περιέχουν, είναι ερωτήµατα που απαντώνται µετά από
µακροχρόνιες και δαπανηρές έρευνες. Και τέτοιες έρευνες δεν
έχουν γίνει ούτε στο Λιβυκό ούτε στο νότιο Αιγαίο.

Θα σας δώσω ένα παράδειγµα: Ζήτησα να µάθω πόσες γεω-
τρήσεις έχουν γίνει στην Ελλάδα. Στην Ελλάδα έχουν γίνει γύρω
στις εκατόν εβδοµήντα πέντε γεωτρήσεις. Απ’ αυτές όλες κι όλες
στο Αιγαίο είναι δώδεκα, όταν για παράδειγµα στην Αλβανία είναι
δυόµισι χιλιάδες οι γεωτρήσεις. Σας το λέω αυτό για να είµαστε,
πραγµατικά, πάρα πολύ προσεκτικοί στις εκτιµήσεις που ακούµε
όλοι µας.

Μετά τις πρόσφατες ανακαλύψεις σηµαντικών αποθεµάτων
φυσικού αερίου στη θαλάσσια περιοχή µεταξύ Ισραήλ και Κύ-
πρου-Αιγύπτου, υπάρχουν σηµαντικές δυνατότητες για έρευνα
και προσέλκυση µεγάλων πετρελαϊκών εταιρειών τουλάχιστον σε
ορισµένες περιοχές νοτίως της Κρήτης.

Επισηµαίνω πάντως αυτό για το οποίο γίνεται συχνά αναφορά
στο γνωστό άρθρο, τη γνωστή µελέτη της Γεωλογικής Υπηρε-
σίας των Ηνωµένων Πολιτειών. Η µελέτη αυτή θεωρεί ότι στην
ευρύτερη περιοχή υπάρχουν θετικά στοιχεία για την ύπαρξη
υδρογονανθράκων, αλλά δεν ποσοτικοποιεί αποθέµατα γιατί δεν
υπάρχουν συγκεκριµένα επιστηµονικά δεδοµένα. Αναφέροµαι
στη συγκεκριµένη µελέτη της Γεωλογικής Υπηρεσίας των Ηνω-
µένων Πολιτειών.

Εποµένως, πρέπει να είµαστε πολύ προσεκτικοί στα συµπε-
ράσµατα και τις εκτιµήσεις µας και να αποφεύγουµε υπερβολικές
προσδοκίες και βεβαιότητες για θέµατα που βρίσκονται ακόµα
στο χώρο των πιθανοτήτων, όµως θέτοντας υπ’ όψιν του ΙΓΜΕ
όλα τα δεδοµένα φαίνεται ότι η «λεκάνη του Ηροδότου» είναι πι-
θανό να έχει ένα υψηλό δυναµικό σε υδρογονάνθρακες. Θα ση-
µειώσω ότι το κεντρικό και βόρειο τµήµα της λεκάνης αυτής
βρίσκονται εντός των ελληνικών χωρικών υδάτων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Συνολικότερα οι περιοχές του νότιου Αιγαίου και του Λιβυκού

πελάγους που επεκτείνονται ανατολικά µέχρι τις δυτικές ακτές
της Κύπρου και του Ισραήλ, ενώ νότια προσεγγίζουν τη θαλάσ-
σια περιοχή της Αιγύπτου έχουν σαφώς ερευνητικό ενδιαφέρον,
όµως απαιτούνται σηµαντικές επενδύσεις για ερευνητικές εργα-
σίες προσαρµοσµένες στη γεωλογική πολυπλοκότητα της συ-
γκεκριµένης περιοχής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας θυµίζω τι έχει συµβεί στον
Πρίνο που θέλω να τον έχουµε στο νου µας. Ο Πρίνος είναι ένα
καλό παράδειγµα γεωλογικής δοµής στην Ελλάδα. Ο Πρίνος
έβγαλε γύρω στα εκατόν είκοσι εκατοµµύρια βαρέλια πετρέλαιο.
Οι έρευνες του Πρίνου σε σηµερινές τιµές φτάνουν τα επίπεδα
των 200 εκατοµµυρίων δολαρίων. Για να ξανα-ανακαλύψεις έναν
Πρίνο θέλεις σε έρευνες περίπου 200 εκατοµµύρια δολάρια. Οι
επενδύσεις ανάπτυξης προκειµένου να εκµεταλλευθείς το κοί-
τασµα ξεπερνούν το 1 δισεκατοµµύριο δολάρια. Η παραγωγή
αυτού του κοιτάσµατος, ένας ανάλογος Πρίνος για ένα χρονικό
διάστηµα 25 ετών µε δαπάνες παραγωγής το 1,5 δισεκατοµµύριο
φέρνει έσοδα 7,5 δισεκατοµµύρια δολάρια και τα προ φόρων κα-
θαρά κέρδη των εταιρειών ανέρχονται σε περίπου 1,5 µε 2 δισε-
κατοµµύρια. Οι αντίστοιχοι φόροι που εισπράττει το κράτος
ανέρχονται στα 3 δισεκατοµµύρια δολάρια, κάτι που µεταφρά-
ζεται σε ετήσια έσοδα για το βάθος της εικοσιπενταετίας της
τάξης των 120 εκατοµµυρίων δολαρίων κάθε χρόνο για ένα κοί-
τασµα αντίστοιχο του Πρίνου.
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Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε –και ευχαριστώ θερµά για την κα-
τανόησή σας- θέλω να υπενθυµίσω, ότι µετά από δεκαπέντε χρό-
νια αδράνειας ο σηµερινός Πρωθυπουργός, Γιώργος
Παπανδρέου, αποφάσισε ποιο είναι το εθνικό συµφέρον και απο-
σαφήνισε πλήρως τι προτίθεται να πράξει η σηµερινή Κυβέρνηση
και αυτό που είπε ήδη γίνεται πράξη. Ήδη πέρασε από το Υπουρ-
γικό Συµβούλιο η δηµιουργία του φορέα υδρογονανθράκων και
είµαστε στη δηµόσια διαβούλευση.

Πρέπει να σας πω, ότι η δηµόσια διαβούλευση τελειώνει στις
15 Ιανουαρίου. Μας έχει ζητηθεί να δώσουµε µια µικρή παρά-
ταση κάποιων ηµερών. Σκεφτόµαστε να δώσουµε δεκαπέντε
µέρες παράταση και να πάµε µέχρι το τέλος του Ιανουαρίου,
ώστε πραγµατικά να δοθεί σε όλους η δυνατότητα να συµµετά-
σχουν σ’ αυτήν τη διαβούλευση.

Επίσης, πρέπει να σας πω, ότι το τελικό αποτέλεσµα θα είναι
η συγκρότηση ενός εξαιρετικά ολιγοµελούς, ευέλικτου, αποτε-
λεσµατικού και µε απόλυτη διαφάνεια και αξιοκρατία στελεχω-
µένου φορέα. Εκτιµάµε ότι δεν υπάρχει λόγος να ξεπεράσουµε
τα δέκα µε δεκαπέντε άτοµα. Πρέπει να συγκεντρώσουµε ό,τι
καλύτερο έχει ο ελληνισµός εντός και εκτός Ελλάδος και σε
πρώτη φάση, να ξεκινήσουµε από κει που έχουµε ώριµα και αρ-
κετά συµπληρωµένα στοιχεία.

Αναφέροµαι στην περιοχή της δυτικής Ελλάδας στη θαλάσσια
περιοχή και το χερσαίο κοµµάτι της δυτικής Ελλάδας από τον
Νοµό Ιωαννίνων µέχρι το νότιο τµήµα της δυτικής Ελλάδας.

Τελειώνοντας, επειδή έγινε αρκετή συζήτηση τις τελευταίες
µέρες περί συνεκµετάλλευσης, υπαναχώρησης, παραχώρησης
και ξεπουλήµατος, θέλω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να µου
επιτρέψετε να πω ότι η γλώσσα της αλήθειας ήταν σαφής στην
οµιλία του Γιώργου Παπανδρέου µπροστά στο σύνολο των Τούρ-
κων διπλωµατών στο Ερζερούµ.

Η Ελλάδα έχει ξανά φωνή δυνατή, αποφασιστική και αξιόπι-
στη. Η Ελλάδα είναι και πάλι παρούσα. Η Ελλάδα διαθέτει ηγέτη
και Κυβέρνηση που γνωρίζουν πώς να υπερασπίζονται και να
προωθούν αποτελεσµατικά τα εθνικά δίκαια χωρίς λαϊκισµούς,
µιλώντας πάντα τη γλώσσα της αλήθειας, χωρίς φόβο αλλά µε
πραγµατική πίστη στις δυνάµεις της πατρίδας και του έθνους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό, κ. Μανιάτη. Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ. Αστέριος Ρο-
ντούλης για να δευτερολογήσει, ουσιαστικά να απαντήσει στον
Υπουργό, ευσύνοπτα, επιγραµµατικά και µε σαφήνεια.

Άλλωστε, κύριε Υπουργέ, ο λόγος σας ήταν σαφής και ευθύς.
Και ανταµείφθηκε από τους επερωτώντες συναδέλφους. Συνε-
πώς µην παραπονείστε ότι είχαµε διακυµάνσεις στο ύφος και
στον τρόπο εκφοράς του λόγου.

Κι αυτό µου δίνει την ευκαιρία να δηλώσω δηµόσια ότι το επί-
πεδο της συζητήσεως ήταν άριστο. Συγχαίρω τους επερωτώντες
συναδέλφους, τον Υπουργό και τους λαβόντες το λόγο.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και εµείς, κύριε Πρόεδρε, σας ευ-

χαριστούµε γιατί µας συµπεριφερθήκατε µε διπλωµατική αβρό-
τητα δίνοντας το λόγο στον συνάδελφο, κ. Κοραντή.

Κύριε Υπουργέ, πράγµατι µιλήσατε µε ευθύτητα και µε παρ-
ρησία θα συµπλήρωνα, κύριε Πρόεδρε. Και επικροτήσατε την
ουσία της κριτικής µας, που είναι η εξής. Λείπουν, έλειψαν, δεν
ξέρουµε αν θα συνεχίσουν να λείπουν οι γεωτρήσεις. Αυτό είναι
το µείζον ζήτηµα που θέλουµε να αναδείξουµε µε τη σηµερινή
επίκαιρη επερώτησή µας.

Είπατε συγκεκριµένα: «∆ύο χιλιάδες γεωτρήσεις η Αλβανία,
δεκαεπτά ελληνικές γεωτρήσεις στο Αιγαίο». Έλεος, κύριε
Υπουργέ. Περιµέναµε τόσα χρόνια να βρεθεί η χώρα µας σε µια
τόσο δεινή οικονοµική κατάσταση, σε µια τέτοια δηµοσιονοµική
ανωµαλία για να κάνουµε το αυτονόητο; ∆ηλαδή, να προβούµε
επιτέλους σε γεωτρήσεις, σε επιστηµονικές έρευνες, ούτως ώστε
να τεκµηριώσουµε τον πλούτο ορυκτό ή υδρογονανθράκων που
κρύβει στα σπλάχνα της η ελληνική γη; Αυτό δεν δείχνει την
αδράνεια ή αν θέλετε την ευθύνη των δύο κοµµάτων εξουσίας,
του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας, που διαχειρίστηκαν τη

µοίρα, τις τύχες του τόπου αυτού από το 1974 ως σήµερα. Άρα,
λοιπόν, εγώ συγχαίρω την παρρησία της αυτοκριτικής µε την
οποία αντιµετωπίσατε την πραγµατικότητα.

Η µόνη παραφωνία στην τοποθέτησή σας και επιτρέψτε µου
να σας το πω αυτό ήταν ο ύµνος που απευθύνατε στην οικογέ-
νεια Παπανδρέου. Προξένησε αλγεινή εντύπωση στο Σώµα, πρέ-
πει να σας πω. Γνωρίζαµε και γνωρίζουµε ότι ο νεποτισµός και η
οικογενειοκρατία είναι στο πασοκικό DNA. Αλλά µε εξαναγκάζετε
να σας θυµίσω ότι ο αείµνηστος Ανδρέας Παπανδρέου το 1987
τόλµησε να πει το mea culpa. Και να σας θυµίσω επίσης ότι επί
υπουργίας Βάσως Παπανδρέου διαλύθηκε η ∆ΕΠEKY. Άρα, λοι-
πόν, το κόµµα που συγκρότησαν οι Παπανδρέου, όσον αφορά
στο ζήτηµα που συζητάµε τώρα, δεν πρέπει να εµφανίζεται ως
αθώα περιστερά. Έχει µεγάλες ευθύνες γι’ αυτή την ολιγωρία, γι’
αυτήν την αδράνεια που επεδείχθη ως σήµερα.

Τώρα, αναφερθήκατε σ’ ένα πάρα πολύ σηµαντικό ζήτηµα. Εί-
πατε ότι το 1995 η Ελλάδα επικύρωσε τη Σύµβαση του Μοντέ-
γκο Μπέι του 1982 -και πράγµατι έτσι είναι- συνοδευόµενη η
επικύρωση από µια δήλωση της ελληνικής κυβερνήσεως. Ποια
ήταν η δήλωση αυτή; Η Ελλάδα θα ασκήσει τα κυριαρχικά της
δικαιώµατα και όσον αφορά τα χωρικά ύδατα και όσον αφορά
τις διάφορες θαλάσσιες ζώνες, όπως και όποτε το επιθυµήσει.
Μα αυτό ακριβώς είναι το πρόβληµα.

Πρώτον, γιατί δηµιουργείται ένα προηγούµενο λόγω της αχρη-
σίας της Συνθήκης του Μοντέγκο Μπέι. Όταν δεν χρησιµοποιώ
τη δυνατότητα που µου δίδει το ∆ιεθνές ∆ίκαιο, δηµιουργώ ένα
τοπικό Εθνικό ∆ίκαιο που µπορεί να βλάψει τα εθνικά µου συµ-
φέροντα.

∆εύτερον, την ίδια δήλωση επικαλούνται οι ελληνικές κυβερ-
νήσεις και όταν αναφέρονται στα χωρικά ύδατα. Εδώ, όµως, θα
πρέπει να σας θυµίσω -και θα ήθελα µια απάντηση στην τριτο-
λογία σας- ότι βρίθει δηµοσιευµάτων ο τόπος ότι θα περάσετε
όσον αφορά τα χωρικά ύδατα σε µια συµφωνία «χτένας», δηλαδή
σε µια επιλεκτική αυξοµείωση των χωρικών υδάτων της χώρας.

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι το κοµβικό ζήτηµα είναι τα χωρικά
ύδατα, το εύρος των χωρικών υδάτων, διότι τόσο η αιγιαλίτιδα
ζώνη, όσο και η ΑΟΖ συναρτάται απολύτως µε το εύρος των χω-
ρικών υδάτων ή της αιγιαλίτιδας ζώνης µιας χώρας. Όσον
αφορά, δε, την ΑΟΖ και πάλι την περίφηµη αυτή δήλωση που
έκανε η ελληνική κυβέρνηση, θα πρέπει να σας πω ότι υπήρξε -
και υπάρχει- στο τραπέζι πρόταση παλαιά της αµερικανικής κυ-
βερνήσεως να κάνουµε και λίγο τα στραβά µάτια στο Καστε-
λόριζο, προκειµένου να πάρουµε ανταλλάγµατα στο Αιγαίο.

Εµείς ανησυχούµε από όλα αυτά τα πράγµατα και θέλουµε µια
ξεκάθαρη θέση, όπως πριν από λίγο αυτήν που διατυπώσατε και
όσον αφορά τα χωρικά ύδατα και όσον αφορά την ΑΟΖ.

Μια, όµως, που µιλάω για την ΑΟΖ, κύριε Πρόεδρε, πρέπει να
πω το εξής, για να το γνωρίζει και το Σώµα. Ως έννοια η ΑΟΖ
εµπερικλείει την έννοια της υφαλοκρηπίδας, διαφοροποιείται δε
-το είπε και ο κ. Κοραντής- από την υφαλοκρηπίδα ως προς
τούτο: Η υφαλοκρηπίδα αφορά τους µη ζώντες οργανισµούς του
υπεδάφους, ενώ η ΑΟΖ αφορά ζώντες και µη ζώντες οργανι-
σµούς που υπάρχουν στο υπέδαφος, στο βυθό και στη θαλάσσια
στήλη υπεράνω του βυθού.

Γιατί τα λέω αυτά, κύριε Υπουργέ; Γιατί η ΑΟΖ συναρτάται
πλην των υδρογονανθράκων και του φυσικού αερίου -για τους
οποίους έγινε πολύς λόγος εδώ µέσα στην Αίθουσα- και µε ένα
άλλο σηµαντικότατο ζήτηµα, που αφορά τους αλιείες µας. Γιατί
η ΑΟΖ ως έννοια, κύριε Πρόεδρε, επεβλήθη στο ∆ιεθνές ∆ίκαιο
για να προστατεύσει τα δικαιώµατα αλιείας των παρακτίων κρα-
τών.

Εδώ, λοιπόν, τι συµβαίνει; Εδώ ακούµε για τον πόλεµο της τσι-
πούρας µεταξύ Ελλάδος και Τουρκίας. Μόνο που αυτός ο πόλε-
µος της τσιπούρας γίνεται εντός των έξι ελληνικών ναυτικών
µιλίων, ενώ βάσει του ∆ιεθνούς ∆ικαίου της θάλασσας του Μο-
ντέγκο Μπέι του 1982 τα δικαιώµατα αλιείας κατοχυρώνονται
πλήρως για τους Έλληνες ψαράδες τόσο στην αιγιαλίτιδα ζώνη
της χώρας, στα χωρικά µας ύδατα, όσο και στην αποκλειστική
οικονοµική ζώνη.

Σας θυµίζω τον πόλεµο του µπακαλιάρου που ξέσπασε το 1976
µεταξύ Ισλανδίας και Αγγλίας, συµµάχων, φίλων χωρών κατά τα
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άλλα, όταν αγγλικά σκάφη έµπαιναν µέσα στην αποκλειστική οι-
κονοµική ζώνη της Ισλανδίας για να αλιεύσουν µπακαλιάρο. Μίνι
ναυµαχίες µεταξύ ψαρότρατων έγιναν τότε, εάν ενθυµίστε. Απεί-
λησε, δε, κύριε Πρόεδρε, η Ισλανδία το 1976 να κλείσει νατοϊκές
βάσεις στο έδαφάς της για να κατοχυρώσει το δικαίωµα αλιείας
των ψαράδων της στην ΑΟΖ της Ισλανδίας.

Εµείς εδώ τι γίνεται, κύριε Υπουργέ; Εµείς εδώ υφιστάµεθα
µια κλοπή του αλιευτικού πλούτου της χώρας και δεν µιλάει κα-
νένας. Έθεσα το ζήτηµα στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπο-
ρίου. Ο παριστάµενος Υπουργός είπε ότι έχετε δίκαιο. Από εκεί
και πέρα τι γίνεται; ∆ίκαιο έχουµε. ∆εν θα πρέπει να το διεκδική-
σουµε; ∆εν θα πρέπει να το επιβάλουµε;

Μπορούµε να το επιβάλουµε και αυτό και όλα τα άλλα που
είπαν οι εκλεκτοί συνάδελφοι µόνο εάν ανακηρύξουµε σήµερα
ελληνική αποκλειστική ζώνη.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ροντούλη.

Φτάσαµε στο τέλος της συζητήσεως.
Ο συµπερασµατικός λόγος ανήκει στον κύριο Υπουργό.
Κύριε Μανιάτη, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Είχα προγραµµατίσει να είναι το κλείσιµο της οµιλίας µου λίγο
πιο ευχάριστο. Κύριε Ροντούλη, όµως, λυπάµαι. Θα σας επανα-
φέρω στην τάξη. Θα επαναφέρω στη µνήµη σας τρία πολύ συ-
γκεκριµένα γεγονότα των τελευταίων ηµερών.

Γεγονός πρώτο: Ο Έλληνας Πρωθυπουργός Γιώργος Παπαν-
δρέου απαντώντας πριν ένα µήνα σ’ αυτήν την Αίθουσα σε επί-
καιρη ερώτηση του Αρχηγού σας, του κ. Καρατζαφέρη, αποσα-
φήνισε απολύτως ποιες είναι οι εθνικές µας θέσεις στα ζητήµατα
της υφαλοκρηπίδας, των αποκλειστικών οικονοµικών ζωνών και
όλων των άλλων όσων λέγονταν περί συνεκµετάλλευσης του Αι-
γαίου. Η απάντηση του Έλληνα Πρωθυπουργού ήταν αποστο-
µωτική.

Πριν δύο µέρες ο Έλληνας Πρωθυπουργός στην καρδιά της
τουρκικής διπλωµατίας µε την πιο δυνατή φωνή που έχει ακου-
στεί ποτέ από Έλληνα Πρωθυπουργό µέσα στην Τουρκία, δια-
τράνωσε το τί πιστεύει η πατρίδα µας σε σχέση µε τα όποια
ζητήµατα έχουµε να συζητήσουµε µε τους Τούρκους. Απαιτούσα
–και το λέω ευθέως- από εσάς να αναγνωρίσετε και αυτό το δεύ-
τερο γεγονός.

Τέλος -το ίσως αν θέλετε σηµαντικότερο- εάν θεωρήσουµε ότι
έχετε δίκιο ότι υπάρχουν κάποιες άγνωστες µαγικές δυνάµεις
που για τόσα χρόνια δεν επέτρεπαν στην πατρίδα µας να αξιο-
ποιήσει και να εξερευνήσει τον ορυκτό της πλούτο, κυρίως τα
πετρέλαια, το γεγονός ότι αυτός ο Πρωθυπουργός παίρνει την
ευθύνη και έχει τη γενναιότητα να δηλώνει ότι θα δηµιουργήσει
φορέα εν µέσω µιας µεγάλης κρίσης που περνάει η πατρίδα µας,
αυτό δεν σας λέει ότι πραγµατικά ο Γιώργος Παπανδρέου έχει

αποφασίσει να µην υπαναχωρήσει σε οτιδήποτε, αλλά αντίθετα
να διεκδικήσουµε µέχρι τέλος όλα τα δικαιώµατά µας; ∆εν έχετε
χρέος να του αναγνωρίσετε ότι µετά από δεκαπέντε χρόνια παρ’
ότι η Ελλάδα δεν βρίσκεται στην οικονοµική και κοινωνική ισχύ
που βρισκόταν πριν λίγα χρόνια, τολµά και κάνει κάτι που δεν
τόλµησαν τα προηγούµενα δεκαπέντε χρόνια;

Κλείνοντας, λοιπόν, πρέπει να σας πω ότι θεωρώ πως σ’ αυτήν
την Αίθουσα, επειδή όλοι µας διεκδικούµε και θέλουµε να είµα-
στε ειλικρινείς, η συζήτηση που προηγήθηκε µάς βοήθησε όλους.
Πραγµατικά, εµείς από την πλευρά µας κάνουµε µια πολύ σο-
βαρή προσπάθεια µε τις δυνάµεις που έχει το δικό µας Υπουρ-
γείο να αξιοποιήσουµε τον ορυκτό πλούτο. Ζητάµε, όµως, από
τους συναδέλφους της Αντιπολίτευσης, όχι µόνο την κριτική,
αλλά πραγµατική τη στήριξη, διότι, όπως γνωρίζετε τα πράγµατα
είναι πολύ δύσκολα. Ο ελληνικός λαός υποφέρει. Το λιγότερο
που έχει ανάγκη είναι να έχουµε κοκοροµαχίες µεταξύ µας µέσα
στη Βουλή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα ήθελα την κατα-
κλείδα της αβρότητας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θέλω, πραγµατικά, να
ευχαριστήσω τους συναδέλφους για το υψηλό επίπεδο του
διαλόγου που προηγήθηκε απ’ όλες τις πλευρές. Πιστεύω ότι αν
συνεχίσουµε σ’ ένα επίπεδο κοινής αγωνίας, προκειµένου να
βρούµε συνισταµένες για το καλό του ελληνικού λαού,
ωφεληµένη θα είναι και η δηµοκρατία και ο ελληνικός λαός.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ας µείνει χωρίς τη δική

σας καταληκτική λέξη. Ήταν κατακλείδα αβρότητας στον
Υπουργό.

Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά των συ-
νεδριάσεων της Τετάρτης 1ης ∆εκεµβρίου 2010 και της ∆ευτέ-
ρας 6 ∆εκεµβρίου 2010 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς τα Πρακτικά

των συνεδριάσεων της Τετάρτης 1ης ∆εκεµβρίου 2010 και της
∆ευτέρας 6 ∆εκεµβρίου 2010 επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 15/9/9.12.2010 επίκαιρης επερωτή-
σεως των Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, προς
τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά
µε τον ορυκτό και γεωθερµικό πλούτο της χώρας. .

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.58’, λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 11 Ιανουαρίου 2011 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργα-
σία σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

3402 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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